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Slovenske gorice
Sv. Andraž � Oskrba 
otrok v vrtcu bo dražja

� Stran 4
V središču
Černobil � 35 let 
po uničujoči jedrski 
nesreči

� Strani 6 in 7
Gospodarstvo
Kidričevo � V Talumu 
nagradili inovacije

� Stran 8
Kronika
Krčevina � MO Ptuj 
v obnovo ceste brez 
urejenega lastništva

� Stran 12
Šport
Okrogla miza � O 
športu v MO Ptuj

� Stran 18
Športnik leta v 
občini Ormož �

Priznanje za 
življenjsko delo 
Stanku Lesjaku

� Stran 19

Uroš Slak
Nova 
nedeljska 
pogovorna 
oddaja na 
POP TV

ENA NA ENA 

SPORED

ADAM SANDLER
Živel je v revščini, zdaj je milijonar!

30. SEPTEMBER 2021 št. 39

Od 1. 10.

do 7. 10.

2021

TV-spored

Natalija Bratkovič
»Strici iz ozadja ne počivajo«

KMETIJA

Socialno varstvo
Markovci � Našli 
potencialnega 
investitorja za 
dom upokojencev

� Stran 2

Foto: Črtomir Goznik

Podravje � 200 slovenskih občin zadolženih za skoraj milijardo evrov

Gorišnica, Markovci in Starše brez kredita
Med občinami Spodnjega Podravja ima najvišji dolg po prebivalcu Podlehnik, 810 evrov. Slovenska Bistrica ima najetih 
za dobrih 17 milijonov evrov kreditov, dolg MO Ptuj je nekaj čez 13 milijonov evrov. Brez kredita je 12 slovenskih občin, 
med njimi Gorišnica, Markovci in Starše.  Več na strani 3.

Izobraževanje �

Državni milijoni 
za šole in vrtce: 
ni še čas 
za slavje � Stran 2

Velika Nedelja �

Plaz pod šolo 
in gradnja 
večstanovanjskega 
objekta burita duhove � Stran 5

Aktualno
Ptuj � V mestu 
vas na 21 točkah 
opazuje »Veliki 
brat«

� Stran 3

Z GLASBO DO SRCA
Nedelja, 24. oktober 2021, ob 16.00

Športna dvorana Ljudski vrt na Ptuju
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Stavbno pravico, ki na nek način 
pomeni dolgoročni najem zemljiš-
ča, je pridobilo novoustanovljeno 
podjetje TEAM-KO iz sosednje 
občine Gorišnica. Podjetje je bilo v 
bazo Ajpes vpisano v ponedeljek, 
27. septembra, isti dan je občina 
Markovci svetnikom razposlala 
gradivo za izredno sejo, na kateri 
so dan kasneje, torej v torek, od-
ločali, da se podjetju za zemljišče 
doma upokojencev podeli stavbna 
pravica. Svetniki so z 10 glasovi za 
dali zeleno luč, da se projekt nada-
ljuje. Danes, v petek, 1. oktobra, 
se namreč izteka rok za oddajo 
vloge za pridobitev koncesije, ta 
pa pomeni sofi nanciranje dejav-
nosti s sredstvi države. Za občino 
Markovci bo vlogo za koncesijo 
oddalo zasebno podjetje TEAM-
-KO v lasti in upravljanju družine 
Milana Kostanjevca. Kostanjevec 
je tudi lastnik enega največjih tran-
sportnih podjetij v regiji, družbe 
Ko-trans s sedežem v Muretincih 
v občini Gorišnica. Podjetje poslu-
je 30 let in zaposluje več kot sto 
sodelavcev. V posesti imajo vozni 
park, ki obsega čez 85 tovornih 
vozil, večinoma opravljajo medna-
rodne prevoze (špedicijo). Lani so 
pri 14,5 milijona prihodkov ustvarili 
586.000 evrov čistega dobička. V 
minulih letih je bil dobiček še višji, 
nekaj let zapored celo lepo čez mi-
lijon evrov, kažejo javno objavljeni 
podatki v bazi Ajpes.

Odločali o stavbni 
pravici, ostalo stvar 
nadaljnjih dogovorov

Kostanjevec bo za stavbno pra-
vico na zemljišču, kjer bi gradili 
dom upokojencev, občini Markov-
ci plačal 160.000 evrov, za obdobje 

40 let. Stavbna pravica njegovemu 
podjetju TEAM-KO omogoča, da 
bo lahko oddal vlogo za pridobi-
tev državne koncesije za izvajanje 
dejavnosti varstva in oskrbe sta-
rejših v Markovcih. Ni pa še jasno, 
če bi koncesijo pridobil, ali bo tudi 
investiral v gradnjo in dejansko 
izvajal dejavnost. Obstaja namreč 
možnost, da se podjetje s konce-
sijo vred proda. Kostanjevec je 
pojasnil, da bo o celotnem poslu 
treba izdelati natančne kalkulacije. 
„Danes odločamo samo o stavbni 
pravici, ker če je ne podelimo, se 
zainteresirani ne more prijaviti za 
koncesijo. Vse ostalo bo stvar na-
daljnjih dogovorov,“ je poudaril 
markovski župan Milan Gabrovec. 
Največ vprašanj v zvezi s poslom 
je imel svetnik Daniel Korošec. 
Med drugim ga je zanimalo, ali 
bo občina Markovci tudi soinve-

stitor gradnje doma upokojencev 
in kako bo z njenim dosedanjim 
vložkom v projekt, saj je nedavno 
naročila še izdelavo PZI-dokumen-
tacije, kar naj bi okvirno stalo okoli 
200 tisočakov. „In ali se zasebni 
investitor sploh strinja, da bi bil v 
solastništvu z občino?“ je vprašal 
Korošec. Milan Kostanjevec je de-
jal, da verjetno ne. „Konec koncev 
lahko vložek občine v projekt tudi 
odkupimo,“ je dodal.

Kaj pa po 40 letih, 
ko se stavbna pravica 
izteče

Nekaj dileme so svetniki izrekli 
v zvezi s trajanjem stavbne pravi-
ce, ki bo 40 let, kolikor traja kon-
cesija. Kaj bo z nepremičninami 
(domom upokojencev) po tem? 
Župan je povedal, da se stavbna 

pravica lahko podaljša ali prekine, 
objekt pa odkupi po amortizirani 
vrednosti. Iz razprave na seji je 
bilo razumeti, da je ogromno za-
dev v zvezi z investicijo v marko-
vski dom upokojencev odprtih in 
se bodo po županovih besedah o 
njih odločali sproti. Na torkovi seji 
je bilo pomembno, da se podjetju 
TEAM-KO podeli stavbna pravica, 
da bo lahko danes oddalo vlogo 
za koncesijo za socialno-varstve-
no oskrbo starejših. Brez državne 
koncesije, izključno samoplačni-
ško, je namreč dejavnost za upo-
rabnike zelo draga.

Če dobijo koncesijo, 
mora dom zaživeti 
v začetku leta 2024

Župan Milan Gabrovec je po-
vedal, da ima občina Markovci za 

gradnjo doma upokojencev prido-
bljeno gradbeno dovoljenje, objekt 
bi bil grajen v dveh nadstropjih in 
z ravno streho, v domu bi bilo 120 
postelj. Občina Markovci je za pro-
jekt doma upokojencev (parcela, 
dokumentacija, takse ...) doslej 
potrošila blizu pol milijona evrov. 
V teku je izbira projektanta, ki bo 
izdelal PZI-dokumentacijo, kar bi 
predvidoma stalo okoli 200.000 
evrov. „Takšna je ocena, kakšne 
bodo ponudbene vrednosti, bomo 
videli. Lahko, da bodo nižje ali pa 
višje od ocenjenega zneska.“

V primeru, da bi podjetju TE-
AM-KO uspelo pridobiti državno 
koncesijo, je pogoj, da se dom 
upokojencev v Markovcih zgradi 
do konca leta 2023 in se v 2024 
začne izvajati dejavnost. Direkto-
rica uprave občine Markovci Ma-
rinka Bezjak Kolenko je navedla, 
da so informacije ministrstva, da 
bi bili rezultati razpisa za koncesi-
je znani februarja prihodnje leto. 
Rok za gradnjo in zagon dejavno-
sti bi tako bil relativno kratek, le 20 
mesecev.
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Markovci � Svetniški zbor ponovno o domu upokojencev

Bliskovita akcija za oddajo vloge za koncesijo
Svetniki občine Markovci so na torkovi izredni seji dali zeleno luč za podelitev stavbne pravice zasebniku na zemljišču, ki je v lasti občine Markovci in na 
katerem je predvidena gradnja doma upokojencev.

Foto: MZ

Solastnik podjetja TEAM-KO Milan Kostanjevec in markovski župan Milan Gabrovec

Toda: v sklepu je naveden od-
ložni pogoj, fi nanciranje bi lahko 
steklo v letu 2022 in se končalo v 
2024. Ni odveč vedeti, da so pred 
vrati volitve v državni zbor in se 
lahko zgodi, da kar ena vlada s 
sklepom da, druga s sklepom vza-
me. Zagotovilo o sofi nanciranju je 
za zdaj na trhlih temeljih. Nekoliko 
večja garancija za to, da bodo obči-
ne denar zares prejele, bo sprejeti 
državni proračun za leti 2022 in 
2023, seveda z natančno navedbo 
proračunskih postavk.

Do točke, da bi lahko bil denar 
nedvomno zagotovljen s sklepi o 
sofi nanciranju, bo minilo še nekaj 
mesecev, vsaj do začetka prihod-
njega leta. „Sredstva so predvide-
na z odložnim pogojem. Pogoj, da 
bo sklep stopil v veljavo, sta spreje-
ta in javno objavljena sprememba 
proračuna Republike Slovenije za 
leto 2022 in Proračun Republike 
Slovenije za leto 2023, v katerem 

bodo zagotovljena sredstva za 
izpolnitev tega sklepa,“ so jasno 
navedli na šolskem ministrstvu. Ob 
tem so zapisali, da bo sofi nancer-
ski denar na voljo šele v obdobju 
med letoma 2022 in 2024.

Katerim občinam se 
nasmiha denar

V Spodnjem Podravju je 11 občin, 
ki bodo predvidoma prejele dodat-
no obljubljen denar, gre za 4,2 mili-
jona evrov, za investicije v izobraže-
valni prostor. Za vlaganja v vrtce so 
to občine Kidričevo (novogradnja 
vrtca v Lovrencu na Dravskem po-
lju, 508.000 evrov), Duplek (obno-
va in dograditev vrtca v Spodnjem 
Dupleku, 1.063.000 evrov), Pod-
lehnik (obnova in nadzidava vrtca 
ter šole, 500.000 evrov), Sveta 
Trojica (skoraj nič energijski vrtec, 
1.172.000 evrov) in Videm (širitev 
vrtca v Vidmu, 1.012.000 evrov).

Šest spodnjepodravskih občin 
bi lahko prejelo državni denar za 
investicije v osnovnih šolah. To 
so Ptuj (prizidava in rekonstruk-

cija OŠ Mladika, 802.000 evrov), 
Lenart (dozidava šole Lenart, 1,8 
milijona evrov), Hajdina (rekon-
strukcija podstrešja šole, 288.000 

evrov), Juršinci (ureditev učilnic na 
podstrešju šole, 218.000 evrov), 
Starše (nova podružnična šola v 
Marjeti, 1,2 milijona evrov) in Be-
nedikt (preureditev ter razširitev 
šole, 447.000 evrov). Skupni zne-
sek, ki bi ga državni proračun za-
gotovil za šest naštetih investicij, 
je 4,8 milijona evrov.

Spomladi po razpisu 
razdelili 40 milijonov 
evrov

Spomnimo, da je država spomla-
di po razpisu izbrala 40 investicij v 
šolski prostor, ki jih je fi nančno 
podprla. Iz Spodnjega Podravja je 
takrat edina denar prejela občina 
Ormož za gradnjo vrtca v Pod-
gorcih. Po razpisu se je razdelilo 
42 milijonov evrov, denar za te 
investicije in nakazila občinam so 
prav tako predvideni med letoma 
2022 in 2024. Iz sofi nanciranja je 

spomladi izpadlo več kot sto pro-
jektnih predlogov, med katerimi so 
številni izpolnjevali vse na razpisu 
zahtevane pogoje. 

Vrsta vlog je bila popolnih, a 
niso bile izbrane, ker je zmanjkalo 
denarja. Te vloge je ministrstvo 
pregledalo še enkrat in izbralo pro-
jekte, za katere se lahko občine pri-
javiteljice nadejajo državnega sofi -
nanciranja. Za investicije v vrtce se 
je država obvezala zagotoviti 32 in 
za investicije v šole 40 milijonov 
evrov.

Spodnje Podravje � Državni denar za investicije v šole in vrtce za zdaj golob na strehi

Ni še čas za slavje …
Vlada je v začetku julija obljubila dodatnih 72 milijonov evrov za investicije v predšolsko vzgojo in osnovnošolsko izobraževanje. Po dveh mesecih je šolsko ministrstvo objavilo, 
kateri projekti bi lahko dobili državna proračunska sredstva.

Foto: Dreamstime

Državni denar za vlaganja v vrtce in šole je obljubljen z odložnim pogojem. 
Kaj če se drugo leto politične karte obrnejo in aktualna vlada več ne bo kro-
jila sestave državnega proračuna? Žal je tako, da je politika nepredvidljiva 
in kar ena vlada s sklepom obljubi, lahko druga s sklepom vzame … 

114 milijonov evrov bi 
država predvidoma namenila 
za investicije v vrtcih in 
osnovnih šolah, od tega slabo 
desetino oziroma 10 milijonov 
evrov za projekte v Spodnjem 
Podravju.

Ta teden je zgodba o domu 
upokojencev Markovcih tekla 
s svetlobno hitrostjo. Podjetje 
TEAM-KO, ki je potencialni 
investitor v markovski 
dom upokojencev, je bilo 
ustanovljeno v ponedeljek. 
V torek mu je občinski 
svet za občinsko parcelo 
podelil stavbno pravico, 
danes, v petek, bo podjetje 
oddalo vlogo za koncesijo, 
ki omogoča državno 
sofi nanciranje dejavnosti. 

Foto: ČG

Po besedah direktorice uprave občine Markovci Marinke Bezjak Kolenko, 
ki je povzela informacije ministrstva, naj bi bili rezultati razpisa za državne 
koncesije za domove upokojencev znani februarja prihodnje leto.
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Kje na Ptuju vas lahko na javni 
površini snemajo kamere?

Na mestni tržnici je nameščenih osem kamer, ki so usmerjene 
na različne lokacije. Veliko jih je tudi na Zadružnem trgu, in 
sicer kar pet. Štiri video naprave so na novem Rogozniškem 
pokopališču. A da bi tam lahko na podlagi videonadzora 
izsledili kakšne nepridiprave, bo treba namestiti še kakšno. 
Ena kamera je namreč usmerjena na vhod v parkirišče, druga 
na službeni vhod v vežico, tretja na poslovni prostor v vežici 
in četrta na sanitarije ob poslovnih prostorih.

Pri potopnem valju v Krempljevi ulici in na parkirišču na 
Potrčevi cesti sta po dve kameri. 

Ptuj � V mestu 21 občinskih kamer

Oko „Velikega brata“
Ptujska občina ali njeni pooblaščeni zunanji izvajalci imajo 
na petih različnih lokacijah nameščenih 21 kamer. Postavlje-
ne so na javnih površinah: na mestni tržnici, na Zadružnem 
trgu, na pokopališču, na Potrčevi cesti in pri potopnih valjih 
v Krempljevi ulici. 

Mestni svet je zaradi zagotavljanja varnosti ljudi in občinskega 
premoženja, pa tudi preprečevanja vandalizma, prižgal zeleno luč za 
izvajanje videonadzora na javnih površinah. Ta se izvaja 24 ur na dan, 
posnetki se hranijo 30 dni. 

Čeprav so kamere na vseh petih lokacijah na javnih površinah 
že nameščene, je mestni svet šele zdaj – na podlagi določil uredbe 
Evropskega parlamenta o varstvu posameznikov pri obdelavi 
osebnih podatkov – potrdil sklep o izvajanju videonadzora. 
To je podlaga, da lahko občina na javnih površinah zagotavlja 
videonadzor.

Foto: DK 

„Mestna občina Ptuj je v zadnjih letih zgradila in obnovila veliko 
nove infrastrukture, ki je bila delno fi nancirana iz občinskega 
proračuna, delno pa iz različnih EU-sredstev (mestni trg, tržnica, 
parkirišča …). Občinska infrastruktura kot javno premoženje in 
objekti kulturne dediščine so žal pogosto lahka tarča vandalizma, 
kar potrjujejo poročila iz policijskih uprav iz drugih občin. Zato 
smo se odločili, da na javnih površinah, kjer je treba zagotoviti 
varnost tako ljudi kot javnega premoženja, kot preventivo uvedemo 
videonadzor,“ so pojasnili na MO Ptuj. 

Kdo bo lahko gledal posnetke
Na ptujski občini zagotavljajo, da bo pri obdelavi osebnih 

podatkov upravljavec spoštoval vse zahteve evropske in nacionalne 
zakonodaje o varstvu osebnih podatkov, ki vključuje tudi 
spoštovanje načela sorazmernosti pri obdelavi osebnih podatkov 
(posnetki video kamer) in zagotavljanje varnosti osebnih podatkov 
pred nepooblaščenim dostopom ter varnostnimi incidenti. 

V najtežjem fi nančnem položaju 
v regiji so majhne podeželske ob-
čine na obrobju, tudi v Halozah in 
Slovenskih goricah, kjer si naložb 
brez izposojenega denarja sploh 
ni moč zamisliti. Občina Podleh-
nik je po prebivalcu zadolžena 810 
evrov, kar je največ v regiji. Sledijo 
Žetale (695 evrov), Destrnik (675 
evrov) in Sv. Trojica v Slovenskih 
goricah (630 evrov). Dve največji 
občini v regiji (Ptuj in Ormož) sta 
po prebivalcu zadolženi približ-
no enako, prva 589 in druga 599 
evrov. Bistriška občina ju prekaša, 
saj je tam dolg po prebivalcu 682 
evrov, skupni dolg pa 17,5 milijona 
evrov. Še najmanj je v družbi veli-
kih v regiji s 563 evri po občanu 
zadolžen Lenart. Občine, ki so se v 
minulih letih najmanj zadolžile, so 
Trnovska vas, Kidričevo, Majšperk 
in Cirkulane.

Ptujski dolg 11. v državi
Glede na višino dolga so daleč 

pred vsemi Ljubljančani. 202 milijo-
na evrov znaša dolg, ki ga nosi pre-
stolnica, povprečno na prebivalca 
je to 741 evrov. Dolg mestne ob-
čine Ljubljana predstavlja petino 
celotne zadolžitve vseh slovenskih 
občin.

Drugo največje slovensko mes-
to, Maribor, je zadolženo za dobrih 
70 milijonov evrov ali povprečno 
po občanu 668 evrov. Sledijo Celje 
(43 mio evrov), Koper (40), Kranj 
(25) in Velenje (20 mio evrov). Me-
stna občina Ptuj je po višini dolga 
med vsemi 212 v državi na 11. mes-
tu. Manj kot Ptuj so zadolžene so-
rodne mestne občine Nova Gorica 
(10), Slovenj Gradec (9), Murska 
Sobota (8,8) in Novo mesto (8 mili-
jonov evrov). Ormož je na seznamu 
glede na skupni znesek dolga med 
vsemi občinami na 27. mestu, Le-
nart na 46.,Videm na 87. in Destrnik 
na 97.

Dolgovi v desetletju 
zrasli za 238 milijonov 
evrov

Skupni dolg slovenskih občin je 
v desetletju (od 2010) s 733 zrastel 
na 971 milijonov evrov, torej se je 

povečal za 238 milijonov evrov. Ve-
čino zneska, 786 milijonov evrov, 
predstavljajo dolgoročni krediti. V 
41 občinah je skupni dolg na pre-
bivalca višji od 600 evrov, od tega 
ima sedem občin dolg na prebivalca 
višji od 1.000 evrov. Najvišji dolg na 
prebivalca v letu 2020 so imele ob-
čine Gornji Petrovci (2.006 evrov), 
Kostel (1.203), Solčava (1.175), Šen-
trupert (1.151), Dobrepolje (1.104), 
Šentjernej (1.014) in Litija (1.005 
evrov). Občina Gornji Petrovci ima 
zaradi dolgov od leta 2009 blokiran 
račun, pri poravnanju obveznosti 
in izvajanju svojih nalog se srečuje 
z velikimi težavami. Občine so pri 
zadolževanju drugih pravnih oseb, 
običajno tistih, kjer so (so)ustano-
viteljice, tudi poroki za najemanje 
posojil. Med občinami, ki so se za-
vezale z najvišjimi zneski poroštev, 
vladno poročilo navaja tudi mestno 
občino Ptuj.

Po podatkih fi nančnega ministr-
stva se občine največ zadolžujejo 

za izvrševanje proračuna in fi nan-
ciranje investicij, tudi tistih, za ka-
tere pridobijo evropska sredstva. 
Nekatere se na novo zadolžijo, ker 
reprogramirajo stare dolgove.

Če se občina zadolži 
nelegalno, ministrstvo 
nima vzvoda za ukrepanje

Ministrstvo za fi nance je zazna-
lo tudi zadolžitve mimo zakonskih 
okvirov, kar za nekatere občine po-
meni nelegalno najemanje dolga. 
„Takšno zadolžitev mora občina 
sanirati skladno z veljavno zako-
nodajo, ki ureja fi nanciranje občin. 
Ministrstvo za fi nance lahko občine 
pri tem usmerja, ne more pa ukre-
pati. Veljavne pravne podlage ne 
predvidevajo sankcij za tovrstne 
kršitve,“ so v poročilu navedli na 
vladi in dodali, da prakso nele-
galnega zadolževanja sicer ubira 
manjše število občin.

Poročilo o zadolževanju občin 
je vlada obravnavala v sredini sep-
tembra, podatki o zadolžitvi občin 
veljajo na zadnji dan lanskega leta. 
Možno je, da so se od takrat tudi 
kaj spremenili in da je katera od ob-
čin v tem času najela dodatni kre-
dit. To bodo pokazali podatki v po-
ročilu, ki ga bomo brali čez leto dni.

Podravje, Slovenija � Občine zadolžene za skoraj milijardo evrov

Gorišnica, Markovci in Starše brez kredita
Konec leta 2020 so bile slovenske občine po podatkih ministrstva za fi nance zadolžene za skoraj milijardo 
evrov. Skupni dolg 200 občin je znašal 971 milijonov evrov. 12 občin je brez evra kredita, med njimi so tri 
spodnjepodravske: Markovci, Gorišnica in Starše.

Foto: MOL

Dolg Ljubljane predstavlja petino celotne zadolžitve vseh slovenskih občin. Zadnji dan v letu 2020 je znašal 202 
milijona evrov.

Dolg spodnjepodravskih občin, v evrih
Občina Po prebivalcu Višina dolga
Podlehnik 810 1.497.826
Žetale 695 908.237
Slovenska Bistrica 682 17.591.082
Destrnik 675 1.791.174
Sv. Trojica 630 1.347.168
Ormož 599 7.294.523
Ptuj 589 13.446.762
Lenart 563 4.471.065
Makole 533 1.114.689
Duplek 532 3.746.220
Zavrč 502 705.576
Benedikt 481 1.249.407
Cerkvenjak 409 829.183
Središče ob Dravi 407 822.852
Sv. Tomaž 389 812.570
Dornava 383 1.027.447
Sv. Andraž 377 453.137
Videm 365 2.026.279
Hajdina 300 1.153.404
Juršinci 281 672.636
Cirkulane 179 416.168
Majšperk 161 652.084
Kidričevo 148 963.657
Trnovska vas 134 184.617

Vir: MF, podatki na dan 31. 12. 2020

Foto: Dreamstime

Stanje zadolženosti slovenskih občin po oceni vlade ni skrb vzbujajoče.

Občino je sicer informacijska pooblaščenka opozorila na 
neskladnosti izvajanja videonadzora mestne tržnice z zakonodajo, 
zato tam kamere nekaj časa niso delovale. Posledica pa: 
poškodovanje urbane opreme (talne luči) ter potopnega stebrička. 
V prepričanju, da je uvedba videonadzora na javnih površinah 
smiselna, so na ptujski občini skladno z usmeritvami informacijskega 
pooblaščenca pripravili sklep, ki ga je mestni svet na septembrski seji 
brez pomisleka tudi potrdil. Ta zdaj predstavlja pravno podlago za 
izvajanje videonadzora.

Kamere bodo delovale 24 ur na dan
„Ukrep videonadzora se uvede z vidika preprečevanja vandalizma, 

uničevanja in odtujitve premoženja ter zagotavljanja varnosti 
ljudi oz. za zavarovanje ljudi in premoženja, cilja pa ni mogoče 
doseči na drugačen način. Predlagani sistem videonadzora deluje 
neprekinjeno in s tem predstavlja orodje za izsleditev kršiteljev, 
predvsem je njegova dodatna vrednost preventivna funkcija, saj že 
njegova prisotnost odvrne marsikaterega potencialnega kršitelja,“ 
so prepričani na MO Ptuj. Finančne posledice niso predvidene, saj 
so kamere že nameščene. Videonadzor bo vzpostavljen na javnih 
površinah, nameščena so tudi obvestila, ki na to opozarjajo.



Štajerski TEDNIK petek, 1. 10. 2021     COLOR CMYK stran 4

V občini nadaljujejo z ohranja-
njem bogatega etnografskega 
pustnega izročila. Etnološko zbir-
ko pustnih običajev in tradicional-
nih pustnih likov, ki so jo v man-
sardi občinske stavbe postavili 
leta 2014, so nadgradili v obliki vi-
zualizacije. Z ogledom začasnega 
20-minutnega posnetka predlan-
ske pustne povorke in interaktiv-
nim zaslonom odslej omogočajo 
pristno doživetje pusta čez vse 
leto, tudi izven pustne sezone. 
Poleg tradicionalnih pustnih likov 
posebno mesto zaseda korant. 
Obiskovalci si lahko s pomočjo 
sodobnega interaktivnega zaslo-
na virtualno nadenejo korantov 
kožuh, kapo, zvonce in ježevko, 
v korantovi opravi zaplešejo in 
skočijo ter ob tem zaslišijo še pris-
ten zven zvoncev. V prihodnje na-
meravajo z zaslonom pričarati še 
občutek, kako je biti v koži drugih 
pustnih likov, prav tako načrtuje-
jo nadgradnjo fi lma. »To bo zani-
mivo tudi za odrasle, ne samo za 
otroke,« je ob odprtju razstave 
vidno zadovoljen najavil župan 
Milan Gabrovec in dodal, da gre 
za pomembno pridobitev, saj bo 
nova vsebina obogatila turistič-

no ponudbo občine na eni strani, 
hkrati pa ohranila bogato pustno 
izročilo za zanamce na drugi. Prav 
tako pa so s tem zapolnili in ure-
dili še zadnji del mansarde, kjer 
imajo mesto poleg stalne zbirke 
etnološke dediščine tudi nekate-
ra društva.

Projekt v večini 
pokrili z evropskim in 
državnim denarjem

Za projekt, imenovan vizua-
lizacija v prostoru stalne zbirke 
etnološke dediščine, v vrednosti 
53.300 evrov, jim je preko Lasa 

uspelo pridobiti večino sofi nan-
cerskega denarja, medtem ko 
je razliko v višini 11.000 evrov 
pokrila občina. Za ureditev manj-
kajočega dela mansarde so sicer 
namenili še dodatnih približno 
55.000 evrov, za kar so pridobili 
okoli 36.000 evrov sofi nancerske-
ga denarja.

Brez vstopnine
Veselje ob uspešni izvedbi pro-

jekta, predvsem pa dodani vred-
nosti, ki ga prinaša, je izrazil tudi 
predsednik Lasa Bogastvo pode-
želja Vladimir Korošec. Kot je de-
jal, je to le še en projekt več, ki jim 
ga je uspelo izvesti z občino, ob 
tem pa poudaril, da prav vsi izve-
deni projekti tudi dejansko živijo. 
Po njegovem je pridobitev pisana 
na kožo še zlasti mlajšim genera-
cijam, saj gre za nov, izviren in so-
doben način predstavitve. 

Ogled »mini muzeja« bo mo-
goč v delovnem času občine, pa 
tudi izven njega, tudi ob sobotah, 
nedeljah in praznikih. Vstopnine 
ni, po zaslugi dvigala pa je zbirka 
dostopna tudi invalidnim ose-
bam.
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Želijo več nočitvenih kapacitet
»Z vizualizacijo zbirke etnološke dediščine želimo dvig-

niti razvoj turizma. Začeli smo z manjšimi koraki, večji je 
bil postajališče za avtodome, ki smo ga prav tako finan-
cirali preko Lasa. Želja je, da bi se v naši občini ustavlja-
li turisti ter da bi v prihodnosti tod lahko prespal vsaj en 
avtobus ljudi. V občini imamo za zdaj 14 oz. 15 postelj v 
baru Siesta,« je o željah razvoja turizma v občini dejal 
župan Milan Gabrovec in dodal, da nameravajo skupaj s 
tamkajšnjim turističnim društvom oblikovati program tu-
rističnega ogleda občine, kjer seveda ne bo manjkal ogled 
najnovejše pridobitve.

Novo sistemizacijo delovnih 
mest bi andraški svetniki podprli 
brez pripomb, če ne bi bila v njej 
predvidena tudi zaposlitev za polo-
vični delovni čas vzdrževalca raču-
nalniške opreme. Ali vrtčevski ko-
lektiv v svoji sredini res potrebuje 
računalničarja, je bilo njihovo vpra-
šanje, ki so ga svetniki na čelu z žu-
panjo Darjo Vudler Berlak zastavili 
Mirku Žmavcu, ravnatelju Osnovne 
šole Cerkvenjak-Vitomarci, v okviru 
katere deluje tudi vitomarški vrtec.

Ali vrtec potrebuje 
računalničarja?

»Vemo, da je to priporočilo pos-
tavilo šolsko ministrstvo v času 
epidemije, a je bila po mojih infor-
macijah pomoč računalničarja nuj-
na v šolah, ne pa tudi v vrtcih. Se 
tega ne da rešiti znotraj kolektiva 
s povečanim obsegom dela, da ne 
povzročamo dodatnih proračun-
skih stroškov?« je zanimalo župa-
njo. Da ne gre za računalničarja, 
ampak vzdrževalca računalniške 
opreme, za katerega je zahtevana 
5. stopnja izobrazbe, je pojasnil 
Žmavc. »Notranjih rezerv praktič-
no nimamo več, ker so vsi zaposle-
ni na zavodu polno zasedeni. Seve-
da pa vse v zvezi z računalništvom 
za zdaj rešujemo znotraj kolektiva. 
Res je tudi, da smo objavili že dva 
razpisa in nismo dobili primernega 
človeka za to delo. Vsekakor me-
nim, da bi bila zaposlitev vzdrže-
valca smiselna. Računalniška opi-
smenjenost je pomembna tudi za 
zaposlene v vrtcu, ne le v šoli. Pri-
javili smo se na Arnesov razpis, kjer 
računamo na nove računalnike, za 
katere bo delavke v vrtcu moral 
nekdo usposobiti, nato pa to teh-
nologijo tudi vzdrževati,« je dejal 
ravnatelj in svetniki so z dvigom 
rok sledili njegovi utemeljitvi. 

Zaradi več otrok dvig 
normativa

Zaradi povečanega števila otrok 
v vrtcu ne bodo oblikovali novega 
oddelka, pač pa so povečali nor-
mativ, kot to omogoča zakono-
daja. Tako je lahko v polovičnem 
oddelku prve starostne skupine 
namesto šest po novem sedem 

malčkov, v celem oddelku pa 14 
namesto 12. Za drugo starostno 
obdobje sta oblikovana dva oddel-
ka: enega so s 17 otrok povečali na 
18, drugega z 19 na 21.

Nekoliko se je spremenila tudi 
cena vrtca, a ne gre za dvig eko-
nomske cene, pač pa za posledico 
spremenjenega načina fi nanciranja 
vrtca. Spomnimo, da so pri Svetem 
Andražu do lani vrtec obračunavali 
po sistemu ekonomske cene, po 
katerem ni bilo nikdar jasno, ali bo 
na koncu leta izkazan presežek ali 
primanjkljaj. Zato je županja takrat 
svetnikom predlagala preglednejši 
način obračunavanja po dejanskih 
stroških, ki naj bi bil tudi cenejši in 
ki so ga predtem že uspešno uved-
le številne druge občine. 

»Ekonomsko ceno je bilo treba 
zdaj ponovno preračunati, in sicer 
na 60 otrok: 21 v prvi in 39 otrok v 
drugi starostni skupini, da na kon-
cu ne bo presežkov in primanjklja-
jev, vendar nekih posebnih odsto-
panj od dosedanje ni. Nekoliko je 
nižja za prvo starostno obdobje in 
malce višja za drugo,« je povedala 
Vudler Berlakova, Žmavc pa je do-
dal, da sta letos samo dve ceni, saj 
kombiniranega oddelka tokrat ni. 

In kaj pravijo številke? Kot je raz-
vidno iz tabele, je znašala ekonom-
ska cena za prvo starostno skupi-
no vrtca v Vitomarcih do 1. januarja 
letos 494 evrov, nato pa se s spre-
menjenim načinom obračunavanja 
znižala na 468 evrov. Po ponov-
nem obračunu dejanskih stroškov 
bo ta cena od 1. septembra znašala 
459 evrov, torej še manj. Drugače 
pa je za drugo starostno skupino, 
kjer je bila ekonomska cena do 
začetka letošnjega leta 385 evrov 
in se je nato znižala na 324 evrov. 
Nova cena pa je višja, in sicer znaša 
skoraj 396 evrov.

Žmavc je pojasnil, da starši v 
povprečju plačajo 35 odstotkov 
ekonomske cene, ostalo je strošek 
občinskega proračuna. »V primer-
javi z okoliškimi občinami smo s 
cenami nekje v sredini, glede na 
slovensko povprečje pa krepko v 
spodnji polovici. V vrtcu v Cerkve-
njaku imamo letos 113 otrok, torej 
dvakrat več kot v Vitomarcih. Tudi 
tam je predlagana ekonomska 
cena preračunana na dejanske 
stroške tolikšnega števila otrok in 
znaša za prvo starostno obdobje 
438, za drugo pa 351 evrov.«

Foto: SD

Digitalizacija delovnih procesov v vzgojno-izobraževalni dejavnosti zahteva kader, ki obvlada področje informacij-
skih tehnologij. V vrtcu Vitomarci zato po besedah ravnatelja Mirka Žmavca načrtujejo zaposlitev računalničarja, 
za polovični delovni čas.

Sv. Andraž � Spremenjen način fi nanciranja vrtca

Strošek staršev 35 % ekonomske cene
Letos je v vrtec v Vitomarcih vpisanih 60 otrok, ki so razdeljeni v 3,5 oddelka, zato je 
temu ustrezno treba prilagoditi sistemizacijo delovnih mest.

Foto: SD

Ravnatelj OŠ Cerkvenjak-Vitomarci Mirko Žmavc je andraškim svetni-
kom predlagal zaposlitev vzdrževalca računalniške opreme v vrtcu.

Primerjava cen vrtca Vitomarci 
Ekonomska cena od 
1. 1.–1. 9. 2021 v €

Ekonomska cena od 
1. 9. 2021 dalje v €

Prva starostna skupina 468,81 459,05
Druga starostna skupina 324,33 395,80

Vir: Občina Sveti Andraž v Slovenskih goricah

Markovci � Vizualizirali zbirko in dokončno zaključili ureditev mansarde

Fašensko veselje in skok v korantijo 
V zibelki »fašenka« v Markovcih, kjer se ponašajo z eno najbogatejših tradicij pust-
nega izročila, lahko obiskovalci odslej tudi izven pustnega časa začutijo pristno doži-
vetje pustovanja ter si virtualno nadenejo korantovo opravo in v njej zaplešejo.

Foto: SPP

Predsednik LAS Bogastvo podeželja Vladimir Korošec in župan Milan Gabrovec 

Ptuj � Protesti proti izvajanju ukrepa PCT

Protestiralo okoli sto ljudi
Drugi teden zapored so se protestniki, ki nasprotujejo izvajanju ukrepa PCT, zbrali 
pred Mestno hišo na Ptuju. Okrog sto jih je svoje nestrinjanje izražalo z žvižgi in vzkli-
ki „lopovi“ in „svoboda“.

Medtem ko so protest v pre-
stolnici tudi to sredo zaznamovali 
številni izgredi in nevšečnosti, 
je protest na Ptuju potekal pov-
sem mirno. Tokrat je bilo sicer 
na Mestnem trgu veliko manj 
protestnikov kot prejšnjo sredo. 
Po nekaterih ocenah naj bi se jih 
prvič zbralo okrog 300, tokrat le 
okoli sto. Ves čas so dogajanje 
nadzorovali policisti Policijske 
postaje Ptuj, ki pa večjega dela 
niso imeli. Nekateri protestniki so 

imeli družbo otrok, ki so z Mestne 
hiše in nekaterih okoliških trgovin 
odstranjevali napise „Za vstop v 
prostore obvezno izpolnjevanje 
pogoja PCT“.

Največ protestnikov se je v 
sredo sicer zbralo v Ljubljani. Tok-
rat so se spomnili tudi na umrlo 
20-letnico, pri kateri sumijo, da je 
umrla zaradi zapleta po cepljenju. 
Prisotni so zahtevali takojšnjo 
odpravo pogojev PCT in takojšen 
odstop vladajočih. Znova so bili 

kritični do vlade in aktualnega 
sklica državnega zbora, saj meni-
jo, da jim oblast krati pravice in 
svoboščine.

Po programu na Trgu republike 
so protestniki shod nadaljevali po 
ljubljanskih ulicah proti ljubljanski 
severni obvoznici, ki je bila med 
protestom nekaj časa popolnoma 
zaprta. Shod se je končal s posre-
dovanjem policije, ki je ponovno 
uporabila vodni top.

Foto: DK 

Shod v sredo popoldan na Ptuju
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Velika Nedelja, Ormož � Plaz in gradnja večstanovanjskega objekta burita duhove

So bili posegi brez gradbenega dovoljenja?
Gradnja večstanovanjskega objekta pod osnovno šolo pri Veliki Nedelji, kjer se je lani sprožil plaz, buri duhove in odpira nova in nova vprašanja … 

Kaj je povzročilo lanskoletno 
plazenje terena na precej strmem 
območju, tik pod šolsko stavbo; 
ali je to bil posek drevja na spor-
nem območju ali gradbeni posegi 
gradbenega podjetja Kelenc, ki na 
omenjenem območju gradi manj-
ši večstanovanjski objekt, je na 
zadnji seji ormoškega občinskega 
sveta spraševal svetnik Simon Kol-
manič. Pri tem je s pomenljivimi 
besedami nadaljeval, kdo neki je 
izvajal gradbene posege, ko pa je 
investitor dobil gradbeno dovolje-
nje šele maja letos oz. namignil, ali 
je morebiti šlo za črno gradnjo.

»Kako to, da je bilo gradbeno 
dovoljenje podeljeno 28. maja 
2021, sam izkop, ki naj bi povzročil 
ta plaz, pa se je zgodil kakšno leto 
pred tem. Torej se je vse skupaj za-
čelo s črno gradnjo, ki je ogrožala 
šolo ali mogoče še kaj več?! Zanima 
me celoten epilog dogajanja. Og-
romno je govoric, kaj se je dogaja-

lo glede prodaje same zemlje kot 
gradbenega materiala, glede grad-
benih dovoljenj ... Bojda so bila ta 
natisnjena, toda neveljavna. Kako 
lahko pride do tega, da se naredi 
izkop, gradbenega dovoljenja pa 
ni bilo?« se je debati pridružil tudi 
svetnik Matej Hebar.

Koliko bodo stale 
zagatnice

Z gradnjo večstanovanjskega 
objekta na spornem zemljišču naj 
bi bili po besedah Kolmaniča neza-
dovoljni tudi tamkajšnji krajani. V 
pismu, ki ga je prejel, naj bi se ano-
nimnež med drugim spraševal, kdo 
bo plačal železne pilote, ki jih je na-
ročila občina in s katerimi so zača-
sno stabilizirali brežino. Zanima ga, 
koliko bo to stalo in ali bo občina 
te stroške iztožila od investitorja. 
Krajane še skrbi morebitno do-
datno poškodovanje šolske poti v času gradnje objekta ter kako dol-

go bo omenjena pot zaprta. Kot 
še piše, se počutijo zapostavljene 
in tretjerazredne, saj imajo obču-
tek, da je varnost njihovih otrok 
podrejena interesom občine po 
postavitvi stanovanj v Ivanjkovcih 
in Miklavžu, ki naj bi jih gradil taisti 
investitor. 

Vrbnjak: »UE izdaja 
gradbeno dovoljenje, 
za nadzor pristojen 
inšpektorat«

Župan Danijel Vrbnjak je pojas-
njeval, da je upravna enota tista, ki 
je izdala gradbeno dovoljenje, ter 

da so za to, ali gradbena dela po-
tekajo, kot morajo, pristojne druge 
službe, to je gradbeni inšpektor, 
ne pa občina. Obenem je poudaril, 
da investitor gradi na območju, ki 
je v veljavnem občinskem prostor-
skem načrtu (OPN) predvideno za 
gradnjo.

Po njegovih besedah naj bi sicer 
napake odpravljali, sporno brežino 
pa utrjujejo. »Pri nekaterih grad-
njah so ob pridobitvi gradbenega 
dovoljenja predvideni ukrepi, ki 
jih mora investitor pri sami gradnji 
upoštevati. Kaj se je dogajalo pred 
tem, pa ni vprašanje za občino. Če 
je investitor k čemurkoli pristopil 
oz. zidal, preden je pridobil grad-
beno dovoljenje, je za to pristojen 
inšpektorat za gradbeništvo. Na 
kak način je bil odziv, je bil. Kolikor 
vem, so se takrat postopki zaključi-
li, bilo je rečeno, kako naprej in po-
tem se je na gradbeno dovoljenje 
počakalo,« je povedal župan.

Zagatnice naročila in 
plačala občina

Očitke, da občina ni poskrbela 
za varnost otrok, Vrbnjak odločna 

zavrača. Kot je poudaril, se je ob-
čina prav z namenom zagotovitve 
varnosti, preprečitve nadaljnjega 
plazenja območja in zavarovanja 
šolskega objekta nemudoma od-
zvala ter naročila in tudi poravnala 
stroške zabijanja zagatnic. Posku-
šali jih bodo izterjati od investi-
torja. »Res je, občina je pokrila 
strošek gradnje zagatnic. Ampak 
to še ni epilog. Mi imamo svoje ge-
odetsko mnenje, investitor pa svo-
je. Po odstranitvi vseh zagatnic, 
kar naj bi bilo še ta teden, se bo 
naredil obračun stroškov in poslal 
regresni zahtevek investitorju,« je 
zagotovil Vrbnjak.

Čaka občino 
prepir okrog kritja 
stroškov?

Šolska pot bo za otroke in ob-
čane ponovno odprta, ko bodo 
končana sanacijska dela plazu. »Ko 
bo izvedena AB-pilotna stena in 
zagatnice odstranjene, bo šolska 
pot odprta. Kljub zaprtju poti tako 
učenci kot občani lahko dostopajo 
do šole po pločniku ob lokalni cesti 
ter po javni poti. Po informacijah 
investitorja je podporna stena 
zgrajena, na njo se bo postavila 
panelna ograja, ki bo zaščitila upo-
rabnike poti pred gradbiščem. Če 
se nam ne bi šlo za varnost otrok, 
potem bi zadevo pustili, kot je, in 
bi čakali na službe, ki pa bi se s tem 
morale ukvarjati. Mi smo se pot-
rudili in naročili zagatnice, da ne 
bi prišlo do česarkoli, kar bi lahko 
ogrozilo šolo, ali bog ne daj, da bi 
se kaj zgodilo na tej poti. Če bi ob-
čina le milo gledala, ne bi zabila teh 
zagatnic. Sedaj se bomo pač pre-
pirali zaradi tega z investitorjem. 
Toda za varnost smo poskrbeli in 
tu nam nimajo česa očitati!« je bil 
jasen župan.

Za odziv smo zaprosili investi-
torja, gradbeništvo Kelenc. Od-
govor pričakujemo v prihodnjem 
tednu.

Foto: MH

Sporno zemljišče, kjer poteka gradnja večstanovanjskega objekta.

Kot je v letnem poročilu zapisal 
predsednik uprave TBP Danilo Roj-
ko, je za njimi viharno in zahtevno 
leto, v katerega so vložili veliko tru-
da, da so ga lahko uspešno pripe-
ljali h koncu. Vseeno jim je uspelo 
ustvariti slabega pol milijona evrov 
čistega dobička, kar je le četrtina 
tistega, kar so beležili leto prej, ko 
je ta presegel dva milijona evrov.

Čeprav zaradi pandemije niso 
dosegli načrtovanih fi nančnih ciljev, 
jim je uspelo obdržati ustrezno likvi-
dnost, tako da se jim ni bilo treba 
zadolževati. V minulem letu so tako 
izdelali več kot 70 milijonov kosov 
različnih proizvodov za prvo vgra-
dnjo pri kupcih, hkrati pa pridobili 

nove zahtevne projekte od najpo-
membnejših poslovnih partnerjev, 
zlasti gigantov BMW in Brose.

Po pričakovani rasti prodaje v 
začetku leta je že marca prišlo do 
prvega upada naročil, vrhunec je 
kriza dosegla aprila. TBP je bil nato 
dva meseca skoraj v celoti zaprt, 
z izjemo proizvodnje za kupce na 
Kitajskem, tako da so beležili kar 
90-odstotni upad proizvodnje v 
primerjavi z aprilom leta 2019, v 
primerjavi z majem leto prej pa 
60-odstotnega.

Največji delež znotraj lanskih pri-
hodkov so znova predstavljali tisti 
z naslova poslov z BMW, in sicer 
dobro petino, z Brose s 15 odstot-

ki, Volkswagnom z 11 in Audijem s 
šestimi odstotki.

Kljub krizi so v Lenarški Tovarni 
Bovdenov in plastike nadaljevali z 
vlaganji v tehnološke posodobitve 
proizvodnje, za kar so lani porabili 
2,6 milijona evrov, kar je še pose-
bej pomembno za doseganje stro-
škovne učinkovitosti na programih 
BMW, Daimler in Brose.

Letos so se razmere normalizi-
rale, podjetje pa namerava še nap-
rej zmanjševati stroške na vseh 
ravneh poslovanja. Trenutne raz-
mere kažejo, da bo fi nančna reali-
zacija v letu 2021 nekoliko višja kot 
lani, se pa v naročilih kažejo posle-
dice »lockdowna«' v Evropi, ki je 
tudi glavni trg družbe. Prihodki od 
prodaje gotovih proizvodov bodo, 
kot za zdaj kaže na podlagi naročil 
in predvidevanj, znašali 55,5 milijo-
na evrov.

Tudi letos načrtujejo investicije 
v vrednosti 2,3 milijona evrov, na 
razvojni ravni imajo odprtih 19 no-
vih projektov s planirano letno re-
alizacijo skoraj 13 milijonov evrov, 
večinoma za matično podjetje, 
nekaj malega tudi za njihovo hče-
rinsko podjetje v Mehiki. Skupaj z 
omenjeno družbo načrtujejo okoli 
61 milijonov evrov prihodkov, sicer 
pa pričakujejo, da se bo dobiček 
znova povzpel preko dveh milijo-
nov evrov.

Foto: TBP

Dobiček lenarškega industrijskega giganta je predlani presegel dva milijona evrov. Lanska korona kriza ga je 
dobro oklestila, znašal je blizu 500 tisočakov. Po napovedi poslovodstva in glede na projekcije naročil bi se lahko 
letošnji dobiček ponovno povzpel čez dva milijona evrov.

Lenart � Poslovanje TBP kljub padcu prihodkov pozitivno

Ustvarili 54 milijonov evrov prihodkov
Lenarška Tovarna bovdenov in plastike (TBP), ki je z več kot 900 zaposlenimi največji delodajalec v Slovenskih gori-
cah, je koronsko leto 2020 kljub zahtevnim razmeram preživela s pozitivnim izkupičkom. Pandemija je sicer prizadela 
tudi njih, saj so ustvarili nekaj manj kot 54 milijonov evrov prihodkov, kar je 16 odstotkov manj kot leto prej.

Svetniki investitorju odobrili zmanjšanje 
komunalnega prispevka za 15.000 evrov

Kljub pomislekom glede gradnje na spornem zemljišču 
svetnikom ni preostalo drugega, kot da omenjenega inve-
stitorja oprostijo plačila komunalnega prispevka v višini 60 
% za novogradnjo v Veliki Nedelji, kar pomeni okoli 15.000 
evrov. Pravilnik, ki so ga taisti svetniki pred časom sprejeli z 
namenom vzpodbujanja večstanovanjskih gradenj, omogoča 
delno oprostitev plačila komunalnega prispevka podjetjem za 
večstanovanjske zgradbe ob izpolnitvi določenih pogojev, ki 
pa naj bi jih investitor izpolnjeval.

»Sedaj smo pred situacijo, da investitor na podlagi legalnih 
sklepov gradi objekt na območju, kjer v prihodnje lahko pri-
de do kakšnih problemov, pa se temu ne moremo izogniti oz. 
tega preprečiti. Poleg tega ga s pravilniki oprostimo delnega 
plačila komunalnega prispevka. To samo pove, da bomo mo-
rali biti v prihodnje izredno pozorni na to, kaj sprejemamo, o 
čem glasujemo, še posebej za akte, ki lahko imajo dolgoročne 
posledice,« je razmišljal svetnik Slavko Kosi.

Kot je razvidno iz dokumentacije, je v večstanovanjskem 
objektu predvidenih osem stanovanj s svojimi balkoni ter dva 
pomožna objekta (kolesarnica in shrambe ter prostor za od-
laganje smeti).

Foto: MH

Kaj je povzročilo plazenje na območju pod šolo, je med drugim zanimalo 
svetnika Simona Kolmaniča.
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Evakuacija je bila nujna, a veli-
ko prepozna, ker je od eksplozije, 
ki se je zgodila 26. aprila 1986 v 
četrtem reaktorju, preteklo več 
kot 30 ur, preden so odgovorni 
nesrečo sploh priznali, to pa je čas, 
v katerem je bila glavna škoda že 
storjena oziroma ukrepi zamujeni. 
Zaradi eksplozije je nastal radi-
oaktiven oblak, ki so ga vetrovi 
raznesli preko Rusije, Belorusije in 
Ukrajine po vsej Evropi. Mnogi se 
še spomnimo, da so nam zaradi ra-
dioaktivnosti odsvetovali uživanje 
vrtnin in zlasti gob.

Boleča smrt z 
opeklinami do kosti

Danes se ve, da je do eksplozi-
je prišlo zaradi človeške napake 
in napačne izvedbe varnostnega 
testiranja. Gasilci in delavci, ki so 
brez ustrezne opreme in znanja 
skušali odpraviti posledice kata-
strofe, so tako rekoč takoj zboleli. 
Nevidni radioaktivni sovražnik, ki 
ga imajo v Ukrajini za kar posled-
njega v bitki, ki jo je bojevala Sov-
jetska zveza, je najprej povzročil 
močan glavobol in kovinski okus v 
ustih, sledili so hudi napadi kašlja, 
bruhanja in driske, nato pa so se 
pojavile krvavitve in opekline, ki so 
žrtvi pred smrtjo razžrle meso vse 
do kosti. Koliko življenj je terjala 
černobilska tragedija, ne bo nikdar 
znano, saj so oblasti te številke 
tajile, ljudi razselile in ne vodile evi-
denc o njihovem zdravju. Poškodo-
vani četrti reaktor so hermetično 
zaprli in nanj, da bi preprečili seva-
nje, zlili ogromne količine betona 
in ga oblekli v neke vrste sarkofag. 
Ostali trije reaktorji so kljub nevar-
nosti zaradi pomanjkanja energije 
v Ukrajini delovali še naprej, a za-
radi požarov in drugih nezgod so 
enega za drugim postopno ugaša-
li; zadnjega konec leta 2000, ko je 
elektrarna dokončno obstala in v 
njej dela le še nekaj vzdrževalcev. 
Po nesreči so na širšem območju 
Černobila pobili vse živali, tako do-
mače kot divje, kolikor se je dalo, 

Ukrajina � Černobil, 35 let po največji jedrski nesreči v zgodovini človeštva, odkrivajo turisti

Nevidni sovražnik poslednje sovjetske bitke
Čeprav se je tragedija prebivalcev ukrajinskega mesta v tedanji Sovjetski zvezi v svet zapisala kot černobilska, je bila v resnici pripjatska. Černobil se je ime-
novala le jedrska elektrarna, Pripjat pa je mesto ob njej, ki je po zgolj 16 letih obstoja propadlo, saj je oblast meščane izselila.

Foto: SD

Kulturni center v Pripjatu leta 1986 in danes.

Sevanje ni smelo biti 
vzrok smrti

Ker je sovjetska oblast skriva-
la podatke, je težko oceniti število 
žrtev, ker se ti med seboj zelo razli-
kujejo. Seznami so zgolj delni, saj so 
zdravnikom kasneje celo prepoveda-
li navajati sevanje kot vzrok smrti 
na mrliških listih. Večina pričakova-
nih smrti naj se sploh še ne bi zgodi-
la, zlasti pri rakavih obolenjih, poleg 
tega posledice sevanja vplivajo tudi 
na potomce, zato je nemogoče vede-
ti, za koliko genetskih okvar in raka-
vih bolezni je in še bo kriv Černobil. 
Poročilo Združenih narodov iz leta 
2005 navaja 56 neposrednih smrti, 
in sicer naj bi neposredno ob nesreči 
umrlo 47 delavcev, nato pa do 9.000 
ljudi zaradi dolgotrajnih bolezni, po-
vezanih z jedrsko eksplozijo. To po-
ročilo je v nasprotju s tistim, ki ga je 
Svetovna zdravstvena organizacija 
pripravila leta 1998, po katerem je 
od približno pol milijona »likvidator-
jev«, ljudi, ki so čistili prizorišče nes-
reče, umrlo 212, in poročilom Med-
narodnega združenja zdravnikov za 
preprečitev jedrske vojne (IPPNW), 
ki so našteli več deset tisoč mrtvih 
med likvidatorji.

Foto: SD

Jekleni sarkofag nad reaktorjem 4 naj bi pred sevanjem ščitil naslednjih sto let.
Foto: SD

Pretresljiv pogled na ostanke pripjatskega vrtca.

Foto: SD

Zabaviščni park, v katerem se nikdar nihče ni zabaval, je danes kup rjavečega železa.

pa očistiti tudi okolico. Delavci so 
odstranili na tone površinske kon-
taminirane zemlje, posekali zna-
meniti Rdeči gozd, ki ga je v rdečo 
obarval nuklearni oblak.

Obisk je varen, a 
nadzorovan

Širše območje Černobila je tudi 
35 let po nesreči še vedno pod 
posebnim varnostnim režimom, 
čeprav so količine radioaktivnega 
sevanja zdaj takšne, da ukrajinska 
oblast zadnjih deset let dovoljuje 
vodene turistične oglede. Tako v 
Kijevu, ki je od nekdanje elektrar-
ne oddaljen dve uri vožnje, deluje 
kar nekaj specializiranih turističnih 
agencij, ki turiste z minibusi odpe-
ljejo skozi novozrasle gozdove do 
reaktorjev, ruševin nekdaj bogatih 
vasi s kulturnimi domovi, poštami, 
bankami in trgovinami in slednjič 
do tragičnega Pripjata, ki mu fortu-
na res ni bila naklonjena.

In kako varen je sploh obisk tako imeno-
vanega izključitvenega območja? Čeprav je 
četrti reaktor še vedno speča, a tempirana 
bomba, je bilo sevanje na večini mest, kjer 
smo merili sevanje s pomočjo Geigerjevega 
števca, majhno. »Raven izpostavljenosti 
se med obiskom Černobila giblje od 130 do 
2610 mikrosivertov na uro, torej tisočkrat 
manj od potencialno smrtonosne ravni. Prib-
ližno takšnemu sevanju smo izpostavljeni na 
dolgem letu z letalom,« nam je pojasnila vo-
dička Diana.

Tri ure za evakuacijo Pripjata
Pripjat so kot enega od devetih atomskih 

mest tedanje Sovjetske zveze začeli graditi 
leta 1970 kot zaledje za delavce elektrarni-
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Jekleni sarkofag bo 
zdržal sto let

Betonski sarkofag, v katerega so 
takoj po nesreči obdali četrti reaktor 
černobilske elektrarne, je zdržal le 
tri desetletja, nato pa začel pokati 
in groziti z radioaktivnimi izpusti. 
Zato so ga nadomestili z novo jekleno 
konstrukcijo, ki velja za izjemen in 
strahovito drag gradbeni dosežek 
mednarodne skupnosti. Nova zaščita 
ima obliko loka, ki so ga postavili 
nekaj sto metrov od reaktorja, nato pa 
centimeter po centimeter premaknili 
nad obstoječ betonski sarkofag. 
Dokončno je bil nameščen konec leta 
2018, projekt je stal 1,5 milijarde 
evrov, zdržal pa naj bi naslednjih sto 
let, ko bodo morale težave z radiacijo 
reševati naslednje generacije. 

»Dela lepo napredujejo in tečejo 
po načrtih. Edina sprememba je pri 
Ljudski univerzi Ormož, kjer smo 
naleteli na popolnoma dotrajano 
ostrešje, zato smo se odločili za sa-
nacijo strehe. Dodatni strošek zna-
ša 15.000 evrov,« je o tem, kako 
napredujejo dela v zvezi z energet-
sko sanacijo, povedala direktorica 
uprave občine Ormož Milena De-
beljak. Poleg že omenjene Ljudske 
univerze so v polnem zamahu dela 
tudi na podružnični osnovni šoli v 
Podgorcih. Prihodnje leto bo na 
vrsto prišla še občinska stavba z 
upravno enoto.

Že v lanskem letu je novo podo-
bo dobila Košarkina hiša. Po tem, 
ko so v preteklih letih izvedli nujna 
investicijsko-vzdrževalna dela za 
ureditev muzejskih ter reprezenta-
tivnih prostorov v objektu, hkrati 
se je uredil tudi status objekta s 
spremembo namembnosti, so z iz-
vedbo energetske sanacije zaklju-
čili celovito prenovo in ureditev 
objekta, vključno z vsemi potreb-

nimi podpornimi gradbenimi, stroj-
nimi ter elektromontažnimi deli za 
zagotovitev varnosti ter funkcio-
nalnosti objekta. Poskrbeli so za 

izoliranje stropa proti neogreva-
nemu podstrešju, zamenjavo stav-
bnega pohištva, izdelavo toplotne 
izolacije fasade objekta, sanacijo 

sten proti terenu v kleti, prenovo 
vira ogrevanja v objektu, zamenja-
vo svetilk v objektu in energetski 
monitoring. Podobna dela izvajajo 

oz. še bodo tudi v drugih objek-
tih. Hkrati za podgorsko šolo in 
tamkajšnji vrtec urejajo skupni vir 
ogrevanja, toplotno črpalko. 

Za obnovo občinske 
stavbe dobrih 700.000 
evrov

Izvajalec energetske sanacije 
Košarkine hiše, Ljudske univerze 
in POŠ Podgorci je celjsko podjetje 
GES. Pogodba za vse tri objekte 
je sklenjena v višini okoli 952.000 
evrov. Občinsko stavbo bo po po-
godbeni vrednosti okoli 743.000 
evrov obnavljalo podjetje SGP 
Kograd Igem ZOD iz Šentjanža pri 
Dravogradu.

Občini je za 1,7 milijona evrov 
vreden projekt uspelo pridobiti 
približno 670.000 evrov evropske-
ga denarja. Razliko bodo pokrili iz 
lastnih sredstev. Računajo pa na 
še kakšna sredstva za obnovo ob-
činske stavbe, kjer domuje tudi 
upravna enota. »Za občinsko stav-
bo z UE smo v pogovorih za mož-
nost sofinanciranja energetske 
sanacije z Ministrstvom za javno 
upravo glede polovice zagotavlja-
nja lastnih sredstev za investicijo,« 
so ob tem še pojasnili na občini. 
Zaključek projekta načrtujejo v pri-
hodnjem letu.Foto: MH

Energetska prenova poteka tudi na šolskem objektu v Podgorcih.

Ormož � Energetska obnova v polnem zamahu

Občinska stavba na vrsti prihodnje leto
V Ormožu je v teku 1,7 milijona evrov težka energetska prenova štirih javnih stavb, ki jo bodo fi nancirali z evropskim 
in občinskim denarjem.

Slovenija � Novela o lekarniški dejavnosti razburja

Bo zapiranju pošt in bank na podeželju sledilo še zaprtje lekarn
Predlagane spremembe Zakona o lekarniški dejavnosti so dvignile veliko prahu. Po mnenju Darje Potočnik Benčič, predsednice Lekarniške zbornice 
Slovenije, bi imelo sprejetje novele katastrofalne posledice za zaposlene v lekarnah in uporabnike: slabšo dostopnost do zdravil in povečanje vpliva 
na strokovno neodvisnost farmacevtov. Dotika pa se predlog tudi lastniške strukture lekarn.

Spremembe Zakona o lekarni-
ški dejavnosti bi po mnenju Darje 
Potočnik Benčič prinesel škodljive 
spremembe, zato si stroka priza-
deva ustaviti sprejetje. O predlogu 
je ta teden razpravljal Odbor za 
zdravstvo, zadnjo besedo pa bodo 
imeli poslanci državnega zbora.

Direktorica Lekarniške zbornice 
Slovenije vztraja, da bi bili v prime-
ru, da bi obveljal veljavni predlog, 
državljani Slovenije prikrajšani za 
marsikaj: „Posledice bodo kata-
strofalne. Med drugim bo slabša 
dostopnost do zdravil in lekar-
niških storitev, slabša preskrba 
prebivalcev z zdravili, povečan bo 
vpliv na strokovno neodvisnost 
magistrov farmacije, povečan bo 
pritisk na pospeševanje prodaje 
zdravil brez recepta in prehranskih 
dopolnil, pojavila se bo možnost 
nastajanja monopolov.“ Veljavni 
Zakon o lekarniški dejavnosti je po 
njeni oceni dober, zato potrebe po 
spreminjanju ne razume.

Več lekarn v mestih, 
manj na podeželju

Ena ključnih bojazni, ki jo v no-
veli prepoznava predsednica Le-
karniške zbornice, se nanaša na 
deregulacijo in kriterije lekarniške 
mreže: „Slednji so pogoj, da ima-
mo lekarne tako v mestih kot tudi 
na podeželju. Praksa drugih držav 
kaže, da deregulacija sicer pove-
ča število lekarn v večjih mestih, 
vendar prinese zapiranje lekarn v 
majhnih krajih in zlasti na podeže-
lju. Slovenska mesta so že danes 
dobro pokrita z mrežo lekarn. 
Zgostitev mreže v mestih pa ne po-
meni samo zapiranja lekarn na po-
deželju, ampak pomeni tudi slabšo 
preskrbo z zdravili tudi v mestih.“ 

Bi sledila odpuščanja?
Predlaganim spremembam 

nasprotujeta tudi Sindikat farma-
cevtov Slovenije – SIFARM in Sindi-
kat zdravstva in socialnega varstva 
Slovenije. Menijo, da bi imelo za-
piranje manjših lekarn na podeže-
lju za posledico premeščenje na 
delo v druge kraje, ne nazadnje 
pa tudi odpovedi pogodb o zapo-
slitvi. „Farmacevti smo do sedaj 
delovali skladno s strokovno etiko. 
Če bodo spremenili zakon, bo to 
pomenilo, da bomo morali farma-
cevti svetovati po logiki pospeše-
vanja prodaje, kjer ni prostora za 
strokovnost. Druga zelo nevarna 
točka, ki jo vidimo v spremembi 

zakona, je, da bi spremenjen za-
kon prinesel poslabšanje delovnih 
pogojev za zaposlene v lekarnah, 
posledično pa to vodi do slabših 
storitev za paciente in poslabšanja 
njihove varnosti,“ izpostavlja Da-
mir Domjan, predsednik Sindikata 
farmacevtov Slovenije – SIFARM.

Niti politika ni (najbolj) 
naklonjena predlogu

Novelo zakona o lekarniški de-
javnosti je SMC v parlamen tarno 
proceduro vložila februarja letos, 
julija so jo poslanci potrdili kot 
primerno za nadaljnjo obravnavo. 
Predlagatelji so prepričani, da bi 
prav poseg v ureditev lekarniške 

mreže na primarni ravni uporab-
nikom zagotovil enakopraven 
dostop do storitev. Dodano bi bilo 
merilo za oblikovanje mreže, in 
sicer bi se v število prebivalcev v 
gravitacijskem območju šteli tudi 
prebivalci z začasnim prebivališ-
čem ter dnevni in sezonski migran-
ti. Nove poslovalnice lekarn bi se 
po predlogu lahko odpirale tudi 
na razdalji, krajši od 400 metrov v 
urbanih območjih, če je izkazana 
potreba, zunaj mestnih središč 
pa na manj kot 5 kilometrov. Na 
seznamu predlogov SMC je tudi 
odprava omejitve soustanavljanja 
javnih lekarniških zavodov samo 
na sosednje občine. Tudi do tega 
so v zbornici kritični. Zavzeli so 
namreč stališče, da morajo biti iz-
vajalci lekarniške dejavnosti vezani 
na določeno regijo.

Glede na vse pomisleke, ki so 
bili izraženi v zadnjih dneh, očitno 
predlaganim spremembam ni nak-
lonjena niti Vlada RS. Foto: ČG

Predlagane spremembe Zakona o lekarniški dejavnosti so dvignile veliko prahu.

Vrata odprta tujemu kapitalu?
Darja Potočnik Benčič, ki je prepričana, da je veljavni 

zakon dober, načrtovane spremembe pa slabe, meni, da je 
lekarništvo v Sloveniji zgledno urejeno, kar da so dokazali 
tudi v času koronakrize. S tem se strinja tudi Matija Cen-
trih, predsednik Združenja zasebnih lekarn pri Gospodarski 
zbornici Slovenije: »Zato še toliko manj razumemo potrebo po 
neustreznih spremembah lekarništva, zaradi katerih bomo 
vrata v lastništvo slovenskih lekarn na široko odprli tujemu 
kapitalu. V kapitalu smo vsi samo številka, saj je tam najpo-
membnejši dobiček. Takrat se ne bodo izdajala najustreznej-
ša zdravila, ampak najdonosnejša.« Meni, da bi se podobno, 
kot so se začele zapirati pošte in banke v manjših krajih, v 
primeru sprejetja novele kmalu lahko zaprle tudi številne le-
karne.

škega kompleksa, in sicer po najsodob-
nejših standardih tistega časa. Kot piše 
na vhodu v današnje mesto duhov, je 
pred eksplozijo aprila 1986 štelo 47.500 
prebivalcev in je veljalo za moderno in 
cvetoče. O nočni eksploziji v Černobilu 
nekaj po eni uri se jim tiste usodne so-
bote ni niti sanjalo, zato so jo začeli kot 
običajno. Čeprav je bila vojska z avtobu-
si pripravljena na evakuacijo mesta že v 
noči na nedeljo, je bil ukaz zanjo izdan 
šele ob dveh popoldan. »Ljudem je bilo 
rečeno, da ni razlogov za paniko in da je 
evakuacija zgolj preventivna zaradi va-
rovanja zdravja ter da bo trajala največ 
tri dni, ko naj bi bivali nekje na območju 
Kijeva, nato pa se vrnili. S seboj so lahko 
vzeli le dokumente in najnujnejše stvari, 
zagotovili so jim, da so lahko brez skrbi 
za ostalo premoženje, ki je ostalo, saj da 
ga bo varovala policija. Predstavljajte si, 
da vam nekdo reče, dve uri časa imate, 
da zapustite svoj dom, to se zdi danes 
tako rekoč nepredstavljivo,« pripoveduje 
Diana. »Evakuacija je trajala samo dobre 
tri ure, iz mesta so ljudi odpeljali s 1.200 
avtobusi. To so bili še drugi časi, oblast 
je bilo treba ubogati, a tudi takrat ne bi 
šlo tako gladko, če bi ljudje vedeli, da se 
večina ne bo nikdar več vrnila.«

Mesto duhov
Prebivalce Pripjata so razselili po vsej 

državi, njihovo premoženje so kmalu 
izropale kriminalne skupine. Danes vsa 
stanovanja v razpadajočih blokih večino-
ma brez okenskih šip niso povsem brez 
stanovalcev, saj je pred skoraj vsakim 
parkirano vsaj eno vozilo.

Sprehod skozi nekdaj cvetoče mesto 
je žalosten, saj na vsakem koraku vse 
propada in postaja vse bolj zaraščeno. 
Zato tudi ne preseneča, da je širše obmo-
čje postalo naravni rezervat za medve-
de, rise, volkove, divje konje in divje pra-
šiče. Pa tudi za jurčke velikane, ki pa jih 
vsaj turisti ne upajo vzeti s seboj. Diana 
nam pred vsako stavbo pokaže fotogra-
fijo, ko je bilo mesto še živo, da dobimo 
predstavo, kako je bilo pred tragedijo. 
Občinske stavbe, hoteli, dvorane, šole 
– vse je uničeno in danes nudi zatočišče 
številnim potepuškim psom. Obiskoval-
ca Pripjata gotovo najbolj pretrese obisk 
vrtca z razmetanimi posteljicami in mini 
stolčki ter uničenimi igračkami. Zdi se, 
da se je življenje pripjatskih otrok usta-
vilo med igro. Propadata tudi zabaviščni 
park z velikim kolesom, ki se spreminja v 
kup zarjavelega železa, in športni stadi-
on. Žalostno je dejstvo, da nista doživela 
odprtja, kajti mestne oblasti so čakale 
na pravo priložnost za slovesnost in je 
nikdar dočakale. Tako se na vrtiljakih 
niso nikdar zabavali otroci in na stadio-
nu med seboj nikdar pomerili športniki. 
Še en nauk, da je treba življenje živeti v 
danem trenutku in da je edina prava pri-
ložnost tukaj in zdaj.
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Na prireditvi, kjer je bilo čutiti ve-
liko pozitivne energije, saj je Talum 
po dolgem času ponovno odprl 
vrata za širšo javnost in omogočil 
druženje zaposlenih, je bilo izre-
čenih nemalo optimističnih besed. 
Predsednik uprave Marko Drobnič 
je v nagovoru izpostavil smotrnost 
timskega dela in odgovornosti na 
delovnem mestu. Izjemen pomen 
ima po njegovih besedah inovativ-
nost, ki daje razultate tudi v eko-
nomskem smislu. „V obdobju od 
1. septembra 2020 do 31. avgusta 
letos smo v Talumu zabeležili 1.262 
inovacijskih predlogov, ki jih je po-
dalo 363 različnih predlagateljev. 
V zadnjem desetletju, odkar smo 
začeli s sistematičnim pristopom in 
vztrajnim spodbujanjem inovativ-
nega razmišljanja, so naši sodelavci 
podali več kot 9.000 predlogov, 
ki so prinesli več kot dva milijona 
evrov gospodarske koristi. Sposob-
nost hitrega, a hkrati preudarnega 
in učinkovitega soočanja z nepred-
vidljivimi okoliščinami vključuje tudi 
spremembe na področju mišljenja, 
dela in obnašanja. Prilagodljivost 
ne pomeni zgolj tega, da se spre-
membam prilagajamo, ampak tudi, 
da v njih aktivno sodelujemo, jih 
podpiramo in sooblikujemo. Vse-
mu navedenemu je skupno inovira-
nje, ki je nujno za nadaljnji razvoj.“

Prvi mož Taluma je dodal, da je 
bilo lansko leto, ko so se srečevali 
s padcem naročil in obvladovanjem 
procesov zaradi covida-19, napor-
no. Letos je vse ponovno drugače: 
poslovanje zaznamujejo močno 
povpraševanje ter velika rast cen 
surovin in energije. „V manj kot 
enem letu prehajamo iz ene skraj-
nosti v drugo. Prilagodljivost na 
nenehno spreminjanje pogojev in 
situacij je postala stalnica poslov-
nega procesa.“

Upam si! 2021
Na letošnjem 10. Dnevu inovativ-

nosti so v Talumu podelili priznanja 
trem sodelavcem za množično ino-
viranje, 21 za profesionalno in sed-
mim za akcijo Upam si! 2021. Med 
61 prejetimi predlogi je komisija 
soglasno izbrala pet najboljših, in 
sicer Identifi kacija in digitalizacija 
sledljivosti kosov za laboratorijske 
analize do pripadajoče šarže in re-
zultatov analiz (Andrej Žumer in 
Dejan Lovrenčič), Uporaba črtne/
QR-kode v eskalacijske name-
ne: pravočasna (»just in time«) 
oskrba delovnih mest in odprava 
procesnih motenj z digitalnim ob-
veščanjem (Velimir Kokot), Prvi 
robot v proizvodnji anod (Emilijan 
Strgar), Orodjar redoljub (Sergej 
Hribernik in Kristijan Kovačec) ter 
predlog Talumova mobilna logistič-
na aplikacija (Janez Vogrinec).

Trije nagrajenci za 
množično inovativno 
dejavnost

Množično inovativno dejavnost 
v Talumu spremljajo v obdobju od 
1. septembra preteklega leta do 
31. avgusta tekočega leta. V tem 
obdobju so obravnavali 1262 ino-
vacijskih predlogov, nagradili so tri 
sodelavce, ki so podali največ inova-
cijskih predlogov. Najaktivnejši so 
bili David Lorber, vodja litja na niz-
kotlačnih livnih strojih s 56 predlo-
gi, Kristijan Gajser, vodja strojnega 
vzdrževanja v livarnah z 41 predlogi, 
in Danijel Pukl, vodja litja na nizkot-
lačnih livnih strojih s 34 predlogi. 

Profesionalna 
inovativna dejavnost 

Na področju tehničnih izboljšav 
se lahko v Talumu znova  pohvalijo 
z izjemnimi dosežki. Od decembra 
2020 do konca avgusta 2021 so za-
beležili devet tehničnih izboljšav, 
ki prinašajo skupaj 237.000 evrov 
letne gospodarske koristi. Nagradili 
so procesno inovacijo Tehnologija 
za avtomatsko 2D ravnanje alumi-
nijskih ulitkov večjih dimenzij (Ta-
dej Dobrun, Matjaž Bukšek, Mitja 
Masten, Marko Planinšek, Simon 
Potočnik, Damjan Kovačič, Matjaž 
Rozman, Dejan Arnuš), ki je prejela 
bronasto priznanje za inovacije v 
podravski regiji za leto 2021 na na-
tečaju Štajerske gospodarske zbor-
nice. Nagrajene tehnične izboljšave 
so še Livna robotska celica 4 strojev 
KM67 in KM68 – možnost ročnega 
litja pri okvari ali zaustavitvi robota 
(Alen Hertiš in Matjaž Škerget), Me-
njava žlebov lonca S6 – kolenski del 
žleba (Boris Toličič), Zamenjava izo-
lativnega premaza (Branko Krajnc, 
Alojz Magdič in Tomi Eržen), Hitra 
spojka (Robert Marčič in Klavdija 
Fleišman), Varovala na ušesih vpe-
tja batnice (Sebastjan Korošec), 
Krožno gospodarjenje s paletami 
v Skupini Talum (Aleksander Jaga-
rinec in Haris Salihagić Hrenko), 
Izvedba betonskih stebrov na Ried-
hammerjevi peči (Branko Vogrinec) 
in Sanacija lukenj na mali steni Ried-
hammerjeve peči (Damir Vogrinec).

Podelitvi nagrad je sledilo sku-
pinsko fotografi ranje, za smeh in 
razvedrilo pa je nato poskrbel še 
Tadej Toš, ki je bil pika na i celotne-
mu dogodku.

Kidričevo � V Talumu desetič obeležili dan inovativnosti

Tudi iz napak se rodijo inovacije
V Talumu so letos zaznamovali 10. Dan inovativnosti. Podjetje inoviranju namenja precej pozornosti, saj so prepričani, da je to po eni 
strani gonilo napredka, po drugi pa racionalizacija proizvodnih procesov. Sodelavcem inovatorjem so podelili priznanja, vodstvo pod-
jetja se jim je zahvalilo za prispevek in napredek pri razvoju delovnih procesov. Na prireditvi je bilo nekajkrat izrečeno, da lahko tudi 
napake pripeljejo do inovacijskih rešitev. Na prvi pogled napaka spodbudi miselni in razvojni proces ter v naslednjem koraku pripelje 
do inovacije.

Foto: Stanko Kozel

Trije nagrajenci, ki so v minulih 11 mesecih podali največ inovacijskih predlogov: David Lorber 56, Kristijan 
Gajser 41 in Danijel Pukl 34. Na fotografi ji so v družbi predsednika in člana uprave Taluma Marka Drobniča in 
Daniela Lačna ter Vesne Košir, predsednice odbora za inovativno dejavnost.

V Lokalni akcijski skupini (Las) 
UE Ormož, ki je bila ustanovljena 
leta 2016 in združuje vse tri ormoš-
ke občine (Ormož, Sveti Tomaž in 
Središče ob Dravi), so zadovoljni z 
doseženim.

 »V prejšnji fi nančni perspektivi 
sta bila v okviru Las Prlekija izpelja-
na dva projekta iz našega območja, 
sedaj jih bo v okviru LAS UE Ormož 
vsaj 34,« je doseženo strnil Matjaž 
Kosi iz Lasa in dodal, da se je odlo-
čitev o ustanovitvi Lasa izkazala za 
dobrodošlo. 

Kot je dejal, je pod streho že 20 
projektov, še 14 jih je v teku. Sku-
pna vrednost vseh načrtovanih 
nepovratnih sredstev je 1,7 milijona 
evrov. Od tega je bilo za delovanje 
vodilnega partnerja, to je Razvojno 

raziskovalni center Ormož, name-
njenih 265.000 evrov.

Zagnali zgodbo 
o destinaciji

Največji doslej izvedeni projekt 
je sicer Nost (Načrt razvoja gospo-
darstva in dviga kakovosti življenja 
na območju LAS UE Ormož) v vred-
nosti okoli 220.000 evrov, za kate-
rega je bilo pridobljenih 140.000 
evrov evropskega in državnega 
denarja. 

»To je projekt, ki ga štejemo tudi 
kot najpomembnejšega, saj smo 
razvili blagovno znamko Jeruzalem 
Slovenija, ki je zagnala turizem. 
Prav tako je temu vodilnemu pro-
jektu sledilo nekaj drugih projek-
tov.« 

Foto: arhiv LAS UE Ormož

S prvega dne Las UE Ormož

Ormož � Kakšen je izplen (preko) Lasa

Za skupno 34 projektov 1,7 milijona evrov
V lokalni akcijski skupini LAS UE Ormož so doslej uspešno zaključili 20 projektov, 14 jih je še v teku. Zanje so/bodo 
skupno prejeli dobrih 1,7 milijona evrov evropskega in državnega denarja.

Zadnji potrjeni je projekt, ime-
novan Tehnoprom, ki ga izvaja 
Avguštin Jerebič skupaj s par-
tnerjema Davorinom Kocjanom in 
Francem Bolcarjem. Prejeli bodo 
okoli 50.000 evrov nepovratnega 
denarja. »V teku je tudi pomemben 
medlasovski projekt, ki je izvzet iz 

te fi nančne konstrukcije, saj gre 
za dodatna sredstva. To je projekt 
Naša Drava, kjer imamo potrje-
nih 100.000 evrov sofi narcerskih 
sredstev,« je pojasnil Kosi.

Jeseni na voljo 116.000 €
Vodilni partner v okviru javnih 

pozivov prijaviteljem pomaga do 
sofi nanciranja iz dveh evropskih 
skladov – za razvoj podeželja in 
regionalni razvoj. Tudi letos bo 
mogoče kandidirati za evropska 
sredstva. Prvi letošnji poziv na-
črtujejo to jesen, saj so na voljo 
dodatna sredstva iz evropskega 
regionalnega sklada v višini okoli 
116.000 evrov. 

Sicer pa so na prvem dnevu Lasa, 
ki so ga pripravili pred dnevi, poleg 
dosedanjega dela predstavili še tri 
primere dobrih praks. Iztok Lusko-
vič iz Zavoda 100 % naravno Botanik 
je predstavil projekt Eko fi lter čaj, 
Davorin Korpar iz podjetja Opsen 
projekt Business net Jeruzalem, 
Senada Škrijer iz Zeniaca in direk-
torica ormoške občinske uprave 
Milena Debeljak pa Zeleni trikotnik.

Foto: Stanko Kozel

Skupinska fotografi ja prejemnikov nagrad z vodstvom podjetja ter osrednjim gostom prireditve, vrhunskim kuharjem Binetom Volčičem. Ta je v inter-
vjuju z voditeljico prireditve govoril o osebnih izkušnjah, ki so ga na profesionalni poti izoblikovale, predvsem pa veliko naučile. Seveda je poskrbel tudi 
za nekaj kulinaričnih užitkov.
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Kar je pravzaprav razumljivo, saj 
je bila tudi obljuba dokaj pavšalna 
oziroma nedorečena; predsednik 
vlade je vodstvu KGZS namreč de-
jal, da bo vlada glede na trenutni 
položaj, ko »zaznavamo gospo-
darsko rast in v primeru, da se bo 
ta nadaljevala, našla tudi dodatna 
sredstva za spodbujanje razvoja 
kmetijstva«. Člani sveta zbornice 
so po izsiljenem sestanku s pre-
mierjem nadaljevali svojo izredno 
sejo, ki so jo prekinili prav zato, da 
bi jim Janša zagotovil več denar-
ja, v nasprotnem primeru pa so, 
spomnimo, zagrozili z vsesloven-
skim kmečkim uporom.

Le delno uspešen 
sestanek

»Pogovor s predsednikom vlade 
in skupen nastop nevladnih organi-
zacij sta bila delno uspešna. Nekaj 
pozitivnih premikov je bilo, a to 
ne pomeni, da smo že zadovoljni 
z doseženim. Zato bomo skupaj z 
ministrstvom za kmetijstvo, goz-
darstvo in prehrano (MKGP) ter 
drugimi organizacijami še naprej 
vztrajali pri iskanju takšnih rešitev, 
ki bodo v korist kmetijstvu. Predla-
gali bomo tudi ponoven sestanek s 
predsednikom vlade, in to še pred 
sprejetjem strateškega načrta, 
obenem pa vztrajali pri zahtevi za 
dodatna sredstva za kmetijstvo,« 
je dejal prvi mož zbornice Roman 
Žveglič in dodal, da vztrajajo pri do-
datnih 380 milijonih evrov za drugi 
steber skupne kmetijske politike v 
prihodnjih petih letih. Kot je znano, 
so se za dosego tega cilja povezali 
tudi z drugimi kmetijskimi nevladni-
mi organizacijami, kot so Zadružna 
zveza Slovenije, Sindikat kmetov 
Slovenije, Zveza podeželske mla-
dine Slovenije in GZS – Zbornica 
kmetijskih in živilskih podjetij. Vse 
dokler se njihove zahteve ne ures-
ničijo, tudi ne bodo zastale pripra-
ve na vseslovenski protest kmetov. 

Našli skupni jezik?
Medtem pa je kmetijski minister 

Jože Podgoršek prepričan, da so 
v zadnjih dneh »po številnih indi-
vidualnih in skupinskih sestankih 
z vsemi nevladnimi organizacijami 
glede določenih vprašanj vendarle 
našli skupni jezik«. Med drugim naj 
bi določili enotno višino sredstev 
za vsa kmetijska gospodarstva, 
ne glede na njihov status, in sicer 
za celotno programsko obdobje. 
»Govorimo o absolutnem znesku, 
ki ga neko kmetijsko gospodar-
stvo lahko pridobi preko celot-
nega programskega obdobja iz 
naslova različnih razpisov: uskladili 
smo se za enotno višino 800.000 
evrov. V preteklosti so nekatere 
kmetije prejele tudi več sredstev, 
medtem ko so druge ostale brez. 
Ta enotna višina bo pomenila, da 
bodo nekatere kmetije, ki v tem 
obdobju niso bile uspešne, lahko 

pridobile sredstva v novem obdob-
ju. A to bo skladno z dogovorom z 
deležniki veljalo le za investicije v 
primarnem kmetijskem sektorju, 
medtem ko bodo v živilsko-prede-
lovalnem sektorju pri investicijah 
še vedno veljale različne maksimal-
ne vrednosti za celotno program-
sko obdobje.«

Namesto kapice 
na subvencije degresija

Veliko debate je bilo tudi glede 
kapice. Spomnimo, da so na KGZS 
predlagali uvedbo omejevanja 
nad 100.000 evrov (t. i. kapica) 
in degresijo oziroma začetek po-
stopnega zniževanja plačil nad 
60.000 evrov prejetih plačil brez 
upoštevanja stroškov plač zapo-
slenih. »Odločiti se je bilo treba 
med kapico in degresijo oziroma 
kako zmanjšati neposredna plačila 
pri največjih prejemnikih. Na koncu 

smo se 's cmokom v grlu' odločili 
za degresijo. 

Ne uvajamo torej kapice pri ne-
posrednih plačilih, ampak uvajamo 
močno degresijo, torej zmanjšanje 
plačil nad 60.000 evri. Ta degresi-
ja bo prispevala k prerazporeditvi 
sredstev od največjih prejemnikov 
neposrednih plačil k manjšim slo-
venskim kmetijam. Gre za okoli 1,3 
milijona evrov na leto, degresija pa 
se bo dotaknila več gospodarstev 
kot kapica.«

Podgoršek meni, da kmetijsko 
ministrstvo s tem sledi pobudam 
razvoja družinskih kmetij. Kar se 
tiče zahteve po dodatnih 380 mi-
lijonih evrov, pa dodaja, da so s 
KGZS dosegli dogovor, da poča-
kajo do druge javne razprave stra-
teškega načrta SKP. Ta bo predvi-
doma v začetku novembra, nato 
pa pričakujejo še drugi sestanek s 
predsednikom vlade.
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Slovenija � Prerazporeditev kmetijskih subvencij od največjih prejemnikov k manjšim 

Protest kmetov še naprej ostaja v igri
Čeprav je Janez Janša na sestanku, ki so ga zahtevali na Kmetijsko-gozdarski zbornici Slovenije (KGZS), 
obljubil, da bo kmetijstvu zagotovil dodatna sredstva v okviru strateškega načrta Skupne kmetijske politike 
za obdobje od 2023 do 2027, kmetje niso zadovoljni.

Foto: SD

Predstavniki kmetov so pri pristojnih sicer izpogajali nekaj zahtev, glavne – dodatnih 380 milijonov evrov – pa še 
ne, zato še vedno »rožljajo« s puntom. 

Spodnje Podravje � Pobrali pridelek hmelja

Letina je povprečna
Dnevi pred zadnjim dežjem so bili kot nalašč za jesenska 
spravila pridelkov; živahno je bilo tudi na hmeljiščih podje-
tja Hmelj Dornava, ki je v lasti družine Šegula.

Foto: SD

Po lanski katastrofalni je letošnja letina hmelja boljša.

Letošnjo letino hmelja Drago Ciglar, direktor podjetja, ocenjuje kot 
povprečno, a boljšo od lanske. »Res je, da je bilo vreme zelo muhasto, 
a na srečo hmelju ni zelo škodilo. Izrazito suh april je sicer pustil 
posledice na zgodnjih sortah hmelja, ni pa vplival na poznejše sorte. 
Kakorkoli, v primerjavi z lani smo ga nabrali nekaj ton več.«

Spomnimo, da je bilo leto 2020 za drugega največjega hmeljarja v 
državi, ki obdeluje 150 hektarjev nasadov na petih lokacijah: v Dornavi, 
Moškanjcih, Borovcih, Sobetincih in Vidmu, eno najslabših v skoraj 
dveh desetletjih, kar se ukvarjajo s hmeljarstvom. Ob spomladanskem 
izbruhu epidemije se je pokazalo, da bo sezona zaradi spreminjajočih 
se navodil negotova, zlasti kar se tiče najema delovne sile iz tujine, saj 
ni bilo jasno, ali bodo sezonski delavci sploh lahko prišli v Slovenijo. 
Obetala se je rekordna letina, a je nato dobre rezultate uničilo 

avgustovsko neurje, ki je zajelo nasade v Moškanjcih in Vidmu, kjer je 
orkanski veter na skupno 40 hektarjih hmeljišč porušil celo armature. 
Ker ima hudič navadno več mladih, tudi tu ena nesreča očitno ni 
bila dovolj, saj ji je sledil še požar v videmski sušilnici. Do požara je 
prišlo zaradi tehnične napake na peči, in sicer v najmanj primernem 
trenutku – v času, ko je bilo spravilo hmelja v največjem zagonu. 
Nastala je gmotna škoda pa tudi dela so zastala oziroma se zamaknila 
za vsaj teden dni.

»Tokrat vsaj nismo imeli težav s sezonskimi delavci iz tujine oziroma 
z njihovim prihodom v Slovenijo. Hmelj so tako znova pobirali naši 
stalni delavci iz Romunije. Najeli smo jih 34, zraven njih pa je bilo v 
nasadih še 20 domačih delavcev,« je povedal Drago Ciglar.

Skupna količina v Sloveniji na-
stale odpadne hrane je bila lani 
143.570 ton, kar je dva odstotka 
več kot leta 2019. Vpliv pandemije 
se je lani po pojasnilih statistikov 
pokazal predvsem pri razporeditvi 
količin v tem letu nastale odpadne 
hrane po dejavnostih: v gospodinj-
stvih in trgovini z živili se je zavrglo 
več hrane kot leta 2019, v proizvo-
dnji hrane ter v gostinstvu in strež-
bi hrane pa manj.

V gospodinjstvih je nastalo 52 
odstotkov vse v lanskem letu na-
stale odpadne hrane (za sedem 
odstotkov več kot leta 2019), v 
trgovini z živili 11 odstotkov (za 
šest odstotkov več), v proizvodnji 
hrane sedem odstotkov (za deset 

odstotkov manj) ter v gostinstvu in 
strežbi hrane 30 odstotkov (za štiri 
odstotke manj).

Hkrati se je po oceni statistične-
ga urada za eno odstotno točko 
povečal tudi delež užitnega dela v 
odpadni hrani in se tako povzpel 
na 40 odstotkov. A kot so dodali, 
se je delež t. i. užitnega dela odpa-
dne hrane v primerjavi z neužitnim 
povečal samo v distribuciji in trgo-
vini z živili, in sicer s 65 na 68 od-
stotkov, najverjetneje zaradi večjih 
količin hrane, zavržene zaradi pre-
tečenih rokov uporabe.

V gospodinjstvih in gostinstvu 
ter strežbi hrane se razmerje med 
užitnim in neužitnim delom odpa-
dne hrane v lanskem letu ni spre-

menilo (v prvih je delež užitnega 
dela odpadne hrane znašal 33 od-
stotkov, v drugih 48 odstotkov).

Največ odpadne hrane so lani 
predelali anaerobno v bioplinar-
nah, skoraj 47 odstotkov. Aerobno 
v kompostarnah je bilo predelani 31 
odstotkov odpadne hrane, skoraj 
20 odstotkov je je bilo pred odlaga-
njem biološko stabilizirane v obra-
tih za mehansko biološko obdelavo 
mešanih komunalnih odpadkov. 
Ostala dva odstotka so obdelali 
po drugih načinih obdelave (taki 
postopki so npr. sežig, ponovno 
rafi niranje olja in drugi postopki bi-
ološke predelave).

Količina kompostirane odpadne 
hrane je bila lani za skoraj 17 od-
stotkov večja kot predlani, med-
tem ko je bila količina v bioplinar-
nah predelane odpadne hrane za 
pet odstotkov manjša. Manjša je 
bila tudi količina odpadne hrane, 
ki je bila pred odlaganjem biološko 
stabilizirana, in sicer za malo več 
kot en odstotek. Količina po drugih 
postopkih obdelane odpadne hra-
ne se ni bistveno spremenila.

Foto: STA

Odpadna hrana se predela v bioplinarnah in kompostarnah, lahko se jo tudi stabilizira v obratih za mehansko 
biološko obdelavo.

Slovenija � Lani 143.000 ton odpadne hrane

Polovica iz gospodinjstev, tretjina iz gostiln
Prebivalec Slovenije je lani zavrgel povprečno 68 kilogramov hrane, kar je kilogram več kot leto prej. Več odpadne hrane je po podatkih statistič-
nega urada nastalo tudi v gospodinjstvih in trgovini z živili, v proizvodnji hrane ter v gostinstvu in strežbi pa manj. Največ odpadne hrane je bilo 
predelane v bioplinarnah. 
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Priznanja TD Ptuj so letos prejeli:
 Javne službe Ptuj (skupina za urejanje okolja), družina 

Vrbnjak (Mejna cesta 25), Marta Štih (CMD 6), Urška in Uroš 
Vek (Abramičeva 13), Karmen Panikvar (Mežanova 13), Ve-
koslava Gojčič (Mariborska cesta 25 c), Marija Krajnc (Can-
karjeva 11), Bistro Lük, Zdenka Škerget (Sagadinova 1), go-
stilna Pri pošti, Kavarna Bodi, hostel Sonce, Strojtrg (Rogaška 
c. 1), Jožica Kajnih (Spuhlja 56), Irena Letonja (Krempljeva 
ulica 8), Amalija Krajnc (Ulica Anice Kolarič 1), Alenka Žni-
darič Pešak (Vičava 102), Veronika Maroh (Prešernova 9), 
Darja Pribožič (Ormoška c. 89), Dravske elektrarne Maribor, 
Dom upokojencev Ptuj, družina Klasinc (Mežanova ulica 15) 
in Majda Goznik (stalna skrb za sončno uro).

Ptuj � Svetovni dan turizma, turizem za vključujočo rast

Gostoljubno mesto in okolica veliko ponujata
Svetovni dan turizma so na Ptuju praznovali s prireditvijo na mestni tržnici. Predstavili so se lokalni po-
nudniki dobrot in vina (turistična kmetija Črešnik, Društvo vinogradnikov in sadjarjev Osrednje Slovenske 
gorice, kmetija Čeh, Ptujski škrnicl), s projekti pa otroci iz Vrtca Ptuj (Doma sem ob reki Dravi), osnovnošolci 
(OŠ Ljudski vrt s svojimi uspešnimi projekti s festivala Turizmu pomaga lastna glava) in srednješolci (Šola 
za ekonomijo, turizem in kmetijstvo s projektom učnega podjetja Kletovio). 

Svojo ponudbo oz. projekte so 
predstavili še Terme Ptuj, Pokra-
jinski muzej Ptuj-Ormož, turistični 
vodniki in Zavod Tura, ki je z Jano 
Gerl povabil tudi na voden ogled 
po zgodbah kulinarične tradicije 
Ptuja in okolice z zaključkom v ro-
vih pod ptujskim gradom, paradno 
ponudbo, kakršne je malo. 

S turističnimi projekti, ki se 
nanašajo na odkrivanje dediščine 
in ponudbe gradov, se je predsta-
vila ZRS Bistra Ptuj, ki se je aktivno 
vključila tudi v projekt Ister, kate-
rega glavni cilj je ponovno odkri-
vanje in revitalizacija antičnega 
omrežja rimskih cest v Podonavju. 
Metka Gutschi, lastnica zasebnih 
sob Panorama, je več povedala o 
zelenem znaku slovenskega tu-
rizma Eko marjetice, ki je v Evropi 
prepoznan kot Eko Label. Ta gradi 
na treh stebrih, ki jih njihovi gostje 
že dobro poznajo, saj se zavedajo 
pomena zelenega turizma. Nasto-
pil je tudi Pihalni orkester Ptuj, ki je 
stalni spremljevalec dogajanja ob 
svetovnem dnevu turizma, ta pa je 
letos potekal pod geslom Turizem 
za vključujočo rast.

Letošnji svetovni dan turizma 
je prinesel še en turistični vodnik, 
vodnik za male raziskovalke in ra-
ziskovalce ter velike radovednice 
in radovedneže, ki se bodo podali 
na pot raziskovanja po najstarej-
šem slovenskem mestu. Zavod za 
turizem Ptuj ga je izdal na podlagi 
knjižice Doma sem ob reki Dravi, ki 
so jo ustvarile strokovne sodelav-
ke Vrtca Ptuj: Marija Vučak, Dam-
jana Jakomini, Vesna Sodec Grula 
in Jana Janžekovič v sodelovanju z 
Vejico (Rado Škrjanec, s. p.). Pri pri-
pravi besedil so uporabile gradivo 
Pokrajinskega muzeja Ptuj-Ormož.

TD Ptuj je v sklopu letošnjega 
praznovanja svetovnega dneva tu-
rizma obnovilo turistično-informa-
tivne table pri minoritskem samo-
stanu, pri južnem vhodu v mesto. 
Le-te tako Ptujčane kot obiskoval-
ce mesta spominjajo na dosežke 
Ptuja na slovenskih in mednarod-
nih tekmovanjih v urejanju okolja, 
ohranjanju kulturne dediščine in 
prizadevanjih za kakovostnejše 
življenje domačinov in turistov. 
Mesto pa je ponosno tudi na svoje 
povezave v ožjem in širšem okolju. 
Tako letos praznuje že 20-letnico 
plodnega sodelovanja in izmenja-
ve z nemškim Burghausnom. 

135 let skrbi za lepo 
in urejeno okolje ter 
ocvetličenje 

Že po tradiciji je eno najstarej-
ših slovenskih turističnih društev, 
ki že vse od svoje ustanovitve v 
letu 1886, v svojem delovanju iz-
postavlja skrb za urejeno okolje, 
podelilo priznanja za izstopajoča 
prizadevanja za urejeno okolje in 
ocvetličenje v letu 2021. Razveseli-
lo se jih je 23 prejemnikov, ki sta jim 
čestitala predsednik TD Ptuj Peter 
Pribožič in ptujska županja Nuška 
Gajšek, ki se jim je še posebej za-

Foto: Črtomir Goznik

TD Ptuj je obnovilo table pri minoritskem samostanu, ki spominjajo na lepe uspehe Ptuja na slovenskih in med-
narodnih tekmovanjih v urejanju okolja, skrbi za kakovostno življenje in ohranjanje kulturne dediščine, kot tudi 
na njegovo povezanost v širšem okolju.

Podravje � Da vam na stara leta ne bo žal

Vaš čas je dragocen
Starejši ljudje radi svojim mlajšim prijateljem in sorodni-
kom povedo, naj ne ponavljajo njihovih napak in naj zdaj, 
ko so mladi, spremenijo svoje življenje.

Veliko ljudi obžaluje čas, ki so ga namenili negativnim ljudem, na-
mesto tistim, ki so jim ljubi. Zato danes preživite več časa s tistimi, ki 
vam pomenijo največ. S tistimi, ki iz vas izvabijo pristna čustva, s tistimi, 
v družbi katerih se lahko iz srca nasmejite, s tistimi, ki vas ne obsoja-
jo, ko imate slab dan, s tistimi, ki vas napolnijo s pozitivno energijo ... 
Ljubezen je treba izpovedati z besedami, dotiki, dejanji ... Pa tudi če 
nekoga cenite, mu to povejte. Če nekoga občudujete, mu to povejte. 
Če ga pogrešate, to povejte.

Foto: Dreamstime

Čas in pozornost namenjajte tistim, ki vas nasmejijo in ne obsojajo.

Ptuj � Šola zdravja, skupina Ljudski vrt 

Dan slovenskega športa
Tudi na Ptujskem so z več dogodki obeležili dan slovenske-
ga športa, 18. september. Najstarejša skupina društva Šola 
zdravja na tem območju, skupina Ljudski vrt Ptuj, je pod 
vodstvom Marije Gabron na ta dan jutranjo telovadbo (1000 
gibov po metodi Nikolaya Gerishina) namesto v Ljudskem 
vrtu, ki so ga zasedli mladi v gibanju, izvedla na mestni tr-
žnici. Udeležila se je tudi športnega vikenda.

Ob tej priložnosti so sporočali, da gre za vaje, ki so primerne za vsa-
kogar, v 30 minutah, kolikor traja vadba, udeleženci razgibajo vse dele 
telesa. Za to vadbo ni nikoli prepozno, vaje so primerne za vsakogar, 
saj so zelo preproste. Poleg tega ima redna in zmerna vadba številne 
pozitivne učinke na zdravje ljudi. Vsako jutro se po celi Sloveniji po me-
todi 1000 gibov razgibava nekaj tisoč Slovenk in Slovencev, ki so aktivni 
v 120 skupinah. Na Ptujskem jih je aktivnih devet, prepoznavni so po 
svojih oranžnih oblačilih.

Foto: Črtomir Goznik

Z vadbe skupine Društva Šola zdravja, Ljudski vrt, Ptuj, na športnem vi-
kendu.

Društvo Šola zdravja s svojimi skupinami ni samo jutranja vadba za 
več zdravja ljudi, je še veliko več. Pomembno je z družabnega vidika, 
saj se njeni člani tudi sicer medsebojno povezujejo, družijo, izmenju-
jejo izkušnje in skozi različne druge aktivnosti bogatijo jesen svojega 
življenja. Z jutranjo vadbo na različnih lokacijah na svojstven način dvi-
gujejo prepoznavnost in zanimanje okolice za te kotičke, ki bi sicer bili 
brez pravega pozitivnega utripa.

Nikoli ne boste našli svoje vrednosti v tem, kako vas vidijo drugi. Svo-
jo vrednost boste vedno našli v sebi in posledično boste k sebi priteg-
nili ljudi, ki so vredni vaše energije in pozornosti. Ne razmišljajte o tem, 
kaj si mislijo, kako vas bodo sprejeli, kako boste videti v očeh drugih 
..., preprosto bodite takšni, kot ste. Živite tako, kot čutite, da morate.

Ostanite zvesti sebi in svojim ciljem. Naj vas negotovost ne potisne 
v kot. Poslušajte sebe in zaupajte svoji intuiciji. Izobražujte se, razis-
kujte, včasih tvegajte. Takrat se bodo začela pisati najlepša poglavja v 
življenju. Življenje je zbirka majhnih priložnosti za srečo. Naj stvari, za 
katere veste, da jih ne morete imeti pod nadzorom, ki so minile, ki jih 
ne morete spremeniti ..., ne prevladajo.

Ne čakajte: ko končam šolo, ko otroci odrastejo, takoj po novem letu 
... Veste, kdaj pride tisti pravi trenutek? Takrat, ko si ga ustvarite sami. 

Foto: Črtomir Goznik

Že tradicionalno je TD Ptuj podelilo priznanja za prizadevanje za urejeno in ocvetličeno okolje. Letos si je prizna-
nje prislužilo 23 posameznikov, podjetij, institucij, gostinskih in turističnih delavcev

Foto: Črtomir Goznik

Šola za ekonomijo, turizem in kme-
tijstvo je na stojnici predstavila 
učno podjetje Kletovio.

hvalila za trud pri urejanju mesta. 
Zahvalila se je tudi TD Ptuj za šte-
vilne dobre predloge in ideje, ki jih 
mesto z veseljem realizira, če je le 
mogoče. Prepričana je, da smo v 
zadnjih letih naredili velike korake 
naprej, tako da je prihodnost tu-
rizma na Ptuju svetla. Predsednik 
TD Ptuj Peter Pribožič je posebej 
izpostavil pomen praznovanja sve-
tovnega dneva turizma na Ptuju, 
turistični biser, ki svojo prihodnost 
zagotovo vidi v razvoju turizma 
kot eni najpomembnejših gospo-
darskih panog.

Škoda, da je slabo vreme zman-
jšalo število aktivnih udeležencev 
praznovanja in tudi občanov, ki bi 
se lahko seznanili z nekaterimi no-
vostmi v ptujski turistični ponudbi, 
ki ni zanimiva samo za obiskovalce, 
temveč tudi meščane. Vedenja o 
turistični in drugi ponudbi ter za-
nimivostih mesta ni nikoli dovolj. 
Svetovni dan turizma je sicer le ena 
od priložnosti, da si to vedenje vsi 
obogatimo in tudi sami postane-
mo turistični vodniki v malem.
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»Verjamem, da je bila preiz-
kušnja na maturi za vas bistveno 
drugačna kot takrat, ko smo ma-
turirali mi. Bili so neki drugi, bolj 
normalni časi. Pa nič ne de, do-
kazali ste, da znate in zmorete in 
da to delate odlično. Na vaši poti 
vam želim vse najboljše. Biti zlati 
maturant je odlična popotnica za 
naprej, verjamem, da boste tudi v 
prihodnje uspešni,« so besede, ki 
jih je zlatim maturantom na spre-
jemu namenila ptujska županja 
Nuška Gajšek.

Zaključek srednješolskega izo-
braževanja kot pomemben mej-
nik v življenju z najuspešnejšimi 
srednješolci na ptujski občini obe-
ležijo vsako leto. Županja zlatim 

maturantom podeli medaljo – grb 
MO Ptuj na steklu in knjižno nag-
rado.

Slavnostnega sprejema v po-
ročni dvorani Mestne hiše so se 
udeležili tudi vsi ravnatelji ptujskih 
srednjih šol in direktor Šolskega 
centra Ptuj Oton Mlakar. V njiho-
vem imenu jih je letos nagovorila 
Darja Harb, ravnateljica Šole za 
ekonomijo, turizem in kmetijstvo: 
»Odpirate nova vrata v vašem ži-
vljenju, za katerimi vas čakajo novi 
izzivi in nove priložnosti, o katerih 
danes sanjate. Ne bojte se, saj vam 
je dana moč, da svoje sanje uresni-
čite. Bodite pogumni in uresničite 
svoje sanje, in ko dosežete svoj 
postavljeni cilj, si postavite nove-

ga, še višjega in predvsem nikoli 
ne obupajte«

Letošnji zlati maturanti Gimna-
zije Ptuj so Eva Vidovič, Jure Glo-
dež, Špela Kukovec, Jaka Horvat, 
Gal Zmazek, Zala Veselič in Matej 
Kolednik. Opravljali so splošno 
maturo. Zlati maturanti, ki so z 
odliko opravili poklicno maturo, 
so: Žan Matjašič, Špela Borko, 
Selina Bezjak (Šola za ekonomijo, 
turizem in kmetijstvo), Matija Krs-
nik, Simon Plazar, Filip Teo Vidovič 
(Elektro in računalniška šola), Vi-
dal Farasin, Marcel Cvetko Vindiš, 
Renato Horvat, Jure Kramberger, 
Klemen Mikša in Jan Muhič (Stroj-
na šola).

Foto: ČG

Zdaj že nekdanji dijaki, ki so zrelostni izpit opravili z odliko in se vpisali med zlate maturante generacije 2020/2021.

Ptuj � Iz Mestne hiše

Sprejem zlatih maturantov
Za dijake, ki so poklicno ali splošno maturo zaključili z odliko, so na ptujski občini 
pripravili slavnostni sprejem. Z nazivom zlati maturant se je okronalo sedem nek-
danjih dijakov ptujske Gimnazije in 12 srednješolcev, ki so se šolali v Šolskem centru 
na Ptuju. 

Naključne mimoidoče so spra-
ševali po znanju tujih jezikov. 
Ugotovili so, da največ Ormo-
žanov obvlada angleški jezik, 
predvsem starejši nemškega, po-
samezniki pa znajo tudi kakšno 
italijansko besedo. 

»Preživeli smo zanimiv dan. 
Snemali smo ljudi in jih zaprosili, 
da pozdravijo v različnih tujih je-
zikih in povedo, kako so. Spoznali 
smo dekle iz Poljske, ki je govorila 
v njihovem jeziku. Ljudje so bili si-
cer presenečeni, da smo jih o tem 
spraševali, a jim je bilo všeč, saj 
smo jim tako popestrili dan,« je 
povedala dijakinja Rebeka Štum-
berger.

»Izbrali smo dijake tretjega 
razreda gimnazijskega progra-

ma in jih poslali na ulice. Zdelo se 
nam je, da so ravno pravi za to, 
da se gredo sporazumevat z lo-
kalnim prebivalstvom. Menim, da 
dijaki potrebujejo takšne spodbu-
de, izvenšolske dejavnosti, pro-
jekte, sodelovanja in ta projekt 
se nam je zdel fantastičen. Dijake 
je bilo sprva strah, kje naj najdejo 
ljudi, ampak so potem izbrali ne-
kaj strateških točk, to so tržnica, 
trgovski center, zdravstveni dom 
in ni bilo težav. Bili so prijetno 
presenečeni, saj so jih ljudje lepo 
sprejeli. Največ se jih je pogovar-
jalo v angleščini in nemščini, po-
samezniki dijaki znajo tudi srbsko 
ali hrvaško, kakšno italijansko, 
francosko in rusko besedo. Ve-
seli nas, da smo lahko na nov na-

čin poudarili pomen učenja tujih 
jezikov in predstavili jezikovno 
raznolikost Evrope,« je dogajan-
je strnila koordinatorica Renata 
Bezjak.

Ormoška gimnazija se je prvič 
pridružila projektu Pogovori se 
z menoj, ki poteka pod okriljem 
Europe Direct Podravje, in na ta 
način obeležila evropski dan je-
zikov. Kot je povedal Matevž Hr-
ženjak iz Zavoda Pip, v okviru ka-
terega deluje informacijska točka 
Europe Direct Podravje, je namen 
tega dneva občane ozaveščati o 
jezikih, ki se v Evropi uporabljajo, 
spodbuditi kulturno in jezikovno 
raznolikost ter učenje jezikov 
skozi vse življenje.

Foto: GO

Ormož � Gimnazijci in evropski dan jezikov

Pozdrav v tujem jeziku
Okoli 20 gimnazijcev, oblečenih v rumene majice, je na sončni petek v različnih 
tujih jezikih nagovarjalo mimoidoče v Ormožu. Da so preživeli zanimiv dan, je bila 
enotna druščina s profesorico Renato Bezjak.

Ptuj � Dobrodelna akcija PGD Ptuj 

Gasilci v srčni akciji Prevoz za Rudija
Ptujski gasilci, člani PGD Ptuj, ki varujejo premoženje in ljudi že 150 let, so te dni ob pomoči Območnega združenja Rdečega križa Ptuj začeli človekoljubno 
akcijo, v kateri želijo zbrati denar za nakup avtomobila, prilagojenega invalidu, gasilskemu veteranu Rudiju Topolovcu.

Kot sta ob začetku dobrodelne 
akcije pod naslovom Prevoz za 
Rudija poudarila predsednik PGD 
Ptuj Edvard Pušnik in Aleš Frlež, 
poveljnik Gasilske zveze občine 
Juršinci, so gasilci vedno pripravl-
jeni pomagati, ko je to potrebno, 
v tej akciji pa prosijo za pomoč 
za svojega člana, da bi mu olajšali 
vsakodnevno življenje, prevoz do 
zdravnika, obiskov svojcev in mu 
tudi uresničili željo, da bi ptujske 
gasilce večkrat obiskal v njihovem 
in še danes tudi njegovem domu 
na Ptuju. Zaradi posledic nesreče, 
ko se je pred leti peljal sodit na ga-
silsko tekmovanje, je pristal na in-
validskem vozičku, kar mu otežuje 
mobilnost. Potreboval bi avtomo-
bil, v katerega bi lahko spravil inva-
lidski voziček oz. bi se vanj zapeljal 
z vozičkom. Pobudo za izvedbo te 
dobrodelne akcije je dal Aleš Frlež, 
ki so jo nato skupaj zasnovali v 
PGD Ptuj, ob pomoči Območnega 
združenja Rdečega križa Ptuj. Rudi 
Topolovec je veliko svojega časa 
namenil za gasilstvo, za občane 

občine Ptuj in širše, zakaj mu tega 
ne bi na nek način povrnili, je po-
vedal Frlež.

Rudi Topolovec, VGČ 2. st., se 
ponaša z bogato gasilsko pretek-
lostjo. V PGD Ptuj je opravljal šte-

vilne funkcije. Tako je bil poveljnik 
društva, član organov Območne 
gasilske zveze Ptuj in komisij Ga-

silske zveze Slovenije. Aktiven je 
bil kot gasilski sodnik na gasilskih 
tekmovanjih tako mladih kot sta-
rejših članov. Nadvse pomembno 
je bilo njegovo delo v servisu roč-
nih gasilnih aparatov, v okviru ka-
terega je opravljal delo predvsem 
pri strankah na terenu. Kot gasilec 
je sodeloval v več kot 1500 inter-
vencijah, ki jih je opravil in vodil z 
odliko. Rudi kljub vsem težavam, 
ki ga pestijo, ostaja optimističen, 
vesel in poln načrtov. Investicija v 
nakup vozila, prilagojenega inva-
lidu, je velik fi nančni zalogaj, ki ga 
Rudi brez pomoči svojih tovarišev, 
prijateljev in vseh drugih, ki se za-
vedajo pomena gasilskega poslan-
stva, ne bo zmogel, zato je toliko 
pomembnejše, da vsi, ki to želijo, 
pomagajo v tej srčni akciji. Kot sta 
še povedala Edvard Pušnik in Aleš 
Frlež, si pobudniki dobrodelne ak-
cije Prevoz za Rudija želijo, da bi 
potrebna fi nančna sredstva lahko 
zbrali v dveh mesecih. Nadzor nad 
potekom akcije bo opravljal na-
dzorni odbor PGD Ptuj.

Za akcijo so pridobili privolitev 
Rudija, ki se v tej fazi dobrodelne 
akcije ne želi posebej izpostavlja-
ti. Že sedaj pa je nadvse hvaležen 
vsem, ki mu želijo pomagati in 
prispevati k boljši kakovosti njego-
vega življenja.

Foto: Črtomir Goznik

Poveljnik Gasilske zveze občine Juršinci Aleš Frlež in predsednik PGD Ptuj Edvard Pušnik: „Veseli bomo vsake 
donacije, da bomo z nakupom avtomobila, prilagojenega invalidu, pomagali našemu Rudiju. Gasilci smo ljudje, ki 
zmeraj priskočimo na pomoč, zdaj za pomoč v tej človekoljubni akciji prosimo tudi sami.“

Vsi, ki želijo pomagati 
pri nakupu avtomobila za 
Rudija Topolovca, lahko 
prispevke nakažejo na račun 
OZ RK Ptuj: TRR SI56 0420 
2000 0348 846, s pripisom 
„pomoč Rudi Topolovec“, 
sklic SI00 245122. Zbrani 
denar bo PGD Ptuj namenilo 
za nabavo osebnega 
vozila, prilagojenega za 
prevoz invalida. Številka 
transakcijskega računa za 
pomoč Rudiju je objavljena 
na spletni strani PGD Ptuj in 
FB-profi lu PGD Ptuj.
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Vir: ARSO

4-dnevna napoved za Podravje

Danes bo v zahodni Sloveniji prete-
žno jasno, drugod bo občasno nekaj 
več oblačnosti. Zjutraj bo po neka-
terih nižinah nekaj megle. Burja na 
Primorskem bo ponehala. Jutranje 
temperature bodo od 3 do 9, na Pri-
morskem do 12, najvišje dnevne od 
15 do 20, na Primorskem do 23 °C.
V soboto bo povečini sončno z jutra-
njo meglo po nižinah. V nedeljo se bo 
krepil jugozahodni veter.

Naselje, ki se delno razprostira 
visoko nad mestom, ponuja idili-
čen pogled na Ptuj, reko Dravo, pa 
tudi veliko dalje. A predvsem zara-
di razgibanosti terena in razprše-
nosti gradnje imajo mnogi stano-
valci naselja Krčevina pri Vurbergu 
težave z dovoznimi cestami. Kot 
pravi naš sogovornik, ki sicer ne 
želi biti imenovan, se počutijo po-
zabljene od mestne oblasti, kot da 
ne bi bili del Mestne občine Ptuj. 
„Na tem delu ceste je bilo veliko 
lastnikov, občina je dolgo pridobi-
vala potrebna soglasja. Letos so 
končno začeli delati, nato pa so se 
naenkrat odpeljali, pustili gramoz, 
ki ga je neurje razmetalo po klancu 
navzdol. Ko so podlago pripravi-
li, so kar odšli. Jaške so označili z 
drevesnimi vejami in pustili vse kar 
tako. Upali smo, da bodo hitro na-
daljevali dela, pa nič. Kaj se dogaja, 
nam ne pove nihče,“ vztraja eden 
izmed krajanov, ki že desetletja 
uporabljajo makadamsko strmo 
cesto v Krčevini pri Vurbergu. Ko 
je že kazalo, da bo asfaltirana, se 
je pojavil nov, a ne nepričakovan 
zaplet. Naš sogovornik je sicer del 
svoje lastnine zamenjal z občino, 
prav zato, da se lahko uredi pri-
merna cesta. Nekateri lastniki na 
to niso pristali, kar je očitno razlog 
nastalih težav.

Občina: »Razlastitev je 
bila uspešna«

„Navedena javna cesta je v skla-
du z Zakonom o cestah ter Odlo-
kom o kategorizaciji občinskih cest 
v mestni občini Ptuj opredeljena 
kot kategorizirana občinska cesta 
JP 829511-Krčevina pri Vurbergu, 

Krčevina pri Vurbergu � Po razritem makadamu zaradi neurejenih lastniških razmerij

Obnova zastala zaradi nerešenih lastniških vprašanj
„20 let se že pogajamo z občino, cesta še vedno ni urejena. Obljubljajo, pa nič s tega. Poleti so začeli delati, kar nas je razveselilo, stroji so se pognali, podlago za 
asfalt so pripravili, navozili gramoz, nato pa očitno ugotovili, da zadeve z lastništvom niso dokončno urejene in vse skupaj pustili. Tako se to ne dela,“ vztraja naš 
sogovornik, stanovalec naselja Krčevina pri Vurbergu, ki je prepričan, da je to najbolj zanemarjen del mestne občine Ptuj.

Foto: ČG

Občina je urejanje ceste načrtovala letos, a so morali zaradi neurejenih lastniških razmerij dela prekiniti.

ki mora biti skladno s področno za-
konodajo v lasti občine. Na podlagi 
slednjega se je pristopilo k urejanju 
lastništva navedene javne ceste. V 
pretežni meri so lastniki svoje ne-
premičnine odstopili mestni občini 
Ptuj brezplačno v javno dobro, dve 
nepremičnini bosta pridobljeni na 
podlagi menjalne pogodbe, štiri 
nepremičnine v lasti iste fi zične 
osebe pa so pridobljene po prav-
nomočno zaključenem postopku 
razlastitve,“ so pojasnili na ptujski 
občini. 

Za investicijska vzdrževala dela 
na tej cesti so doslej plačali nekaj 
več kot 37.000 evrov (brez davka), 
prekinila pa so se zaradi urejanja 
lastništva. Na občini zatrjujejo, da 
bodo nadaljevali takoj, ko bodo 
zadeve pravno-formalno končane. 

»Prepeljali so me 
žejnega čez vodo«

„Dva meseca je cesta popolno-
ma razkopana, komaj smo prišli 
domov. Trdili so, da je lastništvo 
urejeno, kar je laž. To bi morali 
urediti že pred 20 leti, smo najbolj 
zapostavljen del občine. Vsak pre-
laga breme na drugega. Morajo se 
zavedati, da je ljudi treba vprašati, 
govoriti z lastniki, ne pa da so kar 
začeli delati po njihovem zemljiš-

ču. Ne vem, kaj so pričakovali. S 
tem so povzročili samo dodatno 
škodo, gramoz so navozili, nato 
pa ga je neurje raznašalo okrog. 
Meni so trdili, da samo jaz še pod-
pišem soglasje in se začne delati, 
pa očitno ni tako. Žejnega so me 
pripeljali čez vodo in ogoljufali. 
Podaril sem jim del ceste, ki sem jo 
sam asfaltiral, s svojim denarjem, v 
zameno pa sem dobil manjšo po-
vršino, stroškov vlaganj mi nikoli 

niso povrnili. Zdaj samo želimo 
čim prej, da se cesta asfaltira, da 
lahko normalno živimo,“ še dodaja 
eden izmed stanovalcev tega dela 
občine. Vso krivdo pripisuje občini 
oziroma strokovnim delavcem, ki 
na tem področju delajo, ne pa delu 

»Lahko bi jih tožil za motenje posesti«
Luka Lubi, lastnik dela nepremičnin, po katerih teče cesta, 

je bil nepremičnin v skupni izmeri 287 m² razlaščen že leta 
2018. Nato se je pritožil na upravno sodišče. Čeprav je bil po-
stopek razlastitve za občino uspešen, Lubi vztraja, da je ključ-
ni problem v tem, da ga občina ni izpeljala do konca. To bi bil 
pogoj, da se lahko vpišejo v zemljiško knjigo, kar naj bi po-
skusili šele zdaj, po treh letih. Prepričan je, da za to ni osnove. 
Čeprav je bil razlaščen dela svojega zemljišča, mu namreč mo-
rajo ponuditi bodisi odškodnino bodisi nadomestilo v naravi. 
Nekajkrat naj bi mu sicer ponujali odškodnino, a po njegovem 
zelo nizke zneske, ki jih ni pripravljen sprejeti. Za 300 m² po-
vršine zahteva vsaj 11.000 evrov. „A to je njihova naloga, oni 
morajo zadeve sprovesti do konca,“ vztraja Lubi.

Začetek problema pa očitno sega desetletja nazaj. Površina, 
po kateri danes teče cesta, je bila v velikem delu last njegove 
babice, ki naj bi vožnjo po njej dovolila stanovalcem zgornjega 
brega. „Nekoč je bilo gori le nekaj vikendov, nato pa so se hiše 
gradile in gradile. Ne razumem, kako je Upravna enota Ptuj 
sploh izdajala gradbeno dovoljenje za gradnjo, čeprav dese-
tletja ni bilo javne ceste. Prav zato imam tudi spor z njimi,“ 
dodaja sogovornik. Dokler zadeve ne bodo pravno-formalno 
urejene, posegov na njegove parcele ne dovoli: „Višek pa je, 
da so na moji parceli uredili celo podnivojsko odvodnjavanje, 
brez soglasja. Lahko bi jih celo tožil za motenje posesti.“

Foto: ČG

Na tem bregu so štiri stanovanjske hiše in nekaj vikendov. 

Ptuj � Precepljenost stanovalcev Doma upokojencev

Cepljenje s tretjo dozo
Do tega tedna je bilo s tretjo dozo cepiva proti koronavirusu 
cepljenih 133 stanovalcev Doma upokojencev (DU) Ptuj. Ti 
so zdaj dosegli že več kot 90-odstotno precepljenost, med-
tem ko je pri zaposlenih delež še vedno bistveno nižji, okrog 
59 odstotkov.

S prvim odmerkom je bilo konec decembra cepljenih 157 
stanovalcev Doma upokojencev Ptuj. Prav ti so zdaj prvi imeli 
možnost za cepljenje s tretjo dozo cepiva. 

Velika večina se jih je odločila za to varianto. Izjavo, s katero 
soglašajo s cepljenjem, je že podpisalo 133 stanovalcev, ki so že 
prejeli cepivo. Kakšnih težjih stranskih učinkov niso zabeležili.

Foto: ČG 

Cepljenih je že 90 odstotkov stanovalcev DU Ptuj in nekaj manj kot 60 
odstotkov zaposlenih. 

„Z deležem cepljenih stanovalcev smo zadovoljni, kar pa se 
tiče zaposlenih, si želimo, da bi bil delež višji. Vodstveni kader je s 
svojim zgledom naredil, kar je lahko. Vsi smo se cepili. Organiziramo 
tudi predavanja na to temo, jih informiramo, a del zaposlenih se 
enostavno ne odloči za cepljenje. Je pa to njihova izbira in svobodna 
odločitev, na to ne morem vplivati,“ je pojasnila direktorica DU Ptuj 
Vesna Šiplič Horvat.

lastnikov, ki niso bili pripravljeni 
koščka svoje zemlje odstopiti, da 
bi se cesta lahko primerno uredila.

Ko smo v zadevo 
zagrizli mediji, so cesto 
zasilno popravili

Zgroženi, ker zadnja dva meseca 
niso imeli normalnega dostopa do 
svojih domov zaradi navoženega 
gramoza, so za pomoč prosili tudi 
javnost. Nekaj dni za tem, ko so na 
občini prejeli novinarska vpraša-
nja, je bil teren saniran do te mere, 
da je cesta zdaj normalno prevo-
zna. Da bo tudi asfaltirana, bodo 
krajani ponovno morali čakati na 
zaključek birokratskih postopkov. 
Dejstvo, da je bila občina pri razlas-
titvi uspešna, je sicer pomembno, 
treba pa je postopke dokončno 
formalno-pravno izpeljati. To je 
podlaga za nadaljevanje gradbenih 
del. 

„Zakonodaja je jasna, mi javne-
ga denarja v zasebno lastnino ne 
moremo in ne smemo vlagati,“ še 
dodajo na občini.
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V najboljših letih je na teh revijah 
tradicionalno nastopilo okrog 25 
skupin, na septembrskem večeru 
ubranega petja se jih je predstavilo 
samo sedem. Kljub osipu skupin so 
se OI JSKD Ptuj odločili, da bodo 
revijo izpeljali, saj sta pesem in pet-
je v živo neprecenljivega pomena 
za vse skupine in zbore kot tudi 
občinstvo. 

Prvi so na oder dominikanskega 
samostana stopili člani vokalnega 
ansambla Opus 6 DPD Svoboda 
Ptuj, ki slovensko pevsko tradicijo 
gradijo na vokalni odličnosti, obu-
janju pozabljene glasbene dedišči-
ne in tehtnem pristopu pri izbiri re-
pertoarja. Njen umetniški vodja je 
Mihael Roškar. Že deset let pa ima 
Ptujski kvartet, ki so ga ustanovili 
štirje člani Moškega komornega 
zbora Ptuj. Nastopa pod umetni-
škim vodstvom Gregorja Lačna, 
njegovi člani pa so še baritonist 
Bojan Kolarič, prvi tenor Aleksan-
der Gabrovec in drugi tenor An-
drej Polanec. Gojijo klasični pevski 
program vseh glasbenih obdobij, 
s poudarkom na slovenski pesmi. 
Redno se udeležujejo območnih 
revij malih pevskih skupin. Na Re-
gijskem tekmovanju odraslih pev-
skih skupin novembra 2017 v Gornji 
Radgoni so dobili srebrno prizna-
nje in bili hkrati najboljša moška 
skupina Podravja in Prekmurja. 

Moški pevski zbor Jezero že 22 
let deluje pod okriljem KD Budina-
-Brstje, ki ga vodi Stanislav Koren. 
V njem poje 15 članov, izkušenih 

pevcev, z veliko ljubeznijo do pe-
tja, ki jih vodi zborovodkinja Marija 
Šteger. Ob svoji 20-letnici so po-
sneli tretjo zgoščenko s priljublje-
nimi skladbami slovenske ljudske 
pesmi, umetne pesmi slovenskih in 
tujih skladateljev.

Za skupni nastop sta poskrbela 
MoPZ Rogoznica in MoPZ Talum 
Kidričevo. MoPZ Rogoznica po-
novno aktivno deluje od leta 1999. 
Sestavlja ga 26 pevcev, od katerih 
jih je večina za svoje dolgoletno 
delo že prejela zlate Gallusove 
značke, nekateri tudi že častne 
Gallusove značke. Vodja sekcije je 
Bogomir Širovnik, njegov name-
stnik je Dani Oman, strokovni vod-
ja sekcije pa Gregor Lačen. Prepe-
vajo priredbe ljudskih pesmi večine 
slovenskih pokrajin, zborovske pe-
smi slovenskih avtorjev iz različnih 
obdobij, posegajo pa tudi po zbo-
rovskih pesmih iz celotne Evrope. 
Na letošnjem festivalu Slovenija 
v Pragi so nastopili kot združeni 
zbor, skupaj z MoPZ Talum, kate-
rega začetki segajo že v leto 1948. 

S svojim repertoarjem kidričevski 
zbor ohranja in predstavlja prele-
pe slovenske pesmi doma in tudi v 
tujini. Vsaka nova skladba v njiho-
vem repertoarju prinaša nov izziv 
in motiv za nadaljevanje dela. Zbor 
vodi Gregor Lačen, predsednik 
zbora je gospod Edvard Hojski.

Od leta 1953 neprekinjeno delu-
je Komorni moški zbor Ptuj, preje-
mnik številnih priznanj in nagrad. 
V zadnjih letih je prejel priznanje 
Sozvočja 2014, zlato plaketo Anto-
nio Vivaldi 2015, srebrno priznanje 
na regijskem tekmovanju 2015 in 
bronasto priznanje na regijskem 
tekmovanju v letu 2017. Zborovod-
ja je Mihael Roškar. 

MoPZ KD Alojz Štrafela Mar-
kovci združuje mlade in nekatere 
že izkušene pevce, ki jim je blizu 
moško zborovsko petje. V zadnjih 
letih v zboru odmevajo predvsem 
njihovi dobro obiskani koncerti, 
ki so bili nekoliko drugačni od t. i. 
klasičnih zborovskih koncertov, saj 
so vsebovali tudi dramske vložke. 
Za pester repertoar in za to, da so 

drugačni od drugih, s svojimi boga-
timi idejami poskrbi njihov zboro-
vodja Uroš Sagadin.

Večer lepe pesmi odraslih vokal-
nih zasedb pa je zaključil komorni 
zbor Glasis, ki deluje pod okriljem 
KUD Markovski zvon. Zbor deluje 
devet let, vodi ga dirigent Ernest 
Kokot. Posega po vseh glasbenih 
zvrsteh, od renesanse do sodobnih 
skladb avtorjev današnjega časa. 
V preteklih sezonah je izvedel pro-
jekt Gospel in duhovna glasba ter 
se udeležil petih različnih medna-
rodnih zborovskih tekmovanj, kjer 
je prejel zlate, srebrne ter nazadnje 
še absolutno tretje mesto tekmo-
vanja. Izjemne rezultate pa so do-
segli tudi na drugih tekmovanjih.

Uspešno je izzvenel še en večer 
revije odraslih vokalnih zasedb, 
ki je ponovno popihal na dušo in 
srce vseh, ki ljubijo lepo pesem in 
ki se zavedajo pomena ljubiteljske 
kulture tako za posameznika kot 
družbo. Program je vodila Petra 
Kurnik.
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Knjigarnica 

Srečanja in srečevanjaSrečanja in srečevanja
Prav pred enim tednom (24. 9. 2021) je potekal drugi dan od treh 
srečanja slovenskih pisateljic in pisateljev za otroke in mladino, 
ki so ga tradicionalno pripravili v Murski Soboti z naslovom Oko 
besede;in to že petindvajsetič. 

In bila je podeljena 25. nagrada večernica, nagrada časopisne 
hiše Večer za otroško in mladinsko leposlovje. Prvi dobitnik ve-
černice je bil pesnik Tone Pavček za pesniško zbirko Majnice – 
fulaste pesmi, letos je bil nagrajen Sebastijan Preglej za Vrnitev, 
šesto zgodbo iz neštete zbirke z naslovom Zgodbe s konca kamene 
dobe, ki izhaja v založbi Miš.

Uspešna in ustvarjalna srečanja avtorjev v okviru Očesa besede 
pripravljajo kulturni zanesenjaki, strokovnjaki s področja otroške 
in mladinske književnosti, knjižničarji ter avtorji (Norma Bale, 
Simona Cizar, Dragica Haramija, Franci Just, Feri Lainšček, Ve-
sna Radovanovič in Darka Tancer Kajnih). Oko besede sestavljajo 
literarne delavnice, razstava, literarni pogovori, obiski avtorjev v 
vrtcih in šolah, okrogla miza, literarni večer, tematski simpozij, 
slavnostna podelitev večernice, panonske literarne poti …

Takšna srečanja zagotovo plemenitijo domačo avtorsko sceno 
za otroke in mladino, o čemer priča tudi knjižna spominska iz-
daja ob petindvajsetletnici s povednim naslovom Srečanja in sre-
čevanja v uredništvu Vesne Radovanovič, mladinske knjižničarke, 
ki je po deželi znana pravljičarka in avtorica priljubljenih slikanic 
(Rožnati avtobus, Puhačka, Aljažev čevelj, Belo jadro, Zvezdica in 
tistih s petelinčkom, npr.: Petelinček in osliček).

Srečanja in srečevanja, s 
podnaslovom 25 let srečanja 
Oko besede in nagrade večer-
nica (Murska Sobota: Argo, 
društvo za humanistična vpra-
šanja, 2021. 125 str.) ni prva 
tovrstna monografi ja. Leta 
2005 je Radovanovičeva zbra-
la in uredila Zgode in nezgode 
slovenskih mladinskih pisate-
ljev, kakor je zapisan podna-
slov v knjigi Kdaj ste umrli? 
(Murska Sobota, Franc-Franc. 
Zbirka Cicibanija.123 str.) 
Oba pričujoča naslova – Sre-
čanja in srečevanja in Kdaj ste 

umrli? – dodajata kamenčke v mozaik radovednosti o življenju in 
delu literarnih ustvarjalcev. Marsikateremu bralcu, bodisi učencu, 
dijaku, študentu ali kar tako, so take, neobvezne povedi in podo-
be veliko bolj pomembne od suhoparnih življenjskih podatkov.

Radovanovičeva je zbrala 61 avtoric in avtorjev, prvih sedem 
so »ta glavni ustvarjalci srečanja Oko besede«, v nadaljevanju so 
razvrščeni avtorji po abecednem redu priimkov. Vsak prispevek je 
ilustriran ali boje rečeno opremljen s posebej izbrano črno belo 
fotografi jo, ki dopolnjuje in zaokrožuje jubilejno monografi jo. 
Tako knjiga deluje bolj žlahtno in slavnostno, z barvito naslovni-
co in črno-belimi podobami s srečanj.

Verjamem, da bodo mladi in odrasli knjigoljubi radi segali 
po tej knjižni noviteti, kot vabilo k branju pa je tu delček zapisa 
Vesne Radovanovič:

… Od tistih prvih srečanj je zagotovo ostalo najbolj v spominu 
dolgotrajno pripravljalno obdobje, ki naj bi zagotavljalo, da bo vse 
potekalo tako, kot se pričakuje od takega srečanja. Tudi fotokopiranje 
fotografi j avtorjev, da bi jih ja prepoznale me, takrat še zelo mlade 
hostese – tako sta nas takrat imenovala Feri in Franci … huuu, se je 
dogajalo v recepciji hotela Diana marsikaj, in ko se tega spominjam, 
me je malce tudi sram, saj vseh avtorjev kljub pripravljenim fotoko-
pijam nisem prepoznala … in zadreg je bilo skorajda preveč …

Na strani 133 sta na fotografi ji nasmejana avtorja: precej starej-
ši s klobukom, naočniki in v temno oblečen čez ramena objema 
precej mlajšega, v svetli jakni in s čepico na glavi. Starejši je Rudi 
Ringbauer in mlajši Dušan Šarotar. Slednji je pesem VEČERNI-
CA IN DANICA posvetil Karolini, Rudiju in Vinciju (Kolmanič 
1930–2020, Ringbauer 1931–2020, Milan Vincetič 1957–2017) 
in začenja tako:

Večernici v čast se prižigajo sveče pred večerjo,
v starem Dobrayu je pisatelj najboljši gost,
strežejo krvavice, pečenke in dödole z zabelo,
ješčim ponujajo še oko besede in tišino v očeh.
…
Listje šumi in šepeče, jesenski zrak poletje obrekuje,
to ni dim tobaka, to ni neslana pivska šala,
v loncu domišljije se kuha nekaj lepega,
iz krvi, medu in mleka compramo junaka.
…
Pa pridite kaj k nam, v knjižnico!

Ptuj � Območna revija odraslih vokalnih zasedb  

Pesem ogrela srca in dlani
V dominikanskem samostanu na Ptuju je bila 24. septembra Območna revija odraslih vokalnih zasedb, sku-
pin in pevskih zborov. Tokrat je potekala brez ocenjevanja nastopov. Javni sklad RS za kulturne dejavnosti, 
Območna izpostava Ptuj, jo je organiziral predvsem zaradi ohranjanja dejavnosti skupin in zborov, ki v času 
korona krize niso mogli nastopati na območnih, regijskih, državnih in mednarodnih revijah. 

Foto: Črtomir Goznik

Z združenega nastopa MoPZ Rogoznica in MoPZ Talum Kidričevo
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Ptujski kvartet DPD Svoboda Ptuj
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Anatomija, fi ziologija, hormoni 
in še po čem se moški in ženske 
razlikujemo. Prav tako gre telo 
enega ali drugega spola skozi pro-
ces odraščanja, spolnega dozore-
vanja in staranja. Podrobno je to 
predstavljeno v knjižici, ki jo lahko 
dobite v svoji lekarni.

Z vstopom v puberteto, ki je pri 
deklicah že okrog 10. leta staros-
ti, se začne spolno dozorevanje. 
Glavna hormona sta estrogen in 
progesteron. Puberteta se konča 
okrog 16. leta, ko so razviti sekun-
darni spolni znaki in ko se začne 
menstrualni ciklus. Z menopavzo 
menstruacija ugasne. To je lahko 
že po 40. letu starosti, običajno pa 
po 50. letu.

V omenjeni knjižici boste lahko 
prebrali ne samo o najpogostejših 
zdravstvenih težavah žensk, am-
pak tudi o načrtovanju nosečnosti 
in kontracepciji, o obdobju noseč-
nosti in dojenja ter o menopavzi. Z 
daljšanjem življenjske dobe je po-
membno, da tudi v obdobju meno-
pavze ženska živi kakovostno. Ve-
liko lahko naredi sama, za težave 
menopavze, kot so vročinski oblivi, 
nespečnost, slabo razpoloženje, 
pa obstaja možnost hormonske 
nadomestne terapije ali uporaba 
zdravil rastlinskega izvora.

V času nosečnosti in dojenja naj 
bodo mamice posebej previdne 
pri uporabi zdravil in prehranskih 
dopolnil in se pred vsako uporabo 
posvetujejo s svojim farmacevtom 
ali zdravnikom. Večina zdravil pre-
haja preko posteljice v zarodek in 
preko mleka do otroka. Obstajajo 
zdravila, ki se tudi v tem obdobju 
lahko varno uporabijo, a je treba 
vedeti, katera in kako.

Še nekaj besed o najpogostejših 
zdravstvenih težavah žensk. Na 
prvem mestu so to okužbe sečil 
v vseh življenjskih obdobjih ter 
urinska inkontinenca v zrelih letih. 
Okužbam sečil so bolj izpostavlje-
ne bolnice s sladkorno boleznijo, 
pogosta je ta okužba tudi v no-
sečnosti. Uživanje dovolj tekočine 
ter higiena intimnih predelov sta 
najučinkovitejša preventivna ukre-
pa. 

S starostjo, ko se zniža nivo žen-
skih spolnih hormonov, se poveča 
tveganje za osteoporozo, prav 
tako se v starosti ženske izenači-
jo z moškimi glede bolezni srca in 
ožilja. Osteoporoza je najpogostej-
ši vzrok zloma kolka, hrbtenice in 
zapestja. Zlomi lahko zelo poslab-
šajo kakovost življenja v zrelih 
letih. Zdrava prehrana, gibanje, 
D-vitamin in kalcij so preventiva.

Med raki so pri ženskah na prvih 
mestih rak kože, dojke, na rodilih, 
sledijo rak debelega črevesa in pl-
juč. Pomembno je samopregledo-
vanje in pravočasen obisk zdravni-
ka. Pravočasno zdravljenje danes 
ozdravi veliko rakavih obolenj.

Naj ponovno opozorim na pra-
vilno uporabo zdravil in na posvet 
z lekarniškim farmacevtom. V 
primeru več sočasno uporablja-
nih zdravil pa vsem, ne samo žen-
skam, svetujem posvet, ki ga ime-
nujemo pregled uporabe zdravil. Z 
razumevanjem namena in pravilne 
uporabe dosežemo optimalne izi-
de zdravljenja. Vsem farmacevtom 
javnih lekarn čestitam ob prazniku 
in se hkrati v imenu vseh uporab-
nikov zahvaljujem za skrb, vse na-
svete in za predanost.
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Foto: Črtomir Goznik

Darja Potočnik Benčič 

vodi, vlagi, čistilom, razkužilom, 
topilom in drugim mehaničnim in/
ali kemičnim agensom. Tovrstne 
težave imajo zato predvsem ljudje, 
ki so zaradi narave svojega dela iz-
postavljeni omenjenim škodljivim 
vplivom. V 95 odstotkih gre za gli-
vično okužbo.

Kako jo prepoznamo
Akutna zanohtnica nastane v 

nekaj urah po poškodbi območja 
okoli nohta. Kaže se kot lokalizi-
rana oteklina in rdečina obnohtja 
na mestu ranitve. Na otip je vneto 
mesto zelo boleče in toplo. Giblji-
vost sklepa, ki je najbližji nohtu, je 
lahko zavrta in boleča. V napredo-
vali obliki bolezni se v obnohtju na-
kopiči majhna količina gnoja ali pa 
se rdečina in oteklina razširita na 

cel prst ali celo na roko. Bližnje bez-
gavke so na otip boleče in otekle, 
temu se lahko pridružita povišana 

telesna temperatura (včasih z mrz-
lico) ter slabo počutje. O kronični 
obliki zanohtnice govorimo takrat, 

Foto: Dreamstime

Akutna zanohtnica nastane v nekaj urah po poškodbi območja okoli nohta.

Pomagajmo si

Zanohtnica kot posledica grizenja nohtov
Zanohtnica je zelo pogosta bolezen. Predstavlja najpogostejšo obliko vnetja na roki. Pogostost vnetja je pogojena s specifi čno obliko konic 
prstov na rokah in nogah. Na meji med obnohtjem in nohtom stalno zastaja večja ali manjša količina bakterij, poleg tega je to področje zelo 
izpostavljeno poškodbam.

Zdravstveni nasveti

17. dan slovenskih lekarn: 
zdravila in ženske
Slovenske lekarne praznujejo svoj praznik 26. septembra. Kot vsa leta do sedaj praznu-
jejo skupaj s pacienti in drugimi uporabniki. V preteklem letu so izdale knjižico z nas-
lovom »Zdravila in moški«, leto 2021 je namenjeno varni uporabi zdravil pri ženskah.

kadar opisani simptomi in znaki 
vnetja, ki so sicer manj izraženi, 
trajajo dlje kot šest tednov.

Pri otrocih je delež vode v te-
lesu višji, s starostjo se količina 
vode v organizmu zmanjšuje. 
Lahko bi rekli, da je naše telo ne-
kakšna vreča iz kože, v kateri ne-
nehno potekajo življenjski procesi 
v celični ali zunajcelični vodi. 

Ne glede na to, kaj počnemo, 
tudi med spanjem, naše telo izlo-
ča vodo skozi črevo, ledvice, kožo 
in pljuča pri vlaženju zraka, ki ga 
dihamo. Še več vode iz telesa 
izločamo, kadar je vroče, ob te-
lesni obremenitvi, driski, bruhan-
ju in nekaterih drugih bolezenskih 
stanjih.

Boleči sklepi 
in glavobol

Vam telovadba, skoki ali morda 
celo hoja povzročajo bolečine v 
sklepih? 

Tudi to je eno od znamenj, 
da telo trpi zaradi pomanjkanja 
vode, saj naši hrustančni in hrbtni 
diski vsebujejo kar 80 odstotkov 
vode.

Telo ves čas odvaja vodo, z njo 
odteka velika količina osnovnih 
soli, kot sta kalij in natrij. Izguba 
pomembnih soli v telesu spre-
meni kemično sestavo krvi. Naši 
možgani so močno občutljivi na 
vse spremembe, ki se dogajajo v 
telesu, ta občutljivost ima tudi po-
sledico, da nas začne boleti glava. 
Z večjo izgubo vode se glavobol 
le še okrepi, saj v možgane pri-
teka oslabljena kri z veliko manj 
kisika.

Napadi lakote, 
prebavne težave

Veliko ljudi žejo zamenjuje z 
lakoto. Dehidracija zmede naše 
možgane, zato ti telesu pošiljajo 
signale, da smo lačni, namesto 
žejni. Poleg tega dehidracija vpli-
va na upočasnitev  metabolizma, 
kar lahko vpliva na povečanje te-
lesne teže. Prav tako Cje zadost-
no pitje tekočine priporočljivo pri 
načrtovani izgubi telesne teže, saj 
nam daje občutek sitosti.

Ste večkrat zaprti? 
Če ne gre za bolezensko stanje, 

je tudi pri teh težavah pomanjkan-

je vode najpogostejši vzrok. Voda 
vlaži prebavni sistem in ustrezne 
količine vode preprečujejo težave 
s črevesjem in tudi zaprtje.

Tedenski mikroskop 

Kako telo sporoča žejo
V telesu je za približno 60 do 70 odstotkov telesne teže vode. Ta življenjsko pomemb-
na tekočina sestavlja večino človeškega telesa, zato je pomembno, da jo ohranjamo v 
pravem ravnovesju.

Foto: Dreamstime

Ko naše telo ne dobi dovolj vode, je ne more pravilno razporediti. Če ste 
večkrat utrujeni in zaspani, je to lahko zato, ker premalo pijete.

Poznamo akutno in kronično 
obliko zanohtnice. Akutna oblika 
nastane pri poškodbi območja ob-
nohtja. Ob tem je podkožje izpo-
stavljeno, hkrati se prekine tesen 
stik med eponihijem in nohtom, 
kar omogoči vstop relativno ve-
likim količinam mikroorganizmov 
v tesen prostor med obnohtjem in 
nohtom. 

Posledica tega je vnetje. Najpo-
gosteje se paronihija pojavi kot 
posledica agresivne manikure ali 
pedikure, sesanja prsta, grizenja 
nohta in/ali obnohtja, vraščenega 
nohta in podobno. Najpogostejši 
povzročitelji vnetja so bakterije, 
redkeje virusi herpesa simpleksa in 
glive. Kronična oblika zanohtnice 
se pojavi kot posledica odstopan-
ja eponihija in obnohtja od nohta 
zaradi kronične izpostavljenosti 
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Zdravljenje
Zdravljenje akutne zanohtnice 

je odvisno od stopnje napredovan-
ja bolezni. Ob lokaliziranem vnetju 
brez kolekcije gnoja (ognojka) za-
dostujejo hladni obkladki, kopeli 
v razkužilu (cetavlonske kopeli) 
in/ali kamilične kopeli nekajkrat 
dnevno. 

Če opazite pordelost celotne-
ga prsta ali roke ter je slabše tudi 
splošno počutje, s povišano te-
lesno temperaturo, morate nujno 
obiskati zdravnika, ki vam bo po-
leg zgoraj navedenih postopkov 
zdravljenja predpisal antibiotik. 
Če se v obnohtju pojavi ognojek, 
ga je treba kirurško odstraniti 
(drenirati). V tem primeru boste 
napoteni k splošnemu kirurgu. Vse 
drenažne postopke pri paronihiji je 
namreč treba opraviti v aseptičnih 
pogojih v operacijski dvorani, v 
prevodni anesteziji. Način drenaže 
je odvisen od lokalizacije ognojka. 
Pri kronični zanohtnici je ključne-
ga pomena prekinitev kroničnega 
draženja obnohtja. Sicer pa se v 
večini primerov zdravi konserva-
tivno, na načine, ki so opisani pri 
akutni paronihiji. Kirurško zdravl-
jenje pride redkeje v poštev.

Ali smo popili dovolj tekočine, 
je najpreprostejše ugotoviti 
tako, da pogledamo barvo 
urina. Če je skoraj brezbarven 
ali zelo svetlo rumen, ima 
naše telo dovolj tekočine 
in je zadovoljno. Če je urin 
zelo rumen, pomeni, da je v 
njem skoncentriranih preveč 
odpadnih snovi. Ko je telo 
dovolj hidrirano, odpadne snovi 
sproti odhajajo iz njega; ko 
premalo pijemo, pa zastajajo v 
telesu. Uživanje zadostne 
količine vode pomaga tudi pri 
rednem izločanju blata, saj ga 
zmehča, kar mu olajša prehod 
skozi črevo.

Foto: Dreamstime

Okužbo obnohtnega tkiva prepo-
znamo po oteklini, bolečini in gno-
jenju.
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V več tematsko urejenih pros-
torih v dveh nadstropjih je pred-
stavljena kariera skupine do leta 
2010, vključno z njenimi legendar-
nimi koncerti in turnejami v 80. 
letih minulega stoletja.

Trgovina bo na Carnaby Stre-
et, le nekaj korakov oddaljena 
od trgovine še ene legendarne 
britanske skupine Rolling Stones, 
odprta tri mesece. V njej so napro-
daj različni spominki, med drugim 
Rubikova kocka, ki jo krasijo obra-
zi članov skupine, posebna izdaja 
igre Monopoly ter kitare s podpi-
som Briana Mayja.

Poseben Queen fl iper in pos-
netek koncerta, ki je projiciran 
na steno, v prostoru ustvarjata 
vzdušje kluba oboževalcev. Zvo-
čno kuliso ustvarjajo največje 
uspešnice skupine, kot sta We 
Will Rock You in Killer Queen, ki 
odzvanjajo iz zvočnikov.

»Za oboževalce skupine Queen 
je to izjemna priložnost, da pride-
jo in se potopijo v svet skupine. Da 
vedo, da lahko pridejo sem in se 

pogovarjajo z enako mislečimi ... 
ter da lahko najdejo spominke,« 
je povedal Keith Taperell, pod-
predsednik podjetja Bravado, ki 

je pri Universal Music odgovorno 
za trženje.

Queen so svetovno slavo do-
segli z uspešnicami, kot so Bo-

hemian Rhapsody, We Are The 
Champions in Don't Stop Me 
Now. Frontman skupine Freddie 
Mercury je umrl novembra 1991. 
Že nekaj let pred smrtjo je izvedel, 
da je okužen z virusom hiv, a je 
napredovanje bolezni ohranjal v 
zasebnosti. Danes bi bil star 75 let, 
rojstni dan bi praznoval 5. septem-
bra. Skupina je po njegovi smrti 
nadaljevala z delovanjem in v letih 
2005 in 2008 ponovno koncertira-
la s pevcem skupine Free Paulom 
Rodgersom, ki je prevzel vlogo 
frontmana. Leta 2012 se je skupini 
pridružil novi, mladi pevec Adam 
Lambert, ki so ga odkrili v resnič-
nostnem šovu Ameriški idol.

Film Bohemian Rhapsody iz 
leta 2018, ki oriše zgodovino sku-
pine, je na 91. podelitvi fi lmskih 
nagrad oskar dobil štiri zlate kip-
ce: za montažo fi lma, za montažo 
tona in mešanje tona, oskarja za 
glavno moško vlogo pa je pobral 
Rami Malek, ki je igral legendarne-
ga Mercuryja.

London � Skupina Queen odprla trgovino

Rokerji, ki so na sceni že 50 let
Britanske rock legende Queen so pet desetletij nastopanja ta teden obeležile z odprtjem pop-up trgovine na londonski 
Carnaby Street. Trgovina, ki so jo poimenovali Queen The Greatest, obiskovalce popelje v zgodnje dni leta 1971 ustano-
vljene skupine.

Foto: Wikipedia

Freddie Mercury je po mnenju glasbenih poznavalcev utelešal identiteto 
skupine, njene vzpone in padce: »Queen se začne in konča s Freddiejem 
Mercuryjem.« Kot eden najboljših vokalistov na takratni glasbeni sceni 
je bil in ostal vzor mnogim pevcem.

KORČA - albansko mesto blizu meje z Grčijo, LENASSI, Janez - kipar, eden od pobudnikov forme vive pri nas

Eden od najbogatejših, največjih in najbolje 
obiskanih muzejev na svetu se nahaja v središču 
Pariza oziroma v palači, ki jo je kot rezidenco 
francoskih kraljev v 12. stoletju dal zgraditi Filip 
II. V času vladavine Ludvika XVI. so v njej živeli 
celo umetniki, med francosko revolucijo pa se je 
spremenil v muzej in svoja vrata tako prvič odprl 
tudi za ljudstvo. V njem je več kot 35.000 vrhun-
skih umetniških del, ki so nastajala v obdobju od 
7. stoletja pr. n. št. pa vse do 50. let 19. stoletja. V 
muzeju se nahajajo tudi stanovanje Napoleona 
III., Rubensova soba, krilata Nike Samotraška 
(190 pr. n. št.), Michelangelov Umirajoč suženj, 
Veronesejeva Svatba v Kani, Murakabijev zako-
nik, Venera iz Mileta, grški Apolon iz Piombina, 
Psiho beneškega slikarja Antonia Canove ter 
slavna Mona Lisa Leonarda da Vincija, ki v muzej 
privabi največ obiskovalcev. Sicer ga letno obi-
šče okoli deset milijonov obiskovalcev. 
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Sprememb bo toliko, da se vam 
obeta orkan. Spremljali vas 
bodo razdvojenost, nemir in 
neprilagodljivost. Ne boste več 
čakali, ampak vzeli pobudo v 
svoje roke. Na delovnem mestu 
se morate naučiti diplomacije. V 
ljubezni pogovor odpirala vrata 
sreče.

Zaverovani boste vase in v svoj 
prav. Resnica se bo lesketala na 
sredini. Sprejmite drugačno 
mišljenje in se od ljudi kaj naučite. 
Spoznavali boste ljudi, ki so 
prava zakladnica znanja. Čas bo 
primeren, da se lotite kakšnega 
prijetnega opravila. Najdite 
umetnika v sebi!

Zaželeli si boste dogodivščin in 
spontanosti. Uživanje bo vaša 
prioriteta in naredili boste vse, 
da se zadeve obrnejo v vaš prid. 
Notranji mir premagajte s tem, da 
se sprostite v naravi. Imeli boste 
več priložnosti in sreče. Slednja ni 
samo na strani pogumnih, ampak 
je tudi opoteča.

Življenje vas bo pripeljalo do 
pomembne točke in to bo, da 
se boste osamosvojili. Določene 
zadeve izrazite in jih postavite na 
mesto, kamor sodijo. Razdvojenost 
bo v pogledu službe in doma. 
Prav nič ni breme, ampak veselje 
in pojdite z odprtimi rokami 
spremembam nasproti.

Poglobite se lahko v svet 
duhovnosti in ezoteričnih znanj. 
Čeprav se boste počutili ujeti, lahko 
delate na zdravi samozavesti. Od 
časa do časa se je dobro pripravljati 
v tišini. Pomembno je, da ne 
pozabite na prijatelje in da se po 
notranjem instinktu odpravite v 
družbo.

V tem tednu boste pridobili veliko 
nove in sveže energije. Opozorite 
nase in se dokažite. Seveda se 
bo spodbudno lotiti športnih 
aktivnosti. Še vedno je razbrati, 
da bodo vidno vlogo igrale 
komunikacija in intelektualne 
dejavnosti. Dokazali boste umsko 
znanje in moč.

Življenje je lahko precej prijetno 
in razbrati je, da boste zelo 
uživali. Zavedate se dejstva, da iz 
majhnega raste veliko. Romantika, 
skladnost in diplomacija bodo 
tiste vrednote, ki vam pomagajo in 
okrepijo vaše zaupanje. Odločite se 
in bodite odgovorni. Sledi fi nančni 
uspeh!

Dnevi bodo drveli in utrip jeseni 
je že močno viden. Dobro se boste 
znašli v komunikaciji in v vseh 
drugih intelektualnih dejavnostih. 
Načrti bodo intenzivni, in ker 
boste vztrajali, boste dosegli vse. 
Še več, prej ne mislite prenehati. 
Sledi močna potreba po ljubezenski 
varnosti.

Notranji nemir se bo stopnjeval in 
želeli si boste sprememb. Prožnost 
bo nekaj, kar dobro obvladate. V 
komunikaciji se bo treba odločiti 
in vzeti vajeti v svoje roke. Ostrina 
besed se ne bo izplačala, štejejo 
iskreni pogovori. Družba vas 
privlači kot magnet.

Otroci, vaši ali tuji, vas bodo učili 
prožnosti življenja. Dobro je, da 
si bolj zaupate in da verjamete 
vase in v svoje znanje. Obetajo se 
vam urice užitka in klepetanja s 
tistimi ljudmi, ki vas imajo radi. 
Ustvarja se čas prijetnih trenutkov 
in plodnega dela.

Hiteli boste naprej. V tem tednu 
bo nujno, da se nekoliko ustavite 
in da naredite sintezo. Spoznali 
boste, da je vse dobro in da se stvari 
uveljavljajo tako, kot si želite. 
Svoboda in ljubezen bosta šli z roko 
v roki. Če vključite še prijateljstvo, 
bo sreča popolna.

Pridobili boste skupino ljudi, 
s katerimi bodo sodelovanja 
uspešna. Vezanim bo postala 
ljubezen tehnika zaupanja in 
sproščenih pogovorov. Nevezane 
že nestrpno pričakuje Amorjeva 
puščica. Čas bo hitel, na vas je, da 
ugotovite, kaj je bolj in kaj manj 
pomembno.

BIK
(21. 4. – 20. 5.)

OVEN
(21. 3. – 20. 4.)

DVOJČKA
(21. 5. – 20. 6.)

RAK
(21. 6. – 22. 7.)

LEV
(23. 7. – 22. 8.)

DEVICA
(23. 8. – 22. 9.)

TEHTNICA
(23. 9. – 23. 10.)

ŠKORPIJON
(24. 10. – 22. 11.)

STRELEC
(23. 11. – 21. 12.)

KOZOROG
(22. 12. – 20. 1.)

VODNAR
(21. 1. – 18. 2.)

RIBI
(19. 2. – 20. 3.)

Tedenski horoskop do 7. oktobra
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Poslovna in druga sporočila16 petek � 1. oktobra 2021

• 20% popust pri malih oglasih
• revija STOP (spored)
• brezplačne priloge Štajerskega tednika

(Kakovost bivanja, Avtodrom, Slovenske
počitnice, Gremo na počitnice, Stotin,
Kronika leta ...)

• poštna dostava.

Dvakrat tedensko aktualni dogodki iz Spodnjega Podravja s
Prlekijo ter pregled dogajanja v Sloveniji in po svetu.

NARO ILNICA ZAČ

Ime in priimek: ______________________

Naslov: _____________________________

Pošta: ______________________________

Davčna številka: _ _ _ _ _ _ _ _

Telefon: ____________________

Datum naročila: _____________

Podpis: _____________________

RADIO TEDNIK Ptuj

2250 Ptuj

d.o.o.

Osojnikova c. 3
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Za nami so prvi trije krogi držav-
nega prvenstva v rokometni NLB-li-
gi. Po 21 odigranih tekmah so še štiri 
ekipe s popolnim izkupičkom (Celje 
Pivovarna Laško, Riko Ribnica, Trimo 
Trebnje, Slovan Ljubljana) in štiri eki-
pe, ki so še brez točk (Sviš Ivančna 
Gorica, Jeruzalem Ormož, Koper, 
Šmartno). Zagotovo med največja 
razočaranja po uvodnih treh krogih 
spadata ekipi iz Prlekije in Primorske, 
Jeruzalem in Koper.

„Če ocenimo nastope na vseh 
treh naših tekmah, smo bili še naj-
bližje uspehu v 1. krogu proti Loki, 
proti Slovanu in Ribnici pa smo bili 
s strani tekmecev popolnoma nadi-
grani. Glede na kakovost nasprotni-
kov, s katerimi smo igrali na začetku 
sezone, lahko mirne duše rečem, da 
nismo imeli sreče pri žrebu, kljub 
dvema tekmama na domačem tere-
nu,“ je uvodne nastope Jeruzalema 
ocenil srednji zunanji igralec Tilen 
Kosi. 

Pred Ormožani je v petek, 1. okto-
bra, ob 18. uri še ena težka tekma, na 
Hardek prihaja še neporaženo Celje. 
Igralci iz knežjega mesta so hitro iz-
padli iz Evrope in nato vse sile usme-
rili v državno prvenstvo. „Bojim se, 

da smo v danem trenutku – glede 
na nekaj poškodb glavnih nosilcev 
igre – prešibki za Celjane. Seveda to 
ne pomeni, da bomo izobesili belo 
zastavo, prav nasprotno, poskušali 
bomo nasprotniku parirati čim dlje 
časa in mu s tem v ekipo vnesti čim 
več nervoze. Potem pa v kakšnem 
norem zaključku tekme poskušati 
pripraviti presenečenje. Seveda so 
to naše želje, kakšna pa je realnost, 

bo pokazala sama tekma. V prvi vrsti 
bo nam ta tekma služila kot odlična 
priprava za tekmo 5. kroga, ko od-
hajamo na gostovanje v Ljubljano. 
Glede na razpored v oktobru (Celje 
Pivovarna Laško, Ljubljana, Slovenj 
Gradec, Trimo Trebnje, Gorenje Vele-
nje) bi bili zelo zadovoljni z izkupič-
kom štirih točk. V oktobru ne sme-
mo pozabiti, da nas čakata še tekmi 
proti islandskemu Selfossu (16. in 23. 
oktobra), tako da bo treba vsaj dve 
tekmi odigrati še med tednom, kar 
pa ne ugaja naši ekipi, ki je nekoliko 
starejša. Upam, da se poberemo in 
da uspešno preživimo ta težek me-
sec oktober, ki je zelo pomemben za 
nadaljevanje sezone,“ je še povedal 
Kosi. 

Ormožani proti Celju ne bodo 
zaigrali v popolni zasedbi, ekipa bo 
najbolj pogrešala Roka Žurana, Ale-
ša Zemljiča in Nejca Krabonja, ki pa 
bo poskušal stisniti zobe in pomaga-
ti ekipi. Zaradi bolezni v tem tednu 
ni treniral Blaž Fergola, ki bo sicer 
v kadru, a bo najbrž dobil manjšo 
minutažo. Večja minutaža bo tako 
zagotovo pripadla Janu Mlaču Čer-
netu, ki se vse bolj prilagaja na igro 
Jeruzalema in v obrambi solidno 
krpa luknje, nastale ob odhodu lani 
enega najboljših igralcev lige Jureta 
Kocbeka.

Petkovo tekmo si bo mogoče 
ogledati na kanalu Sportklub in se-
veda tudi v živo ob zagotovitvi PCT-
-pogojev. Prihod na Hardek so napo-
vedali tudi celjski navijači, ki bodo 
skupaj z ormoškimi navijači ustvarili 
pravo vzdušje, ki ga že dalj časa po-
grešamo na športnih dogodkih.

Uroš Krstič 

dela v polno, Ziljkić vpisal asistenci 
za oba zadetka (Crnomarkovića in 
Aldairja), potem je jasno, s kakšnim 
hendikepom se soočajo v taboru 
Olimpije. 

Radomljanov ne bo 
smel voditi trener 
Hanžič

Nič manj zanimivo in napeto ne 
bo v derbiju začelja, kjer se bosta 
med seboj udarili ekipi, ki sta doslej 
zbrali najmanj točk izmed vseh mo-
štev – Kalcer (8) in Aluminij (10). Ra-
domljani, ki domače tekme igrajo v 
Domžalah, se s svojim začasnim do-
movanjem niso posebej spoprijate-
ljili, na dosedanjih petih tekmah so 
ob štirih porazih vpisali le en remi. 
Sedem od osmih točk so osvojili v 
gosteh, tri izmed teh v Kidričevem 
… Tudi to je eden izmed razlogov, 
da Kidričani vstopijo v tekmo moč-
no motivirani in se Radomljanom 
oddolžijo za nepričakovan poraz v 
3. krogu (0:2), ko sta v šumi v polno 
zadela Mark Zabukovnik in Sandi 
Nuhanovič. 

Radomljani so ob zmagi v Stoži-
cah, s katero so prekinili niz sedmih 
zaporednih porazov, plačali pre-

cejšen davek, saj sta rdeča kartona 
zaradi pretiranega veselja na zele-
nici ob proslavljanju zadetkov svoje 
ekipe prejela direktor kluba Nermin 
Bašić in trener Rok Hanžič. Sodnik 
Nejc Kajtazović ni pokazal nobenega 
razumevanja za njuno povsem ra-
zumno dejanje …

A šumarji se na to ne smejo ozi-
rati, ukvarjati se morajo predvsem 
s svojo podobo na igrišču. Ta ima še 
vedno preveč obrazov, od zelo lepe-
ga na tekmi z Mariborom in drugem 

polčasu tekme s Koprom, do zelo gr-
dega na tekmi v Sežani. Nazadnje so 
proti Bravu odigrali solidno predsta-
vo, glede na prikazano bi si verjetno 
zaslužili vsaj točko, a so zaradi neu-
činkovitosti ostali praznih rok. 

»Zaradi zadnjega poraza proti 
Bravu seveda ne moremo biti za-
dovoljni, sploh zaradi tega, ker smo 
pred tem proti Kopru odigrali dobro 
tekmo in slavili v gosteh, posledič-
no so bila pričakovanja pred teko z 
Bravom višja. Za pozitiven rezultat 

bi enostavno morali izkoristiti kate-
ro izmed priložnosti,« je dejal bočni 
branilec Aluminija Aljaž Ploj. 

V nadaljevanju se je ozrl še na 
tekmo z Radomljami: »To bo za nas 
nedvomno ena izmed najpomemb-
nejših tekem tega dela sezone, sploh 
z vidika psihološkega stanja moštva. 
Zelo smo osredotočeni na to sreča-
nje, v mislih imamo samo pozitiven 
rezultat. Vsi verjamemo v to, da smo 
sposobni zmagati, bo pa potrebno 
stopiti skupaj in pokazati kolektivno 
dobro predstavo. Naša pričakovanja 
in želje so usmerjeni v to, da se ena-
kovredno vključimo v boj za sredino 
lestvice, česar smo glede na sestavo 
ekipe sposobni.«

Jože Mohorič

Pred novim reprezentančnim pre-
morom bodo slovenski prvoligaši 
odigrali tekme 12. kroga, nedvomno 
pa ga bo najbolj zaznamoval drugi 
»večni derbi« v sezoni med Mari-
borom in Olimpijo. Zelo zanimiv bo 
tudi derbi začelja med Radomljami in 
Aluminijem, kjer bodo točke v med-
sebojnem dvoboju ekip, ki sta doslej 
prikazali najmanj, »štele dvojno«. 

Jubilejni, 50. prvoligaški 
obračun

Maribor in Olimpija bosta odigrala 
jubilejno. 50. tekmo v slovenskem 
prvoligaškem tekmovanju, skupni 
zbir tekem v vsej zgodovini »večne-
ga derbija« je še precej višji. V obeh 
statističnih rubrikah so uspešnejši 
Štajerci. 

Najtrofejnejši slovenski ekipi že 
dve leti zapored nista končali na 
najvišjem mestu v prvenstvu, lani 
so se lovorike veselili Celjani (po ne-
posrednem obračunu z Olimpijo), 
letos Sobočani (po neposrednem 
obračunu z Mariborom), zato je želja 
obeh v tej sezoni naskok na vrh. Za 
zdaj jima ne kaže najbolje, v razbur-
kanem prvoligaškem morju sta pred 
njimi koprska in manjša ljubljanska 
barka, tista z logotipom Brava. »Pog-

led z vrha je lep, a nas to ne bo niti 
slučajno pahnilo v evforijo, saj smo 
v zadnjih treh letih doživeli že precej 
podobnih stvari, pa tudi precej po-
razov. Iz vsega skupaj smo se veliko 
naučili,« je po tekmi v Kidričevem de-
jal trener Brava Dejan Grabič. 

Pred derbijem je v na videz bolj-
šem položaju Maribor, ki ima sicer 
za tekmeci iz prestolnice dve točki 
zaostanka (17:19), a ima z novim za-
časnim trenerjem Radovanom Kara-
novićem nekakšen zagon. V tekmi z 
Domžalami ga sicer niso uspeli v ce-
loti izkoristiti, saj so zgolj remizirali 
(3:3), a kažejo očitne znake izboljša-
nje forme. 

Olimpija je v nekoliko drugačnem 
položaju: načrtovana tretja zapore-
dna zmaga proti Radomljam bi mo-
rala pred odhodom v Maribor le še 
dvigniti razpoloženje, a se jim je v 
končnici tekme izmuznila iz rok, za 
nameček sta zaradi prejetih karto-
nov iz kadra za tekmo z Mariborom 
izpadla njihova najbolj „vroča“ igral-
ca Mustafa Nukić in Almedin Ziljkić. 
Oba sta bila v odlični strelski formi, 
vsaj eden od njiju je zabil gol (ali dva) 
na vsaki od zadnjih sedmih tekem 
in sta bila edina strelca svojega mo-
štva! Če k temu dodamo še podatek, 
da je na zadnji tekmi, kjer nista za-

1. SNL
ZAOSTALA TEKMA 4. KROGA: 
Koper – Domžale 4:2 (2:0); strelci: 

1:0 Barišić (41.), 2:0 Colley (43.), 2:1 
Jakupović (52.), 3:1 Parris (56.), 3:2 
Vuk (76.), 4:2 Bešir (76.).
1. KOPER 11 7 2 2 21:11 23
2. BRAVO 11 6 4 1 12:5 22
3. OLIMPIJA 11 6 1 4 17:14 19
4. MARIBOR 11 5 2 4 18:18 17
5. MURA 11 4 4 3 14:16 16
6. TABOR SEŽANA 11 4 3 4 15:10 15
7. CELJE 11 3 2 6 12:15 11
8. DOMŽALE 11 3 2 6 16:21 11
9. ALUMINIJ 11 2 4 5 8:13 10
10. RADOMLJE 11 2 2 7 10:20 8

E-mail: sport@radio-tednik.si

Tenis
Vroče-hladne predstave 
najboljše Slovenke

Stran 19
Ormož
Priznanje za življenjsko delo 
Stanku Lesjaku

Stran 19

Futsal
Štiri reprezentančne 
prijateljske preizkušnje

Stran 18
Okrogla miza
Razprava o športu v Mestni 
občini Ptuj

Stran 18

Urednik športnih strani: 
Jože Mohorič.
Sodelavci:
David Breznik, Uroš Krstič, 
Niko Šoštarič, Simeon Gönc, 
Franc Slodnjak, 
Silva Razlag,
Črtomir Goznik.

Nogomet � 1. SNL, NK Aluminij

Izjemno pomembna derbija, 
večni in začelja

Foto: Črtomir Goznik

Na zadnji tekmi proti Bravu so Kidričani (na fotografi ji Armin Đer-
lek) izgubili srečanje iz praktično edinega poskusa tekmecev. 

1. SNL, 12. krog: Kalcer 
Radomlje – Aluminij, 
v petek ob 20.15 v 
Domžalah

Nogometaše Drave v soboto čaka 
zelo pomemben obračun v dvoboju 
za razporeditev pri dnu lestvice 2. slo-
venske lige, domača tekma z zadnjimi 
Brežicami. Posavci so bili v lanski se-
zoni eden od največjih hitov, dolgo 
časa so se potegovali tudi za uvrstitev 
v dodatne kvalifi kacije za napredova-
nje v 1. ligo, na koncu pa so osvojili 5. 
mesto. Letošnja sezona je zanje po-
razna, ob Jadranu iz Dekanov so še 
edina ekipa brez zmage, le trije remiji 
– s Fužinarjem, Ilirijo in Jadranom – jih 
uvrščajo na poslednje mesto. 

S podobnimi, verjetno pa celo 
še z večjimi težavami se ubada tudi 
Drava, ki je v popolnem pat polo-
žaju. Eden izmed redkih, ki se trudi 
poiskati rešitev in pri tem tudi aktiv-
no sodeluje, je Andrej Kvas, trener 
mladinske ekipe, ki je po skupščini 
ugriznil v kislo jabolko vodenja član-
ske vrste. Osmerici ali deveterici pre-
ostalih članov mora za izpeljavo te-
kem priključevati mladince, ki pa jih 
nujno potrebuje tudi v 1. mladinski 
ligi (mladinsko vrsto v tem trenut-

ku vodi Kvasov dosedanji pomočnik 
Jani Polič, op. a.), kjer se skupaj s 
kadeti borijo za obstanek. Na srečo 
imajo sedaj mladinci tritedenski re-
prezentančni premor …

»Kljub nejasni situaciji v klubu se 
trudimo, da delo na treningih pote-
ka dokaj normalno. Dejstvo je, da 
so Brežice zadnje na tabeli in bodo 
v soboto tudi iskali svojo priložnost 

za točke, zato moramo sami storiti 
vse, da jim to preprečimo. Želja je 
najprej sestaviti konkurenčno eki-
po, v soboto pa nedvomno zmaga, 
s katero bi izboljšali točkovni zbir in 
posledično tudi umirili situacijo okoli 
članskega moštva,« je dejal Kvas in 
nadaljeval: »V tem delu sezone je to 
za nas ena najpomembnejših tekem, 
gre vendarle za tekmo z moštvom iz 
spodnjega kakovostnega razreda - s 
tistimi iz zgornjega se sedaj res tež-
ko primerjamo. Vsaka točka bo za 
nas dobrodošla, jesenski del sezone 
si želimo dokončati tako, da obdrži-
mo stik s tekmeci, po možnosti čim 
dlje od nevarne cone.«

JM

Nogomet � 2. SNL, NK Drava

Ena najpomembnejših 
tekem v tem delu sezone

2. SNL, 10. krog: Drava 
Ptuj – Brežice Terme 
Čatež, v soboto ob 15.30 
na Mestnem stadionu.

Rokomet � NLB liga, Jeruzalem Ormož

Glede na formo proti 
Celju težko do 
presenečenja

Jan Mlač Černe (Jeruzalem Or-
mož)

Foto: Črtomir Goznik

Trener Andrej Kvas bo poskušal pri članih s pomočjo mladinske 
vrste iztržiti največ, kar je v tem trenutku možno. 
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Slovenska članska in mlada re-
prezentanca U-21 sta odigrali vsaka 
po dve prijateljski tekmi v hrvaški 
Istri. Člani so v okviru priprav na EP 
(januarja 2022 bo na Nizozemskem) 
najprej zmagali proti Slovaški (4:3), 
nato pa še remizirali z ekipo BiH 
(3:3), mladi pa so najprej ugnali Slo-
vake (8:2), nato pa so doživeli poraz 
proti Franciji (2:6).

V članski vrsti je bil pod vodstvom 
selektorja Tomislava Horvata priso-
ten član FC Hiša daril Ptuj Jeremy 
Bukovec, v mladi selekciji pa so 
pod vodstvom selektorja Mileta Si-
meunovića med drugimi nastopili 
Tilen Gajser, Timotej Debeljak (oba 
FC Hiša daril Ptuj), Vanč Florjančič
(Oplast) ter Jan Vajs, Matic Goznik 
in Adrian Trstenjak (vsi KMN Mete-
orplast). Gajser je bil kapetan mlade 
reprezentance, na dveh tekmah je 
dosegel tri zadetke, dva proti Slova-
kom, enega proti Francozom. 

Tomislav Horvat, selektor 
članske reprezentance Slo-
venije: »S tekmama sem zado-
voljen. Bili smo brez kapetana 
Igorja Osredkarja, pred kratkim 
je igranje za reprezentanco skle-
nil Kristjan Čujec. To sta zelo 
pomembna igralca, zato nisem 
mogel vedeti, kako se bo eki-

pa odzvala. A smo dobili dobre 
vpoglede v vse, fantom pa če-
stitke za pokazano.«

Mile Simeunovič, selektor 
reprezentance U-21: »Lahko sem 
zadovoljen, odigrali smo dve su-
per kakovostni tekmi proti zelo 
dobrima ekipama, še posebej 
Franciji. So se pa pokazale sla-

bosti, ki so nam odprle oči, kaj 
moramo popraviti. Delali bomo 
naprej v tem tempu, veselim 
se že naslednje akcije. Igralci so 
v dveh dneh odigrali dobro, ni-
mam jim česa očitati. So pa opo-
zorili nase nekateri, ki so bili prej 
bolj neopaženi.«

JM

Sklepno dejanje letošnjega Ptu-
jskega športnega vikenda je bilo 23. 
septembra, ob Dnevu slovenskega 
športa, ko sta Zavod za šport Ptuj 
in Športna zveza MO Ptuj na tribuni 
Mestnega stadiona izvedla okroglo 
mizo z naslovom Razprava o športu 
v Mestni občini Ptuj.

Izhodišč za razpravo je bilo zelo 
veliko, po uvodnih besedah pa so 
se razpravljavci osredotočili na ne-
kaj glavnih tem. Predstavniki prib-
ližno petnajstih ptujskih klubov in 
društev so najprej spregovorili o 
stanjih v svojih športnih sredinah. 
To je v večini težko, kot so izposta-
vili, pa ga je v zadnjem letu in pol 
še poslabšala situacija s koronavi-
rusom. Zmanjšal se je namreč obisk 

vadečih v večini starostnih skupin, 
prišlo je do usklajevanja pri trenaž-
nih procesih in izvedbi tekmovanj, 
prav tako pa so se povečali tudi 
stroški delovanja športnih sredin. 
A športniki so pozitivni ljudje, kar 
pomeni, da iščejo rešitve in s prila-
gajanjem vodijo svoje ekipe naprej 
po začrtani poti.

Izboljšana 
infrastruktura, želja po 
prevozih in dodatnih 
sredstvih za šport

Ob športnih funkcionarjih so bili 
na okrogli mizi prisotni tudi glavni 
ptujski odločevalci na čelu z župa-
njo Nuško Gajšek, ki so slišali nekaj 
konkretnih predlogov in prošenj za 
boljše delovanje ptujskega športa.

Prva konkretna pobuda je bila, da 
bi občina kupila za prevoz športni-
kov na tekmovanja in treninge nekaj 
vozil – kombijev. Na ta predlog je 
Gajškova takoj odgovorila, da gre si-
cer za dober predlog, a da občina žal 
nima predvidenih sredstev za takšen 
nakup. Po nadaljnji razpravi je prišlo 
do predloga, da bi klubi in društva 
pripravili približno skupno število 
prevozov za eno leto ter bi na osno-
vi količine prevozov vsi skupaj dobili 
ugodnejše cene.

Predstavniki določenih klubov so 
izpostavili pomanjkanje terminov 
za nemoteno izvajanje svojih špor-
tnih aktivnosti. Slišati je bilo tudi 
nekaj pohval, saj je ptujska občina 
v zadnjem letu izboljšala kar nekaj 
športne infrastrukture in je ob tem 
investicijsko usmerjena tudi z načrti 
v prihodnosti.

Večina predstavnikov klubov in 
društev pa je na okrogli mizi izposta-
vila težave pri fi nanciranju svoje špor-
tne panoge, kar je ponovno privedlo 
do predloga, da bi se morala povečati 
proračunska postavka za fi nanciranje 
ptujskega športa. Ta temelji na razno-
vrstnosti in množičnosti, saj se z naj-
različnejšimi športi ukvarjajo številni 
posamezniki in ekipe – ti si za svojo 
dejavnost zaslužijo čim boljše pogoje. 
Tako bodo na eni strani omogočali 
razvoj vrhunskega športa v MO Ptuj, 
na drugi strani pa tudi razvoj rekreacij-
skega športa s poudarkom na športu 
mladih. Prav v šport mladih je treba 
vložiti veliko sredstev in predvsem 
energije, da bodo redno trenirali in 
se morda tudi udeleževali tekmovanj. 
Na tekmovanjih so ptujski športniki, 
športnice in ekipe zelo uspešni, kar se 
je dalo slišati tudi na okrogli mizi, na 
kateri je bilo v uri in pol slišati veliko 
dobrih predlogov in zamisli, ki bodo 
sedaj čakali na realizacijo.

David Breznik

Krim Mercator – Ptuj 
49:23 (24:9)

KRIM MERCATOR: Risović, Aren-
hart, Miklič; Posavec 10, Stanko 8, 
Gomilar Zickero 7(1), Polak 6(2), Kle-
menčič 5, Žabjek 5, Varagić 3, Jurič 
2, van Kreij 2, Lekič 1, Albina, Sercie 

Ugolin, Svetik, Ljepoja. Krpež Slezak, 
Cvijić, Pineau. Trener: Uroš Bregar.

ŽRK PTUJ: Skodič, T. Tripkovič; Ko-
lenko 9, Planinc 5, Bedrač 3, Puž 3, 
Luknjar 2, Irgolič 1, Orešek, Krasnič, 
Finžgar. Trener: Matej Bračič.

Rokometašice ŽRK Ptuj so v sredo 
v dvorani Stožice odigrale tekmo 3. 
kroga v 1. državni ligi, njihove tekmi-

ce so bile državne prvakinje in stal-
ne udeleženke Lige prvakinj, igralke 
Krima. Ljubljančanke so pričakovano 
slavile z visoko razliko, saj je trener 
Uroš Bregar minutažo enakomer-
no razdelil med vseh 20 igralk, ki so 
skozi celotno tekmo držale visok ri-
tem. Prednost je najhitreje narašča-
la na začetku in proti koncu tekme, 

v vmesnem delu so lažje dihala tudi 
dekleta ŽRK Ptuj. Gibanje rezultata: 

10 minuta: +6 (8:2)
20 minuta: +12 (18:6)
30 minuta: +15 (24:9)
40 minuta: +17 (30:13)
50 minuta: +20 (39:19)
60 minuta: +26 (49:23)
Trener ptujske vrste Matej Bračič 

je imel na razpolago le 11 igralk, strel-
sko pa sta bili najbolj razpoloženi 
Minea Kolenko z devetimi in Alina 
Planinc s petimi goli. 

V domači vrsti je deset golov zabi-
la Hrvatica Paula Posavec, osem jih 
je dodala slovenska reprezentantka 
Tjaša Stanko, kar šest pa jih je prispe-
vala tudi Neja Polak, nekdanja člani-
ca ormoškega kluba. 

Po porazih z visoko uvrščenima 
Ajdovščino in Krimom čaka ptujska 
dekleta v soboto tekma z ekipo iz 
spodnjega dela lestvice - z Zagorjem. 
Priložnost za prve točke v sezoni?

JM

V soboto so se predstavniki Judo 
kluba Drava udeležili državnega pr-
venstva U-14 na Prevaljah in dosegli 
zelo dobre rezultate.

Prvenstva se je udeležilo šest tek-
movalcev iz ptujskega kluba: Žiga 
Malovrh pri dečkih do 42 kg, Lan 
Milošič do 46 kg, Mai Pak do 60 kg, 
pri dekletih pa Aneja Vidovič do 44 
kg, Maruša Frank do 52 kg in Klara 
Hvalec nad 63 kg. 

Frankova in Hvalčeva sta s štirimi 
oz. tremi zmagami osvojili odlično 3. 
mesto in bronasti medalji. Vidoviče-
va, Pak in Milošič so zasedli 5. mes-

ta. Velja omeniti, da je Lanu Paku 
pot do uvrstitve v fi nale kljub boljši 
predstavi preprečila zgolj tehnična 
kazen.

Oskar Vrabič 
predstavljal gorišniške 
judoiste

Na Prevaljah je iz JK Gorišnica 
tekmoval Oskar Vrabič. V kategoriji 
do 66 kg je mladi judoist zasedel 5. 
mesto.

David Breznik

1. A SRL (ž), modra skupina
REZULTATI 3. KROGA: Krim Mer-

cator – Ptuj 49:23 (24:9), Zagorje 
– Krka 21:23 (11:15), Litija – Velenje 
33:27 (16:12), Trgo ABC Izola – Z'de-
žele 18:32 (11:15), Mlinotest Ajdovšči-
na – Zelene doline Žalec 31:23 (17:10).
1. KRIM MERCATOR 3 3 0 0 6
2. Z'DEŽELE 3 2 1 0 5
3. AJDOVŠČINA 3 2 1 0 5
4. LITIJA 3 2 0 1 4
5. KRKA NOVO MESTO 3 2 0 1 4
6. VELENJE 1 0 0 1 0
7. ZELENE DOLINE ŽALEC 2 0 0 2 0
8. TRGO ABC IZOLA 2 0 0 2 0
9. ZAGORJE 2 0 0 2 0
10. PTUJ 2 0 0 2 0
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Tretja tekma, tretji derbi za ptujske igralce
Po reprezentančnem premoru se igralci v elitni slovenski ligi vračajo 

v utečene prvenstvene tirnice, odigrali bodo tekme 4. kroga. Ptujska 
zasedba FC Hiša daril se bo v tretji tekmi v sezoni (tekma z Oplastom 
je bila prestavljena zaradi bolezni v gostujoči ekipi, op. a.) pomerila še 
s tretjo ekipo iz vrha lestvice, po Dobovcu (remi 2:2) in Litiji (poraz 4:1 v 
gosteh) odhajajo tokrat na gostovanje na Vrhniko, ki domačemu Siliku. 
Ta je v treh tekmah dosegel prav toliko zmag in je še edina ekipa v ligi s 
100 % izkupičkom. 

Zasedbo trenerja Roberta Grdovića tako čaka vse prej kot lahka na-
loga, a gre za dvoboj z ekipo, ki jim je ostala veliko dolžna še iz prejšnje 
sezone. Takrat jih je namreč izločila v četrtfi nalu končnice, kar je bil za 
ptujske igralce velik udarec. V petek je priložnost, da začnejo svoj dolg 
poravnavati … Zanimivo je, da sta v reprezentančnem premoru Tilen 
Gajser in Timotej Debeljak kot člana mlade izbrane vrste delala pod 
vodstvom selektorja Milivoja Simeunovića, v petek pa ju bo pričakal kot 
trener nasprotne ekipe Siliko …

Igralci ljutomerskega Meteorplasta bodo v 4. krogu v dvorani ŠIC 
gostili Oplast iz Kobarida. Je za varovance trenerja Štefana Ruisa po 
dveh remijih z Mlinšami (2:2) in Dobrepoljem (3:3) čas za prvo zmago 
v sezoni?

�

Reprezentanca Slovenije U-21

Foto: Črtomir Goznik

Utrinek z okrogle mize o ptujskem športu, ki je bila izvedena na Mestnem stadionu. 

Foto: Črtomir Goznik

Predsednik Športne zveze MO 
Ptuj Franjo Rozman in direk-
tor Zavoda za šport Ptuj Sandi 
Mertelj

Foto: Črtomir Goznik

Vsaka tekma z udeleženkami Lige prvakinj je za mlado ptujsko zasedbo dragocena učna ura. 

Rokomet � 1. A SRL (ž)

Petdesetica pa vendarle ni padla …
Judo � Državno prvenstvo U-14

Lep uspeh za dravaše

Futsal � Članska in mlada reprezentanca

Štiri reprezentančne preizkušnje
Okrogla miza

Razprava o športu v MO Ptuj

Foto: osebni arhiv

Trener Vlado Ćuš z dobitnicama medalj iz JK Drava Ptuj
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Prireditev v ormoškem Domu 
kulture sta pripravila Občina Or-
mož in Javni zavod za turizem, kul-
turo in šport z namenom ter željo 
izpostaviti športnike, ki so v letu 
2020 dosegali odlične rezultate in 
na tak način prispevali k ugledu ob-
čine. Priznanja, bilo jih je kar 40, sta 
podeljevala župan Danijel Vrbnjak 
in direktor Javnega zavoda za turi-
zem, kulturo in šport Andrej Vršič. V 
kulturnem programu, s katerim so 
popestrili podelitev priznanj, so na-
stopili band Gimnazije Ormož, fl av-
tistka Eva Jurkovič in harmonikar 
Matjaž Mlinarič iz OŠ Miklavž pri 
Ormožu. Prireditev je vodila Anita 
Kosec. Najpomembnejše priznanje 
je prejel 82-letni športni pedagog 
Stanko Lesjak. 

Dobitniki priznanj:
Stanko Lesjak: za življenjsko delo 

na področju športa v občini Ormož.
Naj športnica za leto 2020: Urška 

Kuharič (SD Kovinar Ormož), naj 
športnik za leto 2020: Bojan Čudič 
(RK Jeruzalem Ormož).

Najuspešnejša športna ekipa za 
leto 2020: Rokometni klub Jeruza-
lem Ormož.

Vrhunski športni dosežek v letu 
2020: Strelsko društvo Jožeta Keren-
čiča Miklavž pri Ormožu in Strelsko 
društvo Kovinar Ormož.

Za 60 let delovanja: Strelsko dru-
štvo Jožeta Kerenčiča Miklavž pri 
Ormožu.

Uspešni veteranski športniki v 
letu 2020: Vesna Mele (SD TSO), 
Jožefa Antolič (AK Ormož), Primož 
Meško (AK Ormož).

Uspešni trenerji v letu 2020: Uroš 
Krstič (RK Jeruzalem Ormož), Mitja 
Rozman (KBV Ormož), Stiven Voča-
nec (SD Kovinar Ormož).

Uspešni športniki mladinci v letu 
2020: Zala Cunk (AK Ptuj), Neja Po-
lak (RK Jeruzalem Ormož/RK Krim 
Ljubljana), Nina Bogša (SD Jožeta 
Kerenčiča Miklavž pri Ormožu), Aljaž 
Ivanuša (AK Ormož), Denis Škrinjar 
(RK Jeruzalem Ormož), Aleš Zemljič 
(RK Jeruzalem Ormož), Alen Bra-
tinščak (KBV Ormož), Nejc Korotaj 
(KBV Ormož).

Zaslužni športni delavci: Vesna 
Mele (SD TSO), Matjaž Habjanič 

(SD Kovinar Ormož), Denis Vamber-
ger (ŠD Ivanjkovci), Ivan Golob (AK 
Ormož), Vule Nikolić (NK Ormož), 
Darko Sklepič (ŠD Mladost Miklavž 
pri Ormožu), Andrej Pučko (RK Je-
ruzalem Ormož), Janko Meško (RK 
Velika Nedelja), Milan Korotaj (KBV 
Ormož), Slavko Kosi (TK Ormož).

Perspektivni mladi športniki: Oli-
vija Vočanec (SD Kovinar Ormož), 
Ana Hudin (KBV Ormož), Lucas Vo-
čanec (SD Kovinar Ormož), Tomaž 
Rudolf (SD Kovinar Ormož), Ian 
Mesarec (RK Velika Nedelja/RK Celje 
Pivovarna Laško).   

Uroš Krstič

Od 30. septembra do 3. oktobra 
bo v kraju Buk na Madžarskem po-
tekalo letošnje evropsko prvenstvo 
v footgolfu. Buk je od Ptuja oddaljen 
samo 180 km, kar je logistično pre-
cej olajšalo udeležbo Slovencev na 
zboru najboljših evropskih igralcev 
footgolfa. 

K vzhodnim sosedom se tako od-
pravlja 26-članska ekipa igralcev in 
spremljevalcev (na fotografi ji), med 
njimi je tudi predsednik Slovenske 
footgolf zveze Damjan Turk. Za ka-
petana ekipe so igralci izbrali Iana 
Emeršiča, našega najboljšega igralca 
na svetovni footgolf lestvici (trenu-
tno zaseda 33. mesto). Ekipa je bila v 
osnovi sestavljena glede na uvrstitve 
v slovenski ligi, v njej so številni člani 
FGK Ptuj. Poleg Emeršiča in Turka so 
v članski ekipi še Boštjan Pek, Dejan 
Novak, Dean Bon, Iztok Ogrizek in 
Miha Lešnik, med veterani (+45) 
Milan Kristovič, med ženskami pa 
Sabina Huber. 

V ekipni konkurenci se bodo Slo-
venci v skupini A pomerili z izbranimi 
vrstami Velike Britanije, Norveške in 
Švedske.

Slovenska footgolf 
liga 2021

V prejšnji številki Štajerskega te-
dnika se je med končnimi rezultati 
Slovenske footgolf lige pojavilo 
nekaj napak, saj niso bili upošte-
vani rezultati zadnjega turnirja v 
Ljubljani. Popravljene razvrstitve 
objavljamo tokrat, za napako pa se 
opravičujemo. 

Člani:
1. Gaj Rosič (Bovec) 331.86
2. Mihael Wajs (Pomurje) 293.63
3. Denis Mlekuž (Bovec) 291.28
4. Dejan Novak (Ptuj) 272.33
5. Ian Emeršič (Ptuj) 268.67
6. Boštjan Pek (Ptuj) 249.12
7. Dean Bon (Ptuj) 242.78
8. Iztok Ogrizek (Ptuj) 223.91
9. Mirnes Šišić (Sport club M) 214.16
10. Nik Kolar (Pomurje) 213.18

Veterani, +45:
1. Vasja Kovač (Bovec) 400.00
2. Milan Kristovič (Ptuj) 355.64
3. Renato Hvalec (Pomurje) 353.28

4. Nani Matjašič (Sport club M) 307.78
5. Peter Dirnbek (Sport club M) 281.32
6. Sandi Mertelj (Ptuj) 274.59
7. Matjaž Damiš (Ptuj) 238.50
8. Dejan Kvas (Sport club M) 194.64
9. Miran Perič (Ptuj) 142.96
10. Mitja Kravanja (Bovec) 133.65

Ženske: 
1. Nika Gerbec (Bovec) 392.00
2. Nina Marič (Pomurje) 369.28
3. Sabina Huber (Ptuj) 360.64
4. Irena Krajnc (Ptuj) 247.15
5. Sanda Lah Kravanja (Bovec) 77.87

Mladi:
1. Enej Huber (Ptuj) 384.00
2. Anžej Kvas (Sport club M) 300.00
3. Dean Kuščer  92.00

Ekipno:
1. Footgolf klub Ptuj
2. Footgolf klub Posočje Bovec
3. Footgolf klub Pomurje
4. Sport club M
5. Footgolf klub Ljubljana

JM

Tanja Žakelj v središču pozornosti
Športna zveza Ljutomer je skupaj z občino Ljuto-

mer pripravila tradicionalni, že 5. Lotmerški trail tek, 
ki se ga je v ljutomerskem Parku 1. slovenskega tabora 
udeležilo okoli 100 tekačev, največ mlajših starostnih 
kategorij.

Na osrednjem teku članov in članic (7,5 kilometra) na 
relaciji Ljutomer–Cezanjevci–Ljutomer je tekmovalo 20 
tekačev, najhitrejša pa sta bila Tomaž Rep (AK Ormož; 
27:54) in Tanja Žakelj (Unior Sinter; 29:52). Žakljeva, ki je 

v absolutni konkurenci prehitela tudi številne člane in je 
zasedla tretje mesto, je bila v središču pozornosti, saj gre 
za odlično gorsko kolesarko, ki je bila tudi udeleženka 
letošnjih olimpijskih iger v Tokiu. Tanjin osebni trener je 
Ljutomerčan Samo Rauter.

Zmagovalci pri mlajših kategorijah, ki so tekli po po-
teh ljutomerskega parka, so bili: Julia Kristl, Alex Smodiš, 
Aneja  Kšela Ritonja, Samo Jurkovič, Mia Vunderl, Leon 
Kšela Ritonja, Manaya Jakič, Anže Mesarec, Lorena Vi-
her, Taj Novak, Izabel Balažič in Sašo Bistrovič. 

NŠ

Po uvrstitvi v četrtfi nale domače-
ga turnirja v Portorožu se je Tamara 
Zidanšek (33. na WTA) odpravila 
preko luže, kjer so v tem trenutku 
na sporedu najmočnejši turnirji tega 
dela sezone na trdi podlagi. Za zače-
tek ameriške turneje se je odpravila 
proti ameriškemu severu, v državo 
Ilinois, kjer ob ogromnem Michigan-
skem jezeru (njegova površina je 
velika kot tri Slovenije) leži tretje naj-
večje mesto v ZDA – Chicago (večja 
sta New York in Los Angeles). Tam v 
tem tednu poteka WTA turnir serije 
500 z nagradnim skladom 565.000 
dolarjev, Zidanškova je bila 13. nosil-
ka (1. Svitolina, 2. Muguruza, 3. Ben-
čič, 4. Pavljučenkova …). 

V uvodnem krogu ji je nasproti 
stala Sloam Stephens (63.). 28-letna 
Američanka je bila pred tremi leti 
na 3. mestu svetovne računalniške 
lestvice, kamor sta ji v največji meri 
pomagali zmaga na OP ZDA v New 
Yorku leta 2017 in uvrstitev v fi nale 
Roland Garrosa 2018. Stephensova 

je slabo začela sezono, v zadnjem 
času pa že kaže zametke nekdanjih 
predstav. 

Proti najboljši Slovenki se ni zna-
šla, naredila je preveč neizsiljenih na-
pak. Tami je kljub nizkemu odstotku 

zadetih prvih servisov (56 %) odlično 
držala lastne servisne igre, dobila je 
prav vse, pri čemer je ubranila tudi 
vseh osem break priložnosti Ameri-
čanke (sama je izkoristila štiri od sed-
mih). Če bi katera v ključnih trenut-
kih dvoboja odšla na stran tekmice, 
bi bila pot do zmage zagotovo težja, 
a zmagi »se ne gleda v zobe« … To 
je bil njun drugi medsebojni dvoboj, 
tudi prvega je v letošnjih kvalifi kaci-
jah Rima dobila Tamara (6:4, 7:5). 

Ko servis nikakor ne steče …
V 2. krogu jo je čakala nekoliko 

višje uvrščena Tereza Martincova
(53.). 26-letna Čehinja podobno kot 
Tamara dosega najvišje karierne 
uvrstitve, odlično formo pa je potr-
dila tudi v dvoboju z našo igralko, ki 
jo je v Chicagu kot trener spremljal 
Anže Čevka. V prvem nizu je Tami 
slabo servirala, pa tudi v samih izme-
njavah je naredila ogromno napak. 
Preveč … Drugi niz je odprla veliko 
odločneje, kar se je odrazilo tudi na 
rezultatu – z dvema breakoma pred-

nosti je povedla 5:2. Tukaj se je zanjo 
dvoboj dobesedno končal, do konca 
je osvojila le še dve točki, tekmica pa 
20 … V tem dvoboju je bil Tamarin 
odstotek zadetih prvih servisov le 
47 %, tudi izkoristka prvih in drugih 
servisov sta bila krepko pod 50 % (48 
in 38). 

Med dvojicami je Tami zaigrala v 
paru s 27-letno Belorusinjo Aliaksan-
dro Sasnovich (106. med posamezni-
cami). V uvodu sta po izenačenem 
boju na koncu vendarle strli odpor 
britansko-slovaške naveze Harriet 
Dart-Tereza Mihalikova. 

Višja ovira ju je čakala v nasled-
njem krogu, ko sta jima nasproti stali 
6. nosilki, Slovenka Andreja Klepač
in Hrvatica Darija Jurak. Za obe Slo-
venki je bila situacija na igrišču za-
gotovo vsaj nekoliko nenavadna, saj 
sta še dober teden prej v Portorožu 
stali na isti strani igrišča. Vlogo favo-
ritinj sta Klepačeva in Jurakova potr-
dili, a sta bili Zidanškova in Sasnovi-
cheva zelo blizu presenečenju: vodili 

sta 6:3, 4:3 in servirali …
Naslednja postaja za domala vse 

najboljše igralke sveta bo Indian 
Wells, kjer bo med 6. in 17. oktobrom 

potekal turnir serije 1000 z nagra-
dnim skladom skoraj 8,7 milijona 
dolarjev. 

JM

Stanko Lesjak
Ormožan Stanko Lesjak je človek, ki je življenje posvetil športu, natančneje športni vzgoji mladih. Začel je leta 

1963 kot mlad učitelj v Središču ob Dravi. Tamkajšnja Sokolana je bila prostor, kjer so se na pobudo Stanka Les-
jaka rojevale nove športne panoge, ki jih je uvajal v pouk telesne vzgoje: gimnastika, atletika, prvi plavalni tečaji 
na Dravi, po veliki nepozabni donaciji Elana tudi prvi smučarski tečaji in pouk plesa.

Ves svoj športni zanos je po štirih letih poučevanja v središki šoli prenesel v ormoško osnovno šolo, ko je nje-
gov športni duh dobil nove razsežnosti, tako v tekmovalnih kot rekreativnih športih. Na njegovo pobudo so se 
začela ustanavljati šolska športna društva, v katerih so se urili najboljši ormoški športniki, svoje športne talente 
pa preizkušali najprej na šolskih tekmovanjih, potem na tekmovanjih znotraj krajevnih skupnosti, nato občinskih 
in državnih. Stanko Lesjak – neustavljiv trener in izrazit športni pedagog – je tako vzgojil vrsto športnikov, ki so 
osvajali najvišja priznanja v gimnastiki, atletiki, rokometu in odbojki.

V času njegove aktivne delovne dobe je izstopala gimnastika, ki jo je uvajal pri urah telesne vzgoje, naj je to 
bila telovadba na krogih, na dvovišinski bradlji, na gredi, parterju ali skok čez kozo … Generacije, ki so bile delež-
ne njegove športne vzgoje, ga pomnijo kot učitelja, vzgojitelja in trenerja, ki je v vsakem mladem človeku videl 
potencial in mu dal priložnost, da se izkaže. Vrhunec njegove učiteljske kariere je tako bilo poučevanje telesne 
vzgoje na OŠ Stanka Vraza, kjer so se njegove metode poučevanja izkazale v najboljši možni luči.

Z enako vnemo je več kot 20 let treniral tudi ormoške rokometaše vseh selekcij. Bil trener telovadcem v 
Telovadnih društvih Sokoli in Partizan ter bil zraven povsod, kjer se je delalo in razmišljalo športno. Več let je 
vodil tudi rekreativno vadbo v Društvu upokojencev. Danes, pri 82., je telovadba še vedno njegovo vsakdanje 
pomembno opravilo. Pomembna! Kar je tudi vedno učil številne generacije šolarjev.
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Tenis � Mednarodni turnir

Vroče-hladne predstave najboljše Slovenke

Podelitev priznanj na področju športa občine Ormož za leto 2020

Stanku Lesjaku priznanje za 
življenjsko delo na področju športa

Footgolf � Reprezentanca Slovenije

Na EP močno slovensko zastopstvo

Rekreacija � 5. Lotmerški trail tek

Tamara Zidanšek je v vetrovnem mestu ugnala nekdanjo zmago-
valko OP ZDA, nato pa izgubila proti igralki, ki beleži najboljšo 
karierno uvrstitev.

Turnir WTA 500 v 
Chicagu, rezultati, 
posameznice:

1. krog: Zidanšek (13.) – 
Stephens (ZDA) 6:2, 6:1;

2. krog: Zidanšek (13.) – Mar-
tincova (Češka) 2:6, 5:7.

Dvojice:
1. krog: Zidanšek/Sasnovich 

(Slovenija/Belorusija) – Hart/
Mihalikova (VB/Slovaška) 7:5, 
6:7(9), 10:6;

2. krog: Zidanšek/Sasnovich 
– Klepač/Jurak (Slovenija/Hrva-
ška, 6.) 6:4, 4:6, 7:10. 

Stanko Lesjak je priznanje za življenjsko delo na področju športa v 
občini Ormož prejel iz rok župana Danijela Vrbnjaka.
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Konec tedna je na Madžarskem, 
v mestu Baja (vzhodno od Peči, 
mesto ima 35.000 prebivalcev) po-
tekalo mednarodno odprto prven-
stvo v disciplini K1 v organizaciji 
WFC. Na tekmovanju so nastopili 
tudi trije člani Kluba tajskega bo-
ksa Ptuj, v kadetski konkurenci 
Anže Feguš in v članski Teja Marot 
in Tilen Kukec. Spremljala sta jih 
trenerja Matjaž Tomažin in Aleš 
Golob.

Vsi trije ptujski predstavniki so v 
svojih kategorijah osvojili medalje 
bronastega leska, Anže v kategoriji 
do 45 kg, Teja do 63,5 kg in Tilen do 
75 kg.

»Za vse naše tekmovalce je to 
krstna tekmovalna sezona in premi-
erni nastop na tekmovanjih takšne-
ga ranga. Vsi so svoje nastope v moč-
ni mednarodni konkurenci opravili 
zadovoljivo in se okitili z medaljami. 
V ringu so jim nasproti stali močni 
in izkušenejši borci, kar je zanje iz-
jemno dragocena izkušnja. Jasno 
je, da nas čaka še veliko trdega dela, 
vendar verjamem, da bodo v priho-
dnosti posegali po vrhunskih rezul-
tatih. Naslednja preizkušnja nas čaka 
v naslednjem tednu v avstrijskem 
Weizu,« je po tekmovanju povedal 
Matjaž Tomažin.

JM

Mesto Korçe v Albaniji (blizu al-
bansko-grške meje, približno 75.000 
prebivalcev), je gostilo 30. balkansko 
prvenstvo v atletiki za veterane, na 
katerem so tekmovali predstavniki 
držav od Slovenije do Turčije, ob njih 
pa so se prvič prvenstva udeležili 
veterani iz Ukrajine, Madžarske in 
Italije.

Slovenske barve so zastopali tudi 
člani Atletskega kluba Ptuj Marko 
Sluga, Miki Prstec, Branimir Komel, 
Barbara Gačnik in Aljaž Klarič. Za 
vse je bilo tekmovanje v Albaniji lepo 
doživetje in spodbuda za nadaljnje 
treninge za leto 2022.

Na tekmovališču sta od Ptujčanov 
izstopala Sluga in Prstec, saj sta bila 
v svojih starostnih kategorijah nep-
remagljiva – vsak od njiju je v Alba-
niji osvojil štiri zlate medalje! Sluga 

je zmagal v skoku v višino, suvanju 
krogle, metu diska in kopju, Prstec 
pa v suvanju krogle in metih kopja, 
diska in kladiva.

Dve medalji je na BAVI tekmova-
nju osvojil tudi Komel, saj je bil prvi 
na 3.000 metrov z ovirami in tretji 
je bil v teku na 5.000 metrov. Med 
ženskami je bila Gačnikova druga v 
teku na 80 metrov z ovirami in suva-
nju krogle ter četrta v skoku v dalji-
no. Klarič je osvojil sedmo in osmo 
mesto v tekih na 100 in 200 metrov. 
Peterica ptujskih atletov se je iz Al-
banije vrnila s kupom medalj in lepih 
spominov.

Rekordni v Čakovcu
Na veteranskem prvenstvu Hrva-

ške v Čakovcu sta iz AK Ptuj tekmo-
vala Marko Sluga in Miki Prstec.

Prstec je v kategoriji M65 z re-
zultatom 13,45 metra izboljšal 13 let 
star državni rekord v suvanju krogle. 
Zmagal je še v metu diska (39,15 m) 
in kladiva (41,49 m). Marko Sluga je 
v kategoriji M85 postavil državni in 
balkanski rekord v skoku v višino z 
rezultatom 1,14 metra, kar je tudi 

tretji najboljši rezultat na svetovni 
rang listi! 

Ob tem so veterani AK Ptuj us-
pešno tekmovali še na zadnjem 
letošnjem tekmovanju na pros-
tem, na metalskem peteroboju v 
Ljubljani.

David Breznik

Liga Poetovio v visečem kegljanju 
je za leto 2020 dejansko potekala v 
dveh letih. Zaradi ukrepov v poveza-
vi s koronavirusom so jo morali po 
petih odigranih krogih v letu 2020 
prekiniti in so z njo nadaljevali v 
letu 2021. V njej nastopa šest ekip, 
ki se pomerijo vsaka z vsako enkrat 
doma, enkrat v gosteh. Zmagovalke 
lige 2020 so postale članice Društva 
upokojencev Ptuj, zmagovalci pri 
moških pa člani Društva upokojen-

cev Rogoznica, kegljaška sekcija 
Podvinci.

Kegljavke in kegljači v visečem 
kegljanju so eni najbolj aktivnih 
športnikov v posameznih dru-
štvih upokojencev. To velja tudi za 
društva, ki so pred leti oblikovala 
ligo Petovio, v kateri nastopa šest 
ženskih in šest moških ekip. Tekmu-
je pet tekmovalk oziroma tekmoval-
cev v disciplini 20 lučajev (deset na 
polno, deset na čiščenje), za končni 

rezultat se upoštevajo štirje najbolj-
ši rezultati. To je dokaj »prijazna« 
varianta do tistih, ki jim na posame-
znem nastopu keglji ne padajo pov-
sem po željah, saj njihov morebitni 
najslabši rezultat ni odločilen za 
končni seštevek.

Ženska ekipa DU Ptuj je doživela 
le dva poraza in s 16 točkami osvojila 
naslov prvakinj za leto 2020 s skup-
no 3988 podrtimi keglji. Ptujčanke 
so tudi dosegle najboljši ekipni re-

zultat na eni tekmi, in sicer 444 po-
drtih kegljev doma proti ekipi DU 
Destrnik, kar je odličnih 111 kegljev 
po igralki. Pri moških so bili s samo 
enim porazom najboljši člani DU Ro-
goznica, kegljaška sekcija Podvinci. 
Najboljši ekipni rezultat pri moških 
pa je s 440 podrtimi keglji prav tako 
pripadel članom DU Ptuj doma proti 
DU Markovci. 

Najboljše tri ekipe pri ženskah in 
moških so za dosežke v ligi 2020 pre-
jele pokale. Kriterij za končni vrstni 
red je najprej število osvojenih točk, 
nato pa skupno število podrtih keg-
ljev. Za žensko zmagovalno ekipo je 
pokal prevzela Marija Peklar, ki je 
ob tem izpostavila največje zasluge 
za ta uspeh vodji ekipe Slavici Jelen, 
svoje pa je dodalo še vseh ostalih 
šest članic.

Tajski boks � Klub tajskega boksa Ptuj

Tri bronaste medalje 
za ptujske borce

Atletika � Veteranska tekmovanja

Ptujski veterani 
uspešni na 
balkanskem prvenstvu

Viseče kegljanje � Liga Poetovio

Zmagovalke članice DU Ptuj in 
člani DU Rogoznica

Tilen Kukec, Anže Feguš in Tea Marot (vsi Klub tajskega boksa Ptuj)

Foto: osebni arhiv

Uspešna atleta veterana Miki Prstec in Marko Sluga
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Nogomet � 1. SNL
RAZPORED 12. KROGA, V PETEK OB 20.15: KALCER Radomlje – Alu-

minij; V SOBOTO OB 15.00: CB24 Tabor Sežana – Domžale; OB 20.15: 
Maribor – Olimpija; V NEDELJO OB 15.00: Bravo – Mura; OB 17.00: Ko-
per – Celje.

2. SNL
RAZPORED 10. KROGA, V PETEK OB 19.00: Nafta 1903 – Ilirija 1911; v 

soboto ob 15.30: Drava Ptuj – Brežice 1919 Terme Čatež, Roltek Dob – 
Fužinar Vzajemci, Primorje – Vitanest Bilje, Krško – Rogaška; OB 17.30: 
Rudar Velenje – Triglav Kranj; V NEDELJO OB 13.00: Jadran Dekani – 
Gorica; OB 15.30: Beltinci Klima Tratnjek – Krka.

3. SNL vzhod
RAZPORED 8. KROGA, V SOBOTO OB 15.30: Zavrč – Korotan Preva-

lje, Dravinja – Videm pri Ptuju, Podvinci – Cirkulane, Koroška Dravog-
rad – Dobrovce, Zreče – Šampion; v nedeljo ob 15.30: Posavje Krško 
– Kety Emmi Bistrica, Šmartno 1928 – Šmarje pri Jelšah.

1. ženska liga
6. KROG: ŽNK Ljubljana – ŽNK Doxakey (v nedeljo ob 16.00 na sta-

dionu Ilirije).

Super liga
RAZPORED 7. KROGA, V SOBOTO OB 16.00: Boč Poljčane – Markov-

ci, Grajena ANpro – Hajdina, Gerečja vas – Gorišnica; V NEDELJO OB 
16.00: Bukovci – Skorba, Apače – Stojnci.

1. liga MNZ Ptuj
RAZPORED 6. KROGA, V SOBOTO OB 16.00: Pragersko – Podlehnik, 

Rogoznica Slofi n – Hajdoše; V NEDELJO OB 16.00: Tržec – Središče. 
Prosta je ekipa Ormoža.

2. liga MNZ Ptuj
RAZPORED 6. KROGA, V SOBOTO OB 16.00: Oplotnica Senčila Seni-

ca – Mladinec Lovrenc; V NEDELJO OB 16.00: Dornava Digitalpartner.
si – Slovenja vas SMS sanacija, Polskava avtop. Grobelnik – Leskovec, 
Makole Bar Miha – Zgornja Polskava.

Veteranske lige MNZ Ptuj
+35 vzhod
RAZPORED 6. KROGA, V PETEK OB 17.00: Markovci – Podvinci, Bo-

rovci – Dornava, Rogoznica Gostilna Muršič – Grajena. Tekma Zavrč-
-Cirkulane – Gorišnica je bila odigrana v sredo. 

+35 zahod
RAZPORED 6. KROGA, V PETEK OB 17.00: Podlehnik – Skorba, Le-

skovec – Pragersko, Hajdina – Apače, Tržec – Gerečja vas.
+40
RAZPORED 6. KROGA, V PETEK OB 17.00: Ormož – Spodnja Polska-

va, Majšperk – Hajdoše veterani, Mladinec Lovrenc – Pohorje Oplotni-
ca, Zgornja Polskava – Videm pri Ptuju.

Futsal � 1. SFL
RAZPORED 4. KROGA, V PETEK OB 20.00: Mlinše – Dobrepolje; OB 

20.30: Siliko Vrhnika – Hiša daril Ptuj, Meteorplast Šic Bar – Oplast Ko-
barid; OB 20.45: Bronx Škofi je – Dobovec.

Rokomet � NLB liga
RAZPORED 4. KROGA, V PETEK OB 18.00: Jeruzalem Ormož – Celje 

Pivovarna Laško; V SOBOTO OB 17.00: Maribor Branik – Trimo Trebnje; 
OB 18.00: Urbanscape Loka – Dobova; OB 18.30: LL grosist Slovan – 
Riko Ribnica; OB 19.00: SVŠ Ivančna Gorica – Gorenje Velenje, Koper 
– Ljubljana; OB 20.00: Herz Šmartno – Slovenj Gradec. 

1. B SRL (m)
4. KROG: Moškanjci-Gorišnica – Sevnica (v petek ob 19.00 v Večna-

menski dvorani Gorišnica).

2. SRL (m)
1. KROG: Škrjanc Jadran Hrpelje-Kozina – Velika Nedelje (v petek 

ob 19.00).

1. A SRL (ž), modra skupina
4. KROG: ŽRK Ptuj – Zagorje (v soboto ob 19.00 v dvorani Ljudski 

vrt).

Boks � Državno prvenstvo v Mariboru
Od 30. 9. do 2. 10. bo v Univerzitetnem športnem centru Leona Štu-

klja v Mariboru (Koroška cesta 130, 2000 Maribor) potekalo državno 
prvenstvo v boksu med posamezniki. Borbe bodo potekale vsak dan 
od 15. ure naprej.

Jože Mohorič

Športni napovednik

Foto: arhiv društva 

Udeleženci zaključnega turnirja

Zaključek lige s turnirjem so odlično 
pripravili člani DU Rogoznica, kjer so 
se v tekmovalnem delu pomerile vse 
ekipe po enakem sistemu kot v ligi. V 
uvodu jih je pozdravil Tona Majerič iz 
DU Markovci, vodja lige Poetovio, na 
zaključku pa sta se pridružila županja 
Mestne občine Ptuj Nuška Gajšek in 
podžupan Marjan Kolarič, ki sta tudi 
podelila pokale. Najboljši posamezni 
rezultat na zaključnem turnirju sta 
dosegla pri ženskah Ivanka Plajnšek
iz DU Ptuj (106) in Jura Kuhar iz doma-
čega društva (119), za kar sta tudi pre-
jela pokale, tako kot tri prvouvrščene 
ekipe pri ženskah in moških. 

Vrstni red lige 2020 ženske: 1. DU 
Ptuj 16 točk, 3988 kegljev, 2. DU Ro-
goznica 14 (3871), 3. DU Markovci 12 
(3579), 4. DU Turnišče 10 (3601), 5. 

DU Destrnik 6 (3694), 6. DU Dorna-
va 4 (3679)

Vrstni red lige 2020 moški: 1. DU 
Rogoznica 18 točk, 4110 kegljev, 2. 
DU Dornava 12 (3860), 3. DU Ptuj 10 
(3990), 4. DU Destrnik 10 (3897), 5. 
DU Turnišče 6 (3665), 6. DU Markov-
ci 4 (3776)

Vrstni red zaključnega turnirja 
ženske: 1. DU Ptuj 398 podrtih keg-
ljev, 2. DU Rogoznica 369, 3. DU Dor-
nava 351, 4. DU Destrnik 345, 5. DU 
Markovci 339, 6. DU Turnišče 326

Vrstni red zaključnega turnirja 
moški: 1. DU Dornava 424 podrtih 
kegljev, 2. DU Ptuj 417 (čiščenje 156), 
3. DU Rogoznica 417 (čiščenje 132), 
4. DU Destrnik 409, 5. DU Markovci 
381, 6. DU Turnišče 357.

Silva Razlag



Štajerski TEDNIK petek, 1. 10. 2021    COLOR CMYK stran 21

petek � 1. oktobra 2021 Ljudje in dogodki   21

Poraz vodilne Krščanskodemo-
kratske unije (CDU) leta 1998 in po-
znejša afera v zvezi z nezakonitim 
fi nanciranjem stranke sta Merklovi 
omogočila hiter vzpon na čelo 
CDU, kjer je vztrajala do nedavne-
ga. Obdobje med letoma 2000 in 
2005 je preživela kot vodja opozici-
je vladi Gerharda Schröderja; ta je 
kljub deklarativni zavezanosti soci-
aldemokratskim idejam vpeljal re-
forme, ki so fl eksibilizirale delovni 
trg in oklestile socialne programe 
ter tako Merklovo odrešile izpelja-
ve nepopularnih reform, ko je od 
Schröderja prevzela funkcijo, s či-
mer se je začela doba merkelizma. 
Ideologijo merkelizma, če si sploh 
zasluži ta označevalec, bi lahko 
opisali kot ohranjanje stabilnosti 
in statusa quo za vsako ceno. Na-
mesto grandioznih in populističnih 
idej – čeprav je vladala prvi gospo-
darski sili Evrope – Merklova ni-
koli ni kazala pretiranih ambicij za 
spremembe pri vprašanjih v zvezi z 
Nemčijo, EU ali svetom na splošno.

Evrokriza
Njen prvi večji izziv je bila fi nanč-

na kriza, ki je v Evropo pljusknila 
prek luže. Recesija in nato huda 
dolžniška kriza v evroobmočju, ki 
je nastala zaradi reševanja bank z 
javnim denarjem, sta Evropejcem 
prinesli varčevalne ukrepe, ki so 
bili predstavljeni kot pot iz krize, 
četudi za ceno privatizacije javnih 
podjetij in dobrin ter okleščenja so-
cialnih programov, od pokojnin za 
najstarejše do štipendij za najmlaj-
še. Politiko varčevanja je najglas-
neje zagovarjala prav Nemčija, nik-
jer bolj očitno kot v primeru Grčije. 
Tako kot številne druge periferne 
države EU, vključno s Slovenijo, je 
Grčija po nalogu iz Bruslja in Ber-
lina morala izpolnjevati zahteve 
fi nančnih trgov, da bi preprečili 
bankrot in s tem neodplačevanje 
posojil, kar bi lahko do temeljev 
zatreslo skupno valuto, evro. Gr-
ški referendumski »ne« vračanju 
kreditov – in predvsem obrestim 
nanje – je bil v Bruslju in Berlinu za-
vestno preslišan, grexit pa je ostal 
le mrtva črka na papirju. Več kot 
desetletje pozneje in predvsem ob 
izkušnji koronakrize, ko so central-
ne banke in vlade, vključno z nem-
ško, dokazale, da imajo mandat in 
možnost lastnoročnega nadome-
ščanja izpadle potrošnje, se zdijo 
posledice takratnega zategovanja 
pasu vse bolj nepotrebne.

Odprta vrata
Leta 2015 je sledila humanitarna 

katastrofa v Siriji, ki je vse več obu-
panih ljudi potiskala proti Evropi. 
Sit velikega števila beguncev pred 
vojno, ki so jo sprva podpirali, je 
turški predsednik Recep Tayyip 
Erdoğan prekršil tihi dogovor z EU 
in odprl pot beguncem s širšega 
Bližnjega vzhoda ter iz srednje in 
južne Azije v Evropo. Pritisk mno-
žic se je poleti skoncentriral na že-
lezniški postaji v Budimpešti, kjer 
madžarska vlada ni želela spustiti 
množic dalje proti zahodu, dokler 
ni Merklova dala privoljenja, rekoč 
»wir schaff en das« (zmoremo). 

V naslednjih mesecih so kolone 
migrantov potovale v gospodar-
sko središče Evrope, ki je izreklo 
dobrodošlico bodočim delavcem 
v starajoči se družbi, a je Merklo-
va za to odločitev morala plačati 
ceno. Povečanje moči skrajno des-
ne stranke Alternativa za Nemčijo 
(AfD), torej ideologije, ki naj bi bila 
v Nemčiji izkoreninjena, in splošno 
nezadovoljstvo v EU zaradi navide-
zno neskončnih množic prosilcev 
za azil sta Merklovo napeljali k 
temu, da se je vrnila k svoji poziciji 
iz leta 2010, ko je izjavila, da je mul-
tikulturalizem neuspeli projekt, 
in privolila v izdatno fi nanciranje 
Turčije ter drugih držav na mejah 
EU, da bi opravljale vlogo varuha 
evropske trdnjave.

Pasivna opazovalka
Na zunanjepolitičnem parketu je 

Merklova ostala zavezana dobrim 
odnosom z Združenimi državami 
Amerike in Kitajsko. Tudi v času 
krhanja čezatlantskih vezi, ko je v 
ZDA predsedoval Donald Trump, 
ki je redno očital Evropi, da pre-
malo prispeva k proračunu Nata, 
Merklova nikoli ni kazala ambicij 
po resnično samostojni evrop-
ski zunanji politiki. Pri revoluciji 
in vojni v Ukrajini je – tudi zaradi 
kapitalskih interesov v povezavi s 
Severnim tokom – poskusila igrati 
zgolj vlogo nevtralnega posredni-
ka, z odlašanjem širitve EU pa je 
na Balkanu odprla vrata ruskim, 
turškim in ameriškim interesom v 
regiji. Tako kot je leta 2003 podprla 
ameriško invazijo Iraka, se tudi v 
času, ko je bila kanclerka, ni vpleta-
la v ameriške in francoske vojaške 
podvige, z izjemo operacije proti 
Islamski državi, ko ji je z reinterpre-
tacijo ustavnih določil uspelo dose-

Evropa � Na pragu sprememb, portret kanclerke Angele Merkel

16 let vladavine najmočnejše ženske na svetu
Nekdanji nemški kancler Helmut Kohl je bil tisti, ki je mladi, 36-letni Angeli Merkel iz Vzhodne Nemčije zaupal 
vodenje ministrstva za ženske in mladino v zvezni vladi. Mlada doktorica fi zike je v naslednjih letih pridobivala 
prepoznavnost in v naslednjem mandatu prevzela vodenje ministrstva za okolje.

či angažma praviloma obrambnih, 
nemških sil v Iraku in Siriji.

Srednja pot
Angela Merkel je politiko vedno 

dojemala kot iskanje kompromi-
sov. Njenih 16 let bo kljub vsem 
krizam v zgodovinskem spominu 
Nemcev bržkone zapisano kot 
obdobje stabilnosti in napredka. 
Letošnje katastrofalne poletne 
poplave so Nemcem dale vedeti, 
da za varno prihodnost ohranjanje 
statusa quo ni vedno dovolj, pot-

rebni so tudi radikalnejši ukrepi. 
Politika kompromisov je na podro-
čju podnebnih sprememb privedla 
do tega, da je Nemčija daleč od 
tako opevanega zelenega preho-
da. V vsakem primeru bo njen na-
slednik moral obuti velike čevlje 
(»najmočnejše ženske na svetu«) 
v globalnem smislu ter, kar je mor-
da še pomembnejše, nadomestiti 
vlogo »Mutti« (matere), kot so 
Merklovo napol v šali, napol zares 
označevali številni Nemci.

Foto: Reuters

Zaradi umirjenega karakterja so ji mnogi v Nemčiji nadeli vzdevek Mutti (mami).

Pomurje � Praznik lendavskega Vinariuma

53-metrski turistični magnet
Na najvišjem slovenskem razglednem stolpu Vinarium so ob 
svetovnem dnevu turizma praznovali šesto obletnico delo-
vanja, razglasili so tudi polmilijonto obiskovalko stolpa. Ob 
tem v Lendavi načrtujejo kakovostno obogatitev turistične 
ponudbe.

Slavnostni govornik na slovesnosti, državni sekretar na 
ministrstvu za gospodarski razvoj in tehnologijo Simon Zajc, je 
spomnil na številne dvome, ki so spremljali izgradnjo stolpa, ter se 
pri tem naslonil na primerjavo z Eiffl  ovim stolpom v Parizu, kjer je 
bilo podobno. »Pri vas bo enako, ko bomo pomislili na Lendavo, 
bomo pomislili na Vinarium, ministrstvo pa bo, glede na vaše načrte 
in vizijo, vaš dober sogovornik, saj dobre projekte podpremo, v 
prihodnje bomo iz evropskih skladov močno podpirali tudi gradnje,« 
je povedal Zajc.

V zadnjem, za turizem težkem letu, je ministrstvo za pomoč 
turizmu namenilo skoraj milijardo evrov, kar se zdaj pozna, saj 
imamo vzpon in nismo izgubili delovnih mest, iščemo pa kadre, ki 
jih v turizmu primanjkuje, je še dejal Zajc, ki je prepričan, da se bo 
lendavska uspešna zgodba nadaljevala in bo tudi zgled drugim. Za 
vnovični zagon turizma smo po njegovih besedah odgovorni vsi. 
V središče velja postaviti človeka, ne statistike, vključuje pa se vse 
regije.

Foto: Mediaspeed

Na lendavski razgledni stolp Vinarium se je v šestih letih povzpelo 500.000 
obiskovalcev.

Tudi Livija Kovač Konstantinovič iz Slovenske turistične 
organizacije (STO) se je strinjala, da je Vinarium navdušil 
obiskovalce, medije in strokovno javnost. STO mu je zato kot najbolj 
inovativnemu izdelku leta 2016 podelila naslov sejalca, velike korake 
pa je dosegal skladno s strategijo gospodarskega ministrstva in 
slovenskih turističnih organizacij. Pohvalila je tudi načrte za dodatna 
butična doživetja in vključevanje vseh ciljnih skupin gospodarstva v 
nove projekte, kar bogati turizem.

Vlaganja v turistično infrastrukturo in širitev 
ponudbe

Lendavski župan Janez Magyar je ob že znani dvojni jeklenici 
v bližini in gondoli od Vinariuma do mesta napovedal nadaljnje 
uresničevanje slogana Občina zelene prihodnosti in visoke kakovosti 
bivanja. V prihodnje bodo razbremenili cestni promet in zmanjšali 
onesnaženost, omogočili varno kolesarjenje in sprehajanje, ob 
vznožju stolpa pa postavili restavracijo z vinoteko, čokoladnico in 
povečali zmogljivosti v razpršenem hotelu Vinarium, kar pomeni, da 
bo več ponudnikov butičnih nastanitev v okoliških vinogradih.

Na vrhu razgled, v pritličju razvajanje brbončic
Razgledni stolp Vinarium Lendava, visok 53,5 metra, ponuja 

prekrasen pogled na barvito pokrajino, ki sega od Lendavskih 
goric, kjer je stolp postavljen, pa vse tja do porečja Mure, in zajame 
prekrasen razgled na ravnice in gričevja Slovenije, Madžarske, 
Hrvaške in Avstrije. Na najvišjo razgledno ploščad stolpa se lahko 
obiskovalci udobno povzpnejo z dvigalom ali peš po 240 stopnicah. 
Tako lahko doživijo vzpon na najlepšo razgledno točko daleč naokoli 
na najbolj pristen način. Ko se naužijejo prekrasnega razgleda in 
naredijo čudovite fotografi je, jih v pritličju čakajo dišeče domače 
kulinarične dobrote ter pokušina vrhunskih lokalnih vin in sokov.

Ob bok Helmutu Kohlu
S 16-letnim mandatom se je Merklova postavila ob bok 

Helmutu Kohlu kot kanclerju z najdaljšim stažem v moderni 
nemški zgodovini (dlje časa je to titulo nosil le Otto von Bismarck 
v drugi polovici 19. stoletja). Največji pečat Kohla v zgodovini 
sta nedvomno padec Berlinskega zidu ter združitev Zahodne in 
Vzhodne Nemčije, zapuščina Merklove pa, da je ohranila Evropsko 
unijo in bila ključni dejavnik stabilnosti v turbulentnih časih 
fi nančne, migrantske in koronakrize, ki so obeležile njen mandat.

Foto: Reuters
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2. in 3. oktobra 2021, sobota ob 21:00, nedelja ob 10:00: Redna 
seja sveta Mestne občine Ptuj v dominikanskem samostanu na Ptuju. 
Prva obravnava proračuna MOP za prihodnje leto. Gasilci in Ob-
močno združenje Rdečega križa izvajajo akcijo zbiranja pomoči za gasilskega prijatelja Rudija 
Topolovca! Ljudje dobrega srca, pridružite se akciji. Združenje šoferjev in avtomehanikov Ptuj 
je v sklopu Evropskega leta mobilnosti izvedlo projekt Varne šolske poti. 21. septembra, ob 
svetovnem dnevu alzheimerjeve bolezni, je Dom upokojencev Ptuj za varovance Doma pripra-
vil tradicionalni sprehod po Ptuju. Na ptujskem gradu je Pokrajinski muzej Ptuj-Ormož odprl 
razstavo Spodnje Podravje, dežela kulinaričnih pregreh. Razstava je v sklopu imenovanja Slove-
nije za nosilca naziva Evropska gastronomska regija 2021. Območna izpostava Javnega sklada 
za kulturne dejavnosti Ptuj je v dominikanskem samostanu na Ptuju izvedla Območno revijo 
odraslih folklornih zasedb. Mednarodno nagrajeni dokumentarni fi lm Skrivnostna sončnica. 
Naj viža stoletja. Pred male ekrane vas vabi Televizija Ptuj, Videoprodukcija Tinček Ivanuša.
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Aktualno
Spodnje Podravje �

Dijak brez maske na 

sodišče?
� Stran 3

Podravje
Ptuj � Konec 
septembra naj bi 
končali obnovo 5. 
prekomorske

� Stran 2

Kmetijstvo
Podravje � Trgatev 

letos nekoliko 
kasneje, cene na 
lanski ravni

� Stran 8

Črna kronika
Ptuj � Visoke 
kazni za pretežke 
tovornjake na 
cestah
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Črna kronika

Ptuj, Gerečja vas �

Obdolženi Silvo 
Drevenšek se brani 
z molkom

� Stran 24

Aktualno
Spodnje Podravje �

Občine proti izstopu 

Središčanov iz muzeja 

zaradi denarja
� Stran 2

Sakušak � Izzvenel je že 52. Festival narodno-zabavne glasbe

Izjemen večer za Petovia kvintet 
Na oltar slovenske narodno-zabavne glasbe je 12 izbranih ansamblov, fi nalistov 52. Festivala NZG Ptuj 2021, polo-

žilo novih 12 polk oz. valčkov, ki tako ali drugače posegajo v naša življenja, nas razveseljujejo in polnijo naša srca. 

Spisali so novo uspešno poglavje v 52-letni zgodovini najstarejšega festivala narodno-zabavne glasbe. 

Več na straneh 10 do 12.

Foto: ČG
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Osrednja zgodba
Zmagovalci Kmetije

Nepozabno srčno 
potovanje Miše

potovanje Miše 
Novak

Jan in Tilen Klobasa, Kmetija 2019 

Cirila Jeršin, Kmetija 2008

Franko Bajc, Kmetija 2018 

razkazala svojo domovino

stivala NZG Ptujtiv
eljujejo in polnijo
zabavne glgg asbe. 
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ŠTAJERSKI TEDNIK + 

revija ZVEZDE

Za neverjetno ceno: samo 1,50 €

Za vse naročnike in kupce Štajerskega tednika
REVIJA ZVEZDE za samo 0,20 €
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ŽAGA PTUJ odkupuje vse vrste 
hlodovine, tudi embalažno – topol, 
lipo, jelšo, brezo, lahko na panju. 
Nudi žagan les, letve, morale, dr-
va za kurjavo, izdelavo in prodajo 
peletov plus in sekancev. Tel. 041 
403 713.

www.re-max.si/Poetovio

PRODAMO - PTUJ vrstno hišo na odlični 
lokaciji, l. 1995, 301 m2 uporabne površine, 
330 m2  zemljišča, cena: 195.000,00 EUR. 
Pokličite za več 
informacij. Kontakt: 
051/455 010  
ali 02 620 88 16

FASADE – IZOLACIJSKE iz stiropo-
ra – volne. V prednaročilu popusti. 
Barvanje fasad, zaključni ometi, 
pomoč pri subvencijah, vsa not-
ranja slikopleskarska dela. Jože 
Voglar, s. p., Zabovci 98, telefon 
041 226 204.

OKNA, rolete, žaluzije, komarniki, 
ugodne cene. Janez Belec, s. p., 
Trnovska vas 50, tel. 041 884 841; 
janez.belec@gmail.com.

UGODNO: vse iz inoxa, ograje – 
deli, okovja za kabine, cevi, vijaki, 
dimniki, litoželezni kamini, gorilni-
ki na pelete. Ramainoks, d. o. o., 
Kopališka 3, Kidričevo, tel. 02 780 
99 26, www.ramainox.si.

Mali oglasi

STORITVE

PRODAJAMO razcepljena bukova drva 
vseh dimenzij in bukovo hlodovino 
ter zelo kakovostne smrekove pelete, 
brezplačna dostava, ugodna cena. Dani-
lo Horvat, s. p., Moškanjci 1d. Tel. 051 
667 170.

BUKOVA drva prodam. Razrezana na 25, 
33 ali 50 cm. Tel. 041 893 305, e-mail: 
info@lesgrad.si, Lesgrad, d. o. o., Mla-
če 3, Loče.

ODKUPUJEMO vse vrste hlodovine iglav-
cev in listavcev, hrast, bukev, bor, smre-
ka ... Možnost odkupa tudi na panju in 
spravilo lesa. Aleksander Šket, s. p., Irje 
3d, 3250 Rogaška Slatina. Tel. 041 785 
318.

ODKUPUJEM hlodovino jelše. Plačilo ta-
koj. Tel. 041 610 210 ali info@kupi-les.si.

IZPOSOJA in prodaja medicinskih 
pripomočkov na naročilnico ZZZS 
(postelje, vozički, toaletni stol ...). 
NOVA REHA, Mlinska c. 1a, Ptuj, 
tel. 02 782 01 06.

www.novareha.si

KMETIJSTVO

KUPIMO traktorje vseh znamk, lah-
ko so v slabšem stanju ali v okvari. 
Kupijo tudi kmetijske priključke. Te-
lefon 070 519 447. GVTRAK, Gre-
gor Voga, s. p., Turno 11, Gorica 
pri Slivnici. 

KUPIMO traktor, traktorsko prikolico, cis-
terno za gnojevko, krožne brane, cepilnik 
za drva in drugo kmetijsko mehanizacijo. 
Telefon 041 923 197.

NESNICE, mlade, rjave, hisex, cepljene, 
v začetku nesnosti, prodajamo vsak dan 
od 8.30 do 17. ure. Naročila zbiramo na 
tel. 041 694 124. Soršak, Podlože 1, Ptu-
jska Gora.

NESNICE, rjave, grahaste, črne, pepelna-
te, tricolor, sussex in araucana v začetku 
nesnosti prodajamo. Možnost dostave. 
Kmetija Rešek, Starše 23. tel. 040 531 
246.

PRODAM prašiče v teži 100 do 120 kg, 
po ceni 1,90 €/kg, mesni tip. Možnost 
dostave, tel. 041 670 766, Ptuj.

BELE KOKOŠI in peteline, težke 4 kg. Na-
ročila sprejemamo po tel. 040 531 246. 
Kmetija Rešek, Starše 23.

PRODAJAMO domača kokošja jajca, 10 
kosov po 2,00 €. Kokoši so pašne. Mož-
nost dostave. Tel. 041 328 720.

PRODAM dva bikca in dve telički, simen-
talce, stare od 3 do 4 mesece, 150 kg. 
Tel. 041 442 135.

PRODAM traktor IMT 452 deluxe, letnik 
1989, v dobrem stanju, cena po dogovo-
ru, ter prikolico za prevoz živine. Tel. 041 
441 643.

RAZNO

ZARADI upokojitve prodam na 
obali dobro utečeno tapetniško 
dejavnost, smer navtika, pohištvo. 
Informacije na tel. 040 937 239. 
Marija Mislovič, s. p., Izola

Zdaj bivaš vrh višave jasne,
kjer ni mraku, kjer ni noči,
tam sonce sreče ti ne ugasne,
resnice sonce ne stemni.
(S. Gregorčič)

OSMRTNICA

V 93. letu je umrl pletarski mojster

Anton Korošec
IZ PIVKOVE ULICE 3, NA PTUJU

sedaj stanujoč v DU Juršinci

Pogreb bo v sredo, 6. oktobra 2021, na ptujskem pokopališču.
Žara bo v vežico položena na dan pogreba ob 11. uri.
Svojci cvetje in sveče hvaležno odklanjajo.

Ohranili te bomo v lepem spominu.

Vsi tvoji

Glej, zemlja si je vzela, kar je njeno.
A kar ni njeno, nam ne more vzeti.
In to, kar je neskončno dragoceno,
je večno in nikdar ne more umreti.

ZAHVALA
ob izgubi drage mame in babice

Jožefe Lah
IZ ZAGOJIČEV

Iskrena hvala vsem sorodnikom, vaščanom, sodelavcem in znancem 
za izrečena sožalja, darovane svete maše in sveče. Posebna zahvala 
župniku Ivanu Holobarju, cerkvenim pevkam, govorniku Janezu 
Horvatu in delavcem Pogrebnega podjetja Mir za lepo opravljen 
obred.

Žalujoči: vsi tvoji domači

Nekje daleč na nebu
med zvezdami spiš,
v srcih naših še
vedno živiš.

SPOMIN
1. 10. mineva sedem let žalosti, odkar si nas 
zapustila, draga mama, babica in prababica

Elizabeta Meško
S PLACARJA 68, DESTRNIK

Iskrena hvala vsem, ki z lepo mislijo postojite ob njenem grobu in 
ji prižgete svečko.

Tvoji najdražji

Srce ti nehalo je biti,
ne čutiš bolečin več
in nemira, od nas
smo dovolili ti oditi,
čeprav srce od žalosti
nam hira.
Razum nam pravi,
da je odrešitev, srce pa
ne razume in boli.

ZAHVALA
ob izgubi nam najdražje

Jozefe Plohl
IZ RUCMANCEV PRI SV. TOMAŽU

Iskreno se zahvaljujemo za vsak stisk roke, ustne in pisne besede 
tolažbe vseh, ki ste nam stali ob strani, ob izgubi naše drage mame.
Hvala vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti, vsem, ki ste 
počastili spomin nanjo s cvetjem, svečami, svetimi mašami ter z 
molitvijo. Iskreno hvala županu g. Cvetku za besede slovesa. Prav 
tako hvala pogrebnemu podjetju Avra iz Ormoža, g. župniku, zasta-
vonošem, iskreno hvala tudi sosedi Aniki ter ge. Miciki za molitev.
Posebna zahvala pa gre svakinji Olgi za nesebično pomoč mami.

Z globoko žalostjo v srcu tvoji otroci
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Naše sodstvo in pravica si očitno nista usojena.

* * *

Žena je vrhunski genetik. Čez noč zna iz ene vinske mušice narediti 

deset slonov.

* * *

„Kje je bil PCT pred tridesetimi leti, ko sem imela še kaj pokazati,“ 

je zavzdihnila moja draga, ko sva šla mimo postavnega varnostnika v 

nakupovalni center.

* * *

Soseda je jezična dohtarca. Specializacija: ginekologija.

* * *

En odmerek poroke mi je prinesel dosti več neželenih stranskih 

učinkov, kot vsa dosedanja cepljenja skupaj.

* * *

Danes seje veter že vsak jebiveter.

AFORIZMI BY FREDI

Slovenija � Neisha snema nov album, predstavlja se s pesmijo Le vkup

Z visoko dvignjeno zastavo v imenu rokenrola
Priljubljena glasbenica Neisha je v jesen zakorakala s polno paro. Trenutno končuje snemanje novega albuma, ki ga je že pred poletjem napovedala s 
pesmijo Lajf je tvoj, te dni pa predstavlja nov singel Le vkup, ki je takoj postal odmeven. V intervjuju je razkrila vse podrobnosti iz ozadja ter svoje načrte.

Pred tednom dni ste izdali novo 
pesem z naslovom Le vkup. Kako bi 
jo predstavili?

»Predvsem prav ponosno. Z vi-
soko dvignjeno zastavo v imenu 
rokenrola. (smeh) Če iskreno po-
vem, pogrešala sem tisti funk rock 
naboj, ki ga ima moj čisto prvi singel 
Planet za zadet, ko ga igramo v živo 
..., in sem ga poustvarila. Ob bok 
pa si postavila priznanega kitarista 
Zorana Čalića, s katerim že dolgo 
sodelujem, ampak končno imava 
nekaj konkretnega pokazati. Hote-
la sem tudi v tem pravem trenutku 
in situaciji izdati pesem z močnim 
sporočilom in pravim nabojem, ki 
opogumlja ljudi in jih združuje. To je 
tudi primarna naloga glasbe.«

Kaj je sporočilo pesmi?
»Da razmišljamo s svojo glavo v 

soglasju s svojim srcem, da imamo 
pravico do avtonomnosti, svobode, 
človeškosti, svojega mnenja, svoje-
ga prav, svojih odločitev, upravlja-
nja svojega telesa ... Pri pesmi se 
je treba potopiti v besedilo in znati 
brati med vrsticami. V glavnem, naj 
se zgodi karkoli, naj govorijo karko-
li, mavrica bo naprej žarela, pesem 
se bo naprej pela, rože bodo naprej 
cvetele in ljubezen bo naprej gorela.

Vedno ste in vedno boste radi 
»provocirali« ... V refrenu tokrat 
pojete: »Le vkup z možgani na 
pašo, sami si darujmo svojo mašo. 
Če le bomo zbrani in ubrani, naj-
demo se na čisto novi strani.« Kam 
točno ste s tem merili?

»Vsi smo bratje in sestre, dovolj 
je ločevanja, nikoli ne bomo ena-
ki, smo pa lahko enakovredni in si 
podarimo mir. Ločujejo nas vera, 
politika, kultura, morala, barva 
kože, razlike so žal nepremostlji-
ve. Nekaj, kar velja na drugi strani 
sveta za »normalno«, se lahko nam 

zdi absurdno, nemoralno, sprevr-
ženo. No, to nima kaj iskati tu in mi 
nimamo kaj drezati tam, ohraniti 
moramo spoštovanje in pravico do 
spoštljivega sobivanja, ker smo vsi 
»cimri« na tej zemljici. Dokler pa 
tu obstajajo verski sistemi, bodo 
kvantni preskoki v masovnem zave-
danju težki. A ostati »bratu brat« v 
teh časih zahteva velik korak naprej 
za humanost in sto korakov nazaj 
za svetovni red, ki skozi politiko in 
ukrepe počasi, a vztrajno injicira 
transhumanizem. Če bi iz tega mak-
ro pogleda prešla na mikro, lahko 
tukaj in zdaj rečem naslednje: mali 
človek ima veliko moč in to je zdru-
ževanje v množico. Če smo enotni 
v nameri in nas je veliko, ni vrag, da 
lahko dosežemo marsikaj. Država 
smo ljudje.«

Nova pesem Le vkup tokrat ni 
balada, ampak bolj divja in energič-
na. Kako bi jo opisali, kakšen žanr 
je to?

»Funk rock, strukturno precej v 
stilu devetdesetih. Rada imam pe-
smi, ki se razvijajo in pri katerih se 
lahko vsi inštrumentalisti razigramo 
ter razpojemo, in to »ne paše« rav-
no v triminutno pop šablono ...«

Posneli ste tudi nov videospot, 
kajne?

»Posneli smo ga v dveh dneh. Za 
režisersko taktirko je poprijel David 
Podgornik in nas s svojo uigrano eki-
po prav pristno ovekovečil. Prvi dan 
smo snemali band scene na strehi, 
drugi dan pa žurko ob ognju in vodi. 
Hotela sem mladostno vihravost, 
veselje in na kup sem spravila ljudi, 
ki se dobro razumemo, tako da so 
posnetki več kot pristni.«

Kaj drugače počnete te dni? Sli-
šim, da ste zaprti v studio, kjer sne-
mate nov album ... Nam lahko že 
zaupate kakšno podrobnost?

»Seveda. Lahko vam povem, da 
sva prepletla glasbene niti z Bran-
kom Durićem - Đurom v duetu, 
trenutno ustvarjava skupno pesem 
tudi z Akijem Rahimovskim, tu pa je 
še moj talentirani partner Jernej, ki 
bo z mano odpel prelepo balado. 
Poleg naštetih vokalnih gostov jih 
bo še kar nekaj instrumentalnih iz 
širše regije.«

Kaj pa Neisha zasebno? Že nekaj 
časa ste srečni z vojakom Jerne-
jem. Kaj je novega pri vama?

»Trenutno obadva celiva svoje 
tetive v rami, on v levi, jaz pa v des-
ni, on je na bolniškem dopustu, jaz 
se »švercam« in delam dalje. Težko 
dam roke v zrak kot samozaposle-
na, pa tudi jesen je ravno prav po-
slovno zagrizla. Tudi v moji zasebni 
šoli Mala šola rokenrola smo zagna-
li kolesje in že nastajajo prve stvarit-
ve. Upam, da se z Jernejem kmalu 
ponovno skupaj podava na kako 
goro, te izlete že res pogrešam. 
Je pa fi no imeti fanta doma, ker 
večkrat zadiši iz kuhinje.«(smeh)

Foto: Vita Orehek

Neisha je skupaj s kitaristom Zoranom Čalićem posnela pesem Le vkup. Skladba nosi poseben naboj, saj si je 
želela tistega funk rock naboja, kot ga je imela pri čisto prvi pesmi kariere Planet za zadet.

Obeležili smo še en svetovni dan turizma, letos z motom Turizem za 
vključujočo rast. To je bila nova priložnost, da smo pogledali onkraj stati-
stike turizma in priznali, da za vsako številko stoji oseba, so med drugim 
zapisali v Svetovni turistični organizaciji.

Predsednica Slovenske turistične organizacije Maja Pak je ob tej pri-
ložnosti izpostavila pomen gradnje turizma, ki temelji na trajnostnih 
vrednotah in vključuje vse ključne deležnike. Letošnji svetovni dan turiz-
ma izpostavlja aktualno temo vključevanje transformacije turistične indu-
strije, predvsem pa spodbuja zavedanje o družbeni, kulturni, politični in 
gospodarski vrednosti turizma. Prav tako ima pomemben prispevek pri 
doseganju trajnostnega razvoja. 
Minister za gospodarski razvoj in 
tehnologijo Zdravko Počivalšek je 
ob letošnjem svetovnem dnevu tu-
rizma izrazil optimizem glede okre-
vanja slovenskega in svetovnega 
turizma. Dejal je, da je turizem 
izjemno prilagodljiv ekosistem, ki 
se bo preoblikoval na trenutne raz-
mere. Izrazil je prepričanje, da ima 
Slovenija vse, kar je potrebno, da 
postane ena izmed najbolj zažele-
nih turističnih destinacij.

Slovenija je ponosna nosilka na-
ziva Evropska gastronomska regija 
2021, zato STO preko promocijskih 
aktivnosti podpira jesenski Teden 
restavracij kot enega najbolj mno-
žično obiskanih gurmanskih do-
godkov v Sloveniji, ki promovira 

NAGRADNO TURISTIČNO VPRAŠANJE
Kdaj so v parku na Ptuju postavili ličen, leseni paviljon, kjer so 
prirejali koncerte?

…..............................................................................................

Ime in priimek:.........................................................................

Naslov: ….................................................................................

Davčna številka:.......................................................................

Kupon pošljite ali prinesite na naslov: Radio-Tednik Ptuj, Osojnikova 3, 2250 Ptuj.Foto: Črtomir Goznik

Virtualni Ptuj bogatejši za nove poglede na mesto in njegove zanimivosti, tudi z gradu.

Nagradno turistično vprašanje

enakem obdobju leta 2020. V tem času je bila zabeležena 13-odstotna rast 
prenočitev tujih gostov in 11,7-odstotni upad prenočitev domačih gostov.

V hotelu Mitra na Ptuju so na svetovni dan turizma predstavili nasle-
dnjo fazo projekta iPtuj, virtualni Ptuj. Podprojekt ima naslov Novi pog-
ledi na Ptuj in s prostorskimi slikami VR360 prikazuje pogled na mesto z 
mestnega stolpa, stolpa na Mestni hiši in z gradu. Dodatno pa si je mogo-
če ogledati tudi Mestno gledališče Ptuj in razstavo Ptuj v 20. stoletju, ki je 
na sedežu Pokrajinskega muzeja Ptuj-Ormož. Vse lokacije so opremljene 
s QR-kodami, tako da si jih je možno ogledati tudi preko pametnih tele-
fonov neposredno na lokaciji ali na spletnem naslovu www.visitptuj.com.

Za pravilen odgovor na vprašanje o tem, kdaj praznujemo svetovni dan 
turizma in pod kakšnim geslom bo potekal letošnji, bo nagrado prejel 
Oton Unuk s Ptuja, ki je pravilno zapisal, da svetovni dan turizma praznu-
jemo vsako leto 27. septembra, letošnje praznovanje pa je potekalo pod 
geslom Turizem za vključujočo rast. Danes sprašujemo, kdaj so v parku 
na Ptuju postavili ličen, leseni paviljon, kjer so prirejali koncerte. Nagrada 
za pravilen odgovor je vstopnica za kopanje v Termah Ptuj. Odgovore pri-
čakujemo v uredništvu Štajerskega tednika, Osojnikova 3, do 8. oktobra. 

vrhunsko slovensko kulinariko. V tednu od 8. do 17. oktobra bo mogoče to 
okusiti v 98 slovenskih restavracijah in gostilnah. Na Ptuju sta se v jesenski 
teden restavracij že tradicionalno vključili gostilna Grabar in gostilna Ri-
bič. Rezervacije so v vseh gostilnah in restavracijah začeli sprejemati 27. 
septembra. 

V avgustu je Slovenija zabeležila blizu tri milijone turističnih prenočitev. 
Domači gostje so najpogosteje prenočevali v občinah Piran, Izola, Brežice, 
Kranjska Gora in Bohinj. Tuji gostje pa v Ljubljani, Piranu, na Bledu, v Bovcu 
in Bohinju. V prvih osmih mesecih letos je bilo evidentiranih 0,7 odstotka 
manj turističnih prihodov in 1,9 odstotka manj turističnih prenočitev kot v 

iPtuj z novimi pogledi na Ptuj

Kako ste preživeli poletje in 
kako vstopili v jesen?

»Premalo je bilo morja in predol-
ge so bile kolone, zdaj kompenzi-

ram z dvodnevnimi skoki na obalo. 
Že aerosol v zraku je zame terapev-
tski. Trenutno si vpisujem v urnik 
treninge, me je pravkar osebna tre-

nerka opomnila, da brez »palce ne 
bo pice«. (smeh) Veliko naredim za 
zdravje, veliko telovadim, in kolikor 
se le da, se zdravo prehranjujem.«

Vrsto let ste bili zagrizena nav-
dušenka rekreacije. Ste to danes 
še vedno ali vas je koronasituacija 
polenila, kot nekatere druge zvez-
dnike?

»Kavč in hladilnik sta bili dve res 
vabljivi stvari in vikendi so se razlezli 
čez tedne. To vsi dobro vemo in ne-
kaj ekstra »kilc« je bilo samoumev-
nih. (smeh) Jaz se trudim ne teh-
tati in preveč sekirati, rada kuham, 
pečem, vabim prijatelje v goste, in 
dokler mi lastna teža ne prepreči 
nasmeha in dobrega počutja, do 
takrat je vse okej. Zdrava sem in 
pokam od kondicije ... Torej? Tiste 
ozke »reklce« od predlani pa pač z 
veseljem podarim in se ne sekiram.«
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